

ကြီးမားသော အကျိုးကို ရနိုင်
အကြောင်းတစ်ခုကြောင့် ငယ်စဉ်က ကုသိုလ်
ကောင်းမှုပြုရန် မေ့လျော့နေခဲ့သော်လည်း
နောင်ကြီးပြင်းလာသောအခါ သူတော်ကောင်း
ပညာရှိတို့၏ အဆုံးအမကိုရ၍ မမေ့မလျော့ဘဲ
ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော
မဂ်ဖိုလ်အကျိုးကိုရနိုင်၏။ ထိုသို့ပြုနိုင်ခြင်းကို
မြတ်စွာဘုရားသည် ချီးမွမ်းတော်မူ၏။
လောကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ဒေသတွင်းတိုင်းရင်းသားများ၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိ အသေးစား၊ အလတ်စားနှင့် အိမ်တွင်းစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများ ထွန်းကားမှုသာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ အပြည့်အဝရရှိစေမည်ဖြစ်

မြစ်ကြီးနား နိုဝင်ဘာ ၁၅

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် တိုင်းရင်းသားရေးရာ၊ ပြည်သူ့ရေးရာစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုရေးရာ
ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် ယနေ့တွင် ကချင်တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဖွင့်ပွဲ
နှင့် စီးပွားရေးနှီးနှောဖလှယ်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပြီး ဧရာဝတီမြစ်ကူးတံတား တည်ဆောက်နိုင်မည့်နေရာ၊
နန်မြစ်ခတ်တား တည်ဆောက်ထားရှိမှုအခြေအနေများနှင့် မြစ်ကြီးနားစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးရေး အကောင်အထည်ဖော်
တည်ဆောက်မည့်နေရာတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် နံနက် ၉ နာရီ
တွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးအုန်းမောင်
နှင့် နိုင်သက်လွင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်
မြင့်နွယ်၊ ဦးတင်မြင့်နှင့် ဦးအောင်ထူး၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်
အတူ မြစ်ကြီးနားမြို့ စီတာပူမနေ့ကွင်း မဂ္ဂယ်ခန်းမ၌
ပြုလုပ်သည့် ကချင်တိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း
ဖွင့်ပွဲနှင့် စီးပွားရေးနှီးနှောဖလှယ်ပွဲ အခမ်းအနားသို့
တက်ရောက်သည်။

ခက်အောင်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းတင်၊
ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးတူးကျာ၊
ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ်၊ တိုင်းဒေသ
ကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊
တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းနှင့် ကချင်တိုင်းရင်း
သားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြား
ထားသည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ
တက်ရောက်ကြသည်။



အခမ်းအနားသို့ ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ကချင်ပြည်နယ် စီးပွားရေးနှီးနှောဖလှယ်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကား
ပြောကြားစဉ်။



“ရေရှည်တည်တံ့
ခိုင်မြဲသည့် စဉ်ဆက်
မပြတ် ဒေသဖွံ့ဖြိုး
တိုးတက်မှုရရှိရေးကို
အာမခံချက် ပေးနိုင်
မည့် ဒေသတွင်း
စီးပွားရေးလုပ်ငန်း
အမျိုးအစားများကို
ဖော်ထုတ်”

ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စကို လွှဲပြောင်းပေးထားသည့် အိုင်အိုင်စီနှင့် အီးယူတို့မှ တတိယကော်မတီသို့ ပူးတွဲတင်သွင်းသော နိုင်ငံရေးအရဖိအားပေးသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို (မူကြမ်း)ကို မြန်မာနိုင်ငံက ပြတ်ပြတ်သားသား ကန့်ကွက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅

၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် နယူးယောက်မြို့ ကုလသမဂ္ဂဌာနချုပ်၌
ကျင်းပသော (၇၄)ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံ၊ တတိယ

ကော်မတီ (လူမှုရေး၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုနှင့် ယဉ်ကျေးမှု
ကော်မတီ) အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၊ ကိုရီးယားဒီမိုကရက်တစ်
ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ အီရန်နိုင်ငံ၊ ယူကရိန်းနိုင်ငံနှင့် ဆီးရီးယားနိုင်ငံတို့နှင့်

သက်ဆိုင်သည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအား ဦးတည်ချမှတ်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို
(မူကြမ်း) (၅) ခုကို အရေးယူဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

C B BANK
GLORIOUS TOGETHER

Official Financial Services Partner of Manchester United for Myanmar

Contact Center : 95 1 231 777 0 www.cbbank.com.mm

မြောက်

တရားမျှတ၊ သဟဇာတရှိရေး ကျင့်ကြံ

မျက်မှောက်ကာလတွင် တွေ့ကြုံနေရသော အမုန်းတရားများ၊ အာဇာတများ၊ ပဋိပက္ခများ၊ အကြမ်းဖက်မှုများ မရပ်နားဘဲ ဆက်ကာဆက်ကာ ဖြစ်ပွားနေခြင်း အကြောင်းရင်းများတွင် ဆိုင်ရာဆိုင်ရာ ဘာသာတရားများ၏ အဆုံးအမပြုဝါဒများနှင့် လိုက်နာကျင့်ကြံအားထုတ်မှု အားနည်းသောကြောင့်ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။

ဘာသာတရားအားလုံးတို့သည် မေတ္တာတရားကို အခြေခံထားသည့် သဘောကို ဘာသာတိုင်းက လက်ခံကြမည်ဖြစ်သည်။ မေတ္တာတရားသည် သတ္တဝါများအပေါ်တွင်ထားရှိသည့် ကောင်းမွန်သောစိတ်ထားဖြစ်သည်။ မည်သူမဆို၊ မည်သူ့အပေါ်တွင်မဆို မေတ္တာတရားထားရှိသည်နှင့် စိတ်ကောင်းနှလုံးကောင်းရှိသူဖြစ်လာပြီး စိတ်၏ငြိမ်းချမ်းခြင်းကို ပေးစွမ်းနိုင်သည်သာမက လူမှုပတ်ဝန်းကျင်ကိုပါ ငြိမ်းချမ်းစေသည်။

မေတ္တာတရားကိုအခြေခံသည့် ဘာသာတရားအဆုံးအမများသည် တရားမျှတမှုနှင့် သဟဇာတဖြစ်မှုတို့ကို ပိုမိုထွန်းကားစေသည်။ ထို့ကြောင့် ဘာသာတရားအဆုံးအမနှင့် သွန်သင်မှုများသည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ငြိမ်းချမ်းရေး၊ သာယာဝပြောရေးနှင့် လူသားမျိုးနွယ်တစ်ရပ်လုံး၏ ကောင်းကျိုးစီးပွား ဖြစ်ထွန်းရေးအတွက် လမ်းညွှန်ချက်များအဖြစ် ခံယူထားကြသည်။

ယင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်နေ့က ပြုလုပ်သည့် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဘာသာပေါင်းစုံ ငြိမ်းချမ်းရေး (ငြိမ်းချမ်းမေတ္တာ) အဖွဲ့၏ တတိယအကြိမ် အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲတွင် သဟဇာတဖြစ်မှုနှင့် တရားမျှတမှုတို့သည် ဘာသာတရားအများအပြား၏ အဆုံးအမပြုဝါဒများအနက် အခြေခံအကျဆုံး သဘောတရားများပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆုံးအမပြုဝါဒများအတိုင်း နာခံကျင့်ကြံကြခြင်းဖြင့် မိမိတို့မြန်မာနိုင်ငံ၌ အဆုံးတစ်နေ့တွင် တရားမျှတမှုနှင့်သဟဇာတဖြစ်မှုတို့ ထွန်းကားလာမည်မှာသေချာပါကြောင်း နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဘာသာကြီးလေးမျိုး ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်လျက်ရှိသည်ကို ဝမ်းမြောက်ဖွယ် မြင်တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ကောင်းမြတ်သော ဆိုင်ရာဘာသာတရားအဆုံးအမများအပေါ်တွင် အလေးအနက်ခံယူ လိုက်နာကျင့်သုံးမှုမရှိသူအချို့ကြောင့် အဖျက်သဘောဆောင်သော အင်အားစုများတိုးပွားပြီး လူ့ဘောင်လောက ငြိမ်းချမ်းသာယာမှုကို ထိခိုက်နေသည်။ ထို့ကြောင့် မိမိတို့ ဘာသာတရားအဆုံးအမများကို အလေးအနက်ခံယူပြီး မတူကွဲပြားသော ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုများ အကြား အပြန်အလှန်လေးစားမှုနှင့် အပြန်အလှန်နားလည်မှုတို့ တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းလာအောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ခြင်းဖြင့် လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အားကောင်းလာမည်ဖြစ်သည်။

ဘာသာပေါင်းစုံငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့ (မြန်မာ)က နယူးယောက်မြို့၊ အခြေစိုက်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ကိုးကွယ်ရာဘာသာများအဖွဲ့ကြီးနှင့်အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမှာ ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ဖြစ်သည်။ တစ်ကမ္ဘာလုံး လွှမ်းမိုးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မှုကြောင့် ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအကြား ပေါင်းကူးတံတားသဖွယ် ရပ်တည်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ လူသားဖွံ့ဖြိုးရေးမြှင့်တင်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ ကမ္ဘာကြီးအားကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ တရားမျှတပြီး သဟဇာတရှိသောလူ့အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် မြှင့်တင်ရာတွင်လည်းကောင်း အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်သည်။

ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော် ထူထောင်ရာ၌ ငြိမ်းချမ်းရေး၏အရေးကြီးပုံကို မြန်မာနိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများ သိရှိနားလည်ထားကြသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးထွန်းကားခြင်းမရှိပါက ရေရှည်စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမရနိုင်သလို တရားမျှတမှုနှင့် သဟဇာတဖြစ်မှုတို့လည်း ရရှိလိမ့်မည်မဟုတ်ချေ။ ထို့ကြောင့် ဘာသာတရားတိုင်းတွင် အခြေခံသည့် မေတ္တာတရားများလွှမ်းမိုးကာ တရားမျှတမှု၊ သဟဇာတဖြစ်မှုတို့ ထုံမွမ်းစေသည့် အဆုံးအမများကို လိုက်နာကျင့်သုံးကြရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ တရားမျှတသည့်၊ သဟဇာတရှိသည့် ငြိမ်းချမ်းသာယာ ဝပြောသော ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် ဘာသာတရားအဆုံးအမပြုဝါဒများအတိုင်း နာခံကျင့်ကြံကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ကျိုလင်းပြည်နယ် ပြည်သူ့ကွန်ဂရက် အမြဲတမ်းကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန် သည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ကျိုလင်းပြည်နယ် ပြည်သူ့ကွန်ဂရက် အမြဲတမ်းကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Ms. CheXiulan နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီ တွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ သဘင်ဆောင် ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။
တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ- တရုတ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

မဟာဗျူဟာမြောက် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးအဆင့်သို့ နှစ်နိုင်ငံအစိုးရအချင်းချင်း၊ လွှတ်တော်အချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေး၊ မြန်မာလွှတ်တော် များ၏ ဥပဒေပြုရေး၊ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးနှင့် နည်းပညာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ e-parliament စနစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေး နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာအမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့ငွေစာရင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ

ဦးအောင်မင်း၊ ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းထွန်း၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်မိုးနိုင်၊ ပြည်သူ့ရေးရာစီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာအောင်ထွန်းခိုင်(ခ) ဦးချိန်ဝင်း၊ ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒေါ်ယဉ်မင်းလှိုင်နှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန် ရှိသူများတက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ပငွေလွှဲလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုခြင်းဆိုင်ရာစည်းမျဉ်း ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများအကြား တရားမဝင်ငွေလွှဲလုပ်ငန်းများ လျော့နည်းပြီး တရားဝင်ငွေလွှဲလုပ်ငန်းများ ပေါ်ပေါက်ဖွံ့ဖြိုးလာစေရန် ရည်ရွယ်၍ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်သည် နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၂၊ ပုဒ်မခွဲ(က) နှင့် ပုဒ်မ ၄၉၊ ပုဒ်မခွဲ(က)တို့အရ ပြည်ပငွေလွှဲလုပ်ငန်း

ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုခြင်းဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းကိုယနေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၂၁/ ၂၀၁၉ ဖြင့် ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။ စည်းမျဉ်းအညွှန်းကို မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် website (www.cbm.gov.mm) တွင် ဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁၅-၁၁-၂၀၁၉)

ကုမ္ပဏီအမည်	အစွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာ စောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၁၂,၀၀၀	၁၁,၅၀၀	၉၇၄	၁၁,၅၁၉,၅၀၀
MTSH	၃,၅၅၀	၃,၉၀၀	၄,၄၆၆	၁၇,၁၉၇,၄၀၀

MCB	၈,၂၀၀	၈,၂၀၀	၆၆	၅၄၁,၂၀၀
FPB	၂၃,၀၀၀	၂၂,၅၀၀	၅၉၀	၁၃,၅၂၃,၅၀၀
TMH	၃,၀၀၀	၃,၀၀၀	၆၀	၁၈၀,၀၀၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
ရန်ကုန် (ရွှေဈေး) ၁၁၈၂၀၀၀ မန္တလေး (ရွှေဈေး) ၁၁၈၃၀၀၀

စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း	ရန်ကုန်	မန္တလေး
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၈၉၀/၉၆၀ ကျပ်	၉၆၅/၉၇၅ ကျပ်
(ခ) အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ ၉၄၀/၉၈၀ ကျပ်	၁၀၂၀/၁၀၄၀ ကျပ်
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ ၈၄၀/၈၉၀ ကျပ်	၉၁၀/၉၂၅ ကျပ်
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၉၀၀/၉၇၅ ကျပ်	၉၈၀/၉၉၀ ကျပ်

ရန်ကုန် လက်ကားဈေး
ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၈၆၀/၈၇၀ ကျပ်၊ အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၈၇၀/၈၈၅ ကျပ်၊ အောက်တိုန်း ၉၂ တစ်လီတာ ၈၄၅/၈၅၀ ကျပ်

(မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်း)

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	တစ်ဒေါ်လာ
(က) အမေရိကန်	= ၁၅၁၄.၄
(ခ) ဥရောပ	= ၁၆၆၉.၃
(ဂ) တရုတ်	= ၂၁၅.၉၈
(ဃ) ထိုင်း	= ၅၀.၁၂၁
(င) မလေးရှား	= ၃၆၄.၆၁
(စ) အိန္ဒိယ	= ၂၁.၁၀၇
(ဆ) ဂျပန်	= ၁၃၉၅.၂
(ဇ) တောင်ကိုရီးယား	= ၁၂၉.၈၄
(ဈ) ဩစတြေးလျ	= ၁၀၂၈.၁
(ည) စင်ကာပူ	= ၁၁၁၂.၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

MYANMAR Digital News Presented by NPE www.mdn.gov.mm

စာတည်းများချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ
စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း

သတင်းထောက်များ - ဦးမြင့်စိုး
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဦးကိုမင်း

အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဦး၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးအေးမင်းသူ၊ ဒေါ်မာမာစိုး၊ ဦးခင်မောင်ဝင်း

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့် ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။ ၁၉၅၇ ဧပြီ ၁၆ တွင် စတင်တည်ထောင်သည်။

themirror.npt@gmail.com
www.facebook.com/themirrordaily

နေပြည်တော် - စာတည်းများ၊ ၀၆၇-၃၆၁၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၆၇-၃၆၁၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၁၃၀၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၃၁
ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂
မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၀၀၆၈၅ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၁၄၅၄၄ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၂ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၅၀

❖ **ရွေးဖို့မှ**
 ရေးဦးစွာ ကချင်တိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းဖွဲ့ပွဲနှင့် စီးပွားရေးနှီးနှောဖလှယ်ပွဲ အခမ်းအနားကို မဂ္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ နှင်းလင်းကျွန်းကျွန်းကြီးအနီးရှိ ကျွန်းပင် သစ်တောတိုက်အတွင်း၌ ကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးအုန်းမောင်နှင့် နိုင်သက်လှိုင်၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာခင်အောင်၊ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းတင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးယောဆက်နှင့် ကချင်တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်း ရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးခက်ထိန်နန်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွဲ့စည်းပေးကြသည်။

ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့
 ထို့နောက် အခမ်းအနားကို မဂ္ဂလာဒုံမြို့နယ် အတွင်း ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတ က တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်အသင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ နေပြည်တော် မင်္ဂလာဒုံ ဟိုတယ်တွင် ကျင်းပခဲ့သော တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ စည်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဖိုရမ်အရ မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်း ရှင်များအသင်းကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိ ရပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းရင်းသားအလိုက် တိုင်းရင်း သားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းများ ဖွဲ့စည်းလာ ကြသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီး ဌာနအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းနှင့်ပူးပေါင်း၍ လာမည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ စည်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဖိုရမ် ကျင်းပရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အဆိုပါ ၂၀၂၀ ဖိုရမ် မကျင်းပမီ တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်များရှိ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင် များအသင်းများအနေဖြင့် မိမိတို့တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် ယခုကဲ့သို့ စီးပွားရေး

များနှင့် နှီးနှောဖလှယ်မှုများကို ရရှိနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင် (၃)ရပ်
 နိုင်ငံတော်တာဝန်များကို စတင်တာဝန်ယူ ခဲ့ချိန်ကတည်းက ချမှတ်ခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့၏ ဦးစားပေးရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင် (၃)ရပ်ရှိပါကြောင်း၊ အဆိုပါပန်းတိုင်များမှာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ပြည်သူများ၏ လူမှု-စီးပွားဘဝ တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး၊ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်း ရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ကြီး တည်ဆောက်ရေးအတွက် အခြေခံအုတ် မြစ်ဖြစ်သော ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင် ရေးတို့ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားအားလုံး၏ မျှော်မှန်း ချက်ဖြစ်သည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုကြီးဖြစ်ပေါ်လာရေးနှင့် ဖြစ်ပေါ် တည်ရှိလာလျှင် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး အတွက်ဆိုပါက ပကတိအရှိတရားများအရ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးသည် ဦးစားပေးလုပ်ငန်း စဉ်တစ်ရပ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးဟု ဆိုရာတွင် ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း များအနေဖြင့် လက်ရှိနိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပါဝင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပြီး တစ်မြေတည်း နေ၊ တစ်ရေတည်းသော နှစ်ကာလရှည်ကြာစွာ အတူတကွ နေထိုင်လာကြသည့် အလျောက် ဘုံရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် အနာဂတ်ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်ရေး ကို စုပေါင်းဆွေးနွေး၊ စုပေါင်းအဖြေရှာ စုပေါင်း တည်ဆောက်မှုသာ ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာတွင် တန်ဖိုးရှိသည်နှင့်၊ သိက္ခာရင့် ကျက်သည့် နိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်နိုင်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

တိုင်းရင်းသားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ စည်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ကချင်ပြည်နယ် စီးပွားရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲအထိမ်းအမှတ် ခင်းကျင်းပြသထား သည့်မြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

အသိုက်အဝန်းများ တည်ငြိမ်အေးချမ်းနေရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ထို့အတူ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးသည်လည်း ပြည်သူများ၏ လူမှု-စီးပွားဘဝ တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးနှင့်အတူ တစ်တန်းတည်း အရေးကြီးစွာပူးပေါင်း ရည်မှန်းချက်တွင် ပါရှိနေကြောင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးမူဝါဒများချမှတ် ရာတွင် “နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးမူဝါဒသည်

ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း (၂၀၁၈- ၂၀၂၀) (MSDP)ကို ရေးဆွဲချမှတ်စုပေါင်း ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ရှိပါကြောင်း၊ မည်သည့်ကာလတွင်မဆို နှီးနှော ဖလှယ်ခြင်း၊ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခြင်း၊ ဆုံးဖြတ်ခြင်း၊ စီမံခြင်း၊ အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းနှင့် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်တိုင်းတွင် အားလုံးပါဝင်သည့်ပုံစံများဖြစ်လာရန် လေ့ကျင့်

ပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (PPP) ပုံစံ ဝင်ရောက်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော် တွင် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးလျော့ကျစေသကဲ့သို့ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များလည်း အမြတ် အစွန်းရာ ဒေသခံများလည်း အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရသည့်အတွက် ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုကိုပါ အထောက်အကူဖြစ်နိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဧရာဝတီမြစ်ကူးတံတားအသစ် တည်ဆောက်နိုင်မည့်နေရာကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

နှီးနှောဖလှယ်ပွဲများကို ကျင်းပကြခြင်းဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ထိုသို့ကျင်းပရာတွင် ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲသည့် စည်ဆက်မပြတ် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မှုရရှိရေးကို အာမခံချက်ပေးနိုင်မည့် ဒေသတွင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအမျိုးအစားများကို ဖော်ထုတ် နိုင်ရန်၊ နိုင်ငံတော်စီးပွားရေးမူဝါဒ၊ ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် အညီ ဥပဒေဘောင်အတွင်းမှ အောင်မြင်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအဖြစ် အကောင်အထည် ဖော်နိုင်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များချမှတ်နိုင်သည် အထိ ကြိုတင်စဉ်းစား ဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ သို့မှသာ ပြည်ထောင်စု အဆင့်အဖြစ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကျင်းပမည့် ဖိုရမ်တွင် အမှန်တကယ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးကို အထောက်အကူပြုမည့် ဆွေးနွေးချက်

ရာတွင် ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးသည် ဒွန်တွဲ နေသည်ကို တွေ့မြင်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကိုခွဲခြား၍ မရနိုင်ပါ ကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိမှ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မည်ဖြစ်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရှိမှလည်း ငြိမ်းချမ်း ရေးကို ထိန်းသိမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားများအချင်းချင်း အပြန်အလှန် ယုံကြည်မှု၊ အပြန်အလှန်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တို့ဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်မှုတို့ကို ခိုင်မာသည်ထက် ခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်နိုင်မည်နှင့်အမျှ ငြိမ်းချမ်းသာယာပြောသည့် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီးကို မလွဲမသွေ တည်ဆောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးဟုဆိုရာတွင် မိမိတို့လူမှု

ပြည်သူကိုဗဟိုပြု၍ အားလုံးပါဝင်နိုင်သော အစဉ်အဆက်မပြတ် တိုးတက်မှုရရှိစေရန်နှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးကို အထောက် အကူရရှိစေရန်ဦးတည်၍ သဘာဝသယံဇာတ အရင်းအမြစ်များကို ရေရှည်ထိန်းသိမ်းလျက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအကြား မျှတ မှန်ကန်စွာခွဲဝေအသုံးချနိုင်မည့် စီးပွားရေး မူဘောင်ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရန်”ဟူ၍ မျှော်မှန်း ထားပါကြောင်း၊ အနာဂတ်တွင်ဖြစ်ပေါ်လာမည့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသော ပြည်ထောင်စုကြီးအတွက် မြေပွား၍ စီးပွား ရေးကဏ္ဍအပါအဝင် ကဏ္ဍမျိုးစုံတွင် အခြေခံ ကျကျ ကြီးပမ်းတည်ဆောက်ကြရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲ၍ ဟန်ချက်

ပျိုးထောင်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ သို့မှသာ ဒီမို ကရေစီ၏အနှစ်သာရ ရှိမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ဖက်ဒရယ်စနစ်အတွက်လည်း ကောင်းမွန်၊ ခိုင်မာသည့် ချဉ်းကပ်မှုများနှင့်အဖြေများ ရရှိ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အခြေခံအကျဆုံးလိုအပ်ချက်
 နိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များ များစွာရှိသည့်အနက် အခြေခံ အကျဆုံးလိုအပ်ချက်သည် လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေး၊ စွမ်းအင်လိုလောက်စွာရရှိရေး နှင့် လုံလောက်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်တို့ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါအခြေခံအဆောက်အအုံ လိုအပ်ချက်များကို နိုင်ငံတော်အစိုးရက ဆောင်ရွက်ပေးနေသကဲ့သို့ ပုဂ္ဂလိက စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့်လည်း အစိုးရ-

များတွင် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းရင်းသားအလိုက် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် တိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းအနေဖြင့် အဆိုပါ အချက်ကို ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ဒေသတွင်း တိုင်းရင်း သားများ၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ အငယ် စား၊ အသေးစား၊ အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်း များကို အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွား ရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ပြည်ထောင်စု နယ်မြေ နေပြည်တော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် စာမျက်နှာ ၄ သို့ ၀

ပြည်တွင်းရေးရာ

○ **စာမျက်နှာ ၃ မှ**
ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် MSME လုပ်ငန်းများ၏ ဒေသတွင်းထုတ်ကုန်ပစ္စည်းပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲများကို (၁၀) ကြိမ်တိုင် ကျင်းပခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်အနေဖြင့် သဘာဝသယံဇာတများ ပေါကြွယ်ဝသည့် ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်သော်လည်း သဘာဝသယံဇာတဆိုသည်မှာ အကန့်အသတ်ရှိသဖြင့် တန်ဖိုးမြှင့်ကုန်ချောအဖြစ် ထုတ်နိုင်ရန်၊ စက်မှု၊ လက်မှုကုန်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့်လည်း အလတ်စား၊ အလတ်စားနှင့် အသေးစားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုရင်းနှီးမြှုပ်နှံဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အလတ်စား၊ အသေးစားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထောက်အကူပြုစေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ချေးငွေများ ထုတ်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

အားသွန်ခွန်စိုက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်
အသေးစား၊ အလတ်စားနှင့် အိမ်တွင်းစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းများ ထွန်းကားမှသာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို စဉ်ဆက်မပြတ် အပြည့်အဝရရှိစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုလို ကချင်တိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ကချင်တိုင်းရင်းသားများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး၊ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်စေရေး၊ ကချင်တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များသာမက အခြားသော တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များ၊ နိုင်ငံတကာ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့်ပါ စီးပွားရေးချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှု အားကောင်းလာစေရန် ယခုထက်ပို၍ အားသွန်ခွန်စိုက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါဟု တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။

ထို့ပြင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများ၏ ရိုးရာဓလေ့ယဉ်ကျေးမှုများ ဖော်ထုတ်ပေးရန်၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရန်နှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကိုထိန်းသိမ်းရန် စသည့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာနကဦးဆောင်၍ ရုပ်ရွာလူထုအခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်း (Community Based Tourism) ကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်သည် ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆွဲဆောင်မှုရှိသည့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်များစွာရှိသည့် ပြည်နယ်ဖြစ်ပြီး အရှေ့တောင်အာရှတွင် တစ်ခုတည်းသော ရေခဲဖုံးလွှမ်းသည့် ခါကာဘိုရာဇီတောင်ရှိသည့် နေရာဖြစ်ပါကြောင်း၊ သဘာဝ အခြေခံခရီးသွားလုပ်ငန်းများသည် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများရရှိစေပြီး ဝင်ငွေနှင့် လူနေမှု အဆင့်အတန်း မြင့်မားလာစေနိုင်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် သယံဇာတများကို အခြေပြု၍ ရုပ်ရွာအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြပါဟု တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။

ယနေ့နီးနှော့လှပေပြုတွင် တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ဒေသတွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး၊ တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများတွင်



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးလူ ဝိုင်းမော်မြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးခြံ(မိုင်းနား) တိုက်ပွဲရှောင်စခန်းရှိ မြစ်ကြီးနား သက်မွေးပညာသင်ကျောင်း၌ သင်တန်းသားများအား သက်မွေးပညာရပ်များ အလိုက် စာတွေ့၊ လက်တွေ့ သင်ကြားမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ ရပ်ရွာ၊ မြို့နယ်၊ ပြည်နယ်တို့မှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတော်စီးပွားရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခြင်းမှ ငြိမ်းချမ်းရေးကို အထောက်အကူပြုစေရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ၊ တီထွင်ဖန်တီးမှုစွမ်းရည်များနှင့် အဆင့်မြင့်နည်းပညာများ တိုးတက်လာစေရေး၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ နိုင်ငံတကာနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရေး၊ လူသားအရင်းအမြစ်များနှင့် လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ သဘာဝသယံဇာတများကို နောင်လအတွက် မျိုးဆက်သစ်များအတွက် ရေရှည်ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေး စသည့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ကျင်းပသည်ကိုတွေ့ရှိရသည့်အတွက် ကချင်တိုင်းရင်းသားများ၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ တိုးတက်စေရေးသာမက နိုင်ငံတော်စီးပွားရေး တိုးတက်မှုကိုပါ အထောက်အကူဖြစ်စေမည့် ရလဒ်ကောင်းများရရှိမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

တိုက်တွန်း
စီးပွားရေးနှီးနှော့လှပေပြုတွင် စနစ်တကျဖော်ထုတ်၍ မိမိတို့ ကချင်တိုင်းရင်းသားများ၊ အခြားသော တိုင်းရင်းသားအိမ်ထောင်စုများနှင့် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် တစ်ဖက်တစ်လမ်း အကူအညီဖြစ်စေရေးနှင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၊ မိမိတို့လူမျိုး၊ မိမိတို့ တိုင်းရင်းသားအိမ်ထောင်စုမူများအားလုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ယခုထက်မက ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံ မိမိတို့တိုင်းရင်းသားများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီ၏ စိတ်ဓာတ်၊ စည်းကမ်း၊ ပညာ၊ လုံ့လ၊ ရိုးသားဖြောင့်မတ်မှုများနှင့် သက်ဆိုင်ပါကြောင်း၊ တစ်ဦးတစ်ယောက်မှသည် မိသားစု၊ ရပ်ရွာ၊ မြို့နယ်အဆင့်များမှ နိုင်ငံတော်အဆင့်အထိ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး

အတွက် အဓိကဆောင်ရွက်ရသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျ၊ စည်းကမ်းရှိရှိ၊ လုံ့လဝီရိယ၊ ရိုးသားဖြောင့်မတ်မှုများနှင့် ဆောင်ရွက်မှသာ မိမိတို့နိုင်ငံတွင်းသာမက နိုင်ငံရပ်ခြားအထိပါ ထိုးဖောက်ဆောင်ရွက် လာနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒေသတွင်းမိမိတို့ ထုတ်ကုန်များနှင့် ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျခေတ်မီပုံစံများဖြင့် ကမ္ဘာကို အောင်မြင်စွာ ထိုးဖောက်နိုင်သည်အထိ ဇွဲလုံ့လ၊ ဝီရိယ၊ စုပေါင်းအားတို့ဖြင့် စွမ်းဆောင် ကြပါဟု တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာခက်အောင်က အမှာစကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးယောဆက်နှင့် ကချင်တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးခက်ထိန်နန်တို့က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်း ဆက်စကားများ ပြောကြားကြသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု
ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ကချင်ပြည်နယ် စီးပွားရေးနှီးနှော့လှပေပြုထိန်းအမှတ် ခင်းကျင်းပြသထားသည့်ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတသည် မနောအိမ်တော်၌ ကချင်လူမျိုးရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအသင်း ဗဟိုကော်မတီဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ဒုတိယသမ္မတက နိုင်ငံစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသာ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိမှသာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ယခုထက်ပိုမို၍ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ သဘာဝအရင်းအမြစ်များကို ခရီးသွားလုပ်ငန်းများတွင် အပြည့်အဝ အသုံးချနိုင်မည်ဆိုပါက ဒေသတွင်းစီးပွားရေး

လုပ်ငန်းများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းသည် အရင်းအနှီးနည်းနည်းဖြင့် ဝင်ငွေရရှိစေနိုင်မည့်လုပ်ငန်းဖြစ်၍ သဘာဝအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ရပ်ရွာလူထုအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ဧရာဝတီမြစ်ကူးတံတားအသစ် တည်ဆောက်နိုင်မည့် နေရာသို့ရောက်ရှိရာ ယာယီရှင်းလင်းဆောင်၌ တံတားဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရွှေလေးက မြစ်ကူးတံတားတည်ဆောက်နိုင်မည့်ဖြစ်နိုင်ခြေလေ့လာဆန်းစစ်မှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ရုပ်ရွာမှ မြစ်ကူးတံတားအသစ် တည်ဆောက်နိုင်မည့် နေရာအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ဝိုင်းမော်မြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးခြံ(မိုင်းနား) တိုက်ပွဲရှောင်စခန်းရှိ မြစ်ကြီးနားသက်မွေးပညာသင်ကျောင်းသို့ ရောက်ရှိရာ Myanmar Kindness Foundation, Founder ဒေါ်ခင်မာလာနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သင်တန်းဖွင့်လှစ်သင်ကြားမှုအခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် သင်တန်းခန်းမများအတွင်း သင်တန်းသားများအား သက်မွေးပညာရပ်များအလိုက် စာတွေ့၊ လက်တွေ့ သင်ကြားမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ဝိုင်းမော်မြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးခြံ(မိုင်းနား) တိုက်ပွဲရှောင်စခန်းရှိ ဒေသခံပြည်သူများအား တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် စခန်းတာဝန်ခံက စခန်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်များနှင့် စခန်းအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ဒုတိယသမ္မတ

အား အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများက တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများ၏ သားသမီးများအတွက် ကျောင်းဝတ်စုံများ၊ အစားအစာများနှင့် ကစားစရာပစ္စည်းများကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် နန်မြစ်ခံတံတား ယာယီရှင်းလင်းဆောင်သို့ ရောက်ရှိရာ တံတားဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရွှေလေးက မြစ်ကြီးနား- ဆွမ်ပရာတွမ်-ပူတာအိုလမ်း၊ မဂ္ဂေ- ရီဒမ်းလမ်း၊ မဂ္ဂေ- ခေါင်လန်ဖူးလမ်းနှင့် မြစ်ကြီးနား - ဗန်းမော်လမ်းတို့တွင် တည်ဆောက်ပြီး၊ တည်ဆောက်ဆဲနှင့် တည်ဆောက်မည့် တံတားများနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ နန်မြစ်ခံတံတားဆိုင်ရာ အချက်အလက်များနှင့် တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

မှာကြား
ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် မြစ်ကြီးနားစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးရေးဇုန် တည်ဆောက်မည့် ယာယီရှင်းလင်းဆောင်သို့ရောက်ရှိရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးဦးဝေလင်းက ဇုန်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ဒုတိယသမ္မတက ဇုန်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်ထုံးနည်းများနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် ကျော်တွမ်တောင်ဆူတောင်အောင်မြေစင်သို့ ရောက်ရှိပြီး မြစ်ကြီးနားမြို့ ရှုခင်းများကို လေ့လာကြည့်ရှုသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတသည် ဆူတောင်အောင်မြေစင်၌ ဝတ်ပြုဆူတောင်မြို့အလှူငွေများပေးအပ်လျှာဒါန်းသည်။

သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ်မှ

အိုအိုင်စီနှင့် အီးယူတို့မှ ပူးတွဲတင်သွင်းသည့် နိုင်ငံရေးအရ ဖိအားပေးသည့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် စပ်လျဉ်းသော ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို(မူကြမ်း)ကို မဲခွဲဆုံးဖြတ်ရန် မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့မှ တောင်းဆိုခဲ့ပြီး ယင်းဆုံးဖြတ်ချက်အဆို(မူကြမ်း)အပေါ် ကန့်ကွက်မဲပေးခဲ့သည်။

ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်/သံအမတ်ကြီးက ဆုံးဖြတ်ချက် အဆို(မူကြမ်း) အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုမီ အထွေထွေ မိန့်ခွန်းနှင့် မဲခွဲဆုံးဖြတ်ပြီးနောက် မဲရလဒ်အပေါ်တုံ့ပြန်သည့် မိန့်ခွန်းများ ပြောကြားခဲ့သည်။

အထွေထွေမိန့်ခွန်းတွင် အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်က အဆိုမူကြမ်းသည် ရှုပ်ထွေးသော ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စကို ဆိုးဆိုးရွားရွား လှံမှားစွာ ပုံဖော်ထားကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စသည် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်း ပြဿနာမဟုတ်သကဲ့သို့ အသိုက်အဝန်းတစ်ခုကို နိုင်ငံအတွင်းမှ

မောင်းထုတ်လိုက်သည့် လုပ်ရပ်မျိုးလည်း မဟုတ်ကြောင်းနှင့် ပြဿနာသည် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ရွှေ့ပြောင်းမှု၊ ဆင်းရဲမှု၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လုံခြုံရေးလျော့ရဲမှု စသည်တို့အပါအဝင် ရှုပ်ထွေးသည့် နိုင်ငံရေးနှင့် စီးပွားရေးပြဿနာ တစ်ရပ်ပင်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်က ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို(မူကြမ်း)သည် မြန်မာနိုင်ငံကို အဆိုးမြင်စေရန် ပုံဖော်ထားသည့် ပူးတွဲအဆိုများ၏ နောက်ထပ်စိတ်ကြိုက် အဘော်တစ်ခုမျှသာဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ၏ အင်တိုက်အားတိုက် ကြိုးပမ်းဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ချက်များကိုမူ လျစ်လျူရှုထားကြောင်း ထောက်ပြပြောကြားခဲ့သည်။

ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို(မူကြမ်း)ကို မဲခွဲဆုံးဖြတ်ပြီးနောက်၊ မဲရလဒ်အပေါ် တုံ့ပြန်ပြောကြားရာ၌ ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို၏ မဲရလဒ်သည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအား ဦးတည်ချမှတ်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက် အဆိုများသည် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား သဘောထားကွဲလွဲမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေသည့် အခြေအနေကို ထင်ဟပ်စေကြောင်း၊ နိုင်ငံအချို့က ၎င်းတို့၏ နိုင်ငံရေးလိုအပ်ချက်အတွက် အခြားသော နိုင်ငံများကို

မည်သို့ ဖိအားပေးနိုင်ရန် အုပ်စုလိုက် မဲပေးသည့် အလေ့အထကို မည်သို့ အသုံးပြုခဲ့သည်ဆိုသည့်အချက်ကို မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ထပ်မံတွေ့ရှိရကြောင်း၊ အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများအကြား လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေများကို ခွဲခြားဆက်ဆံသည့် ယခုကဲ့သို့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအပေါ် ခွဲခြားဆက်ဆံသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို(မူကြမ်း)မျိုးကို အတည်ပြုခြင်းမှာ လူသားချင်းစာနာမှုနှင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရာ၌ နိုင်ငံများ၏အချုပ်အခြာ အာဏာ တန်းတူညီမျှရှိရမည်ဆိုသည့်အချက်ကို စောင့်ထိန်းလိုက်နာမှုမရှိခြင်း၊ မျှတမှုနှင့် သမာသမတ်ကျမှုမရှိခြင်း၊ စံနှုန်းနှစ်မျိုးနှင့်ခြင်းချက်ထားသည့် မူဝါဒကို ကျင့်သုံးခြင်း၊ ပစ်မှတ်ထားရွေးချယ် ဆောင်ရွက်မှုတို့ကို ဖော်ပြနေခြင်း ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ နိုင်ငံရေးအရ ဖိအားပေးပစ်မှတ်ထားသည့် ယင်းဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုကို ပြတ်ပြတ်သားသား ကန့်ကွက်ကြောင်းဖြင့် အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်က တုံ့ပြန်ခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

ကျောပိုးမှ ထို့ကြောင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန(၂)ခုကို ပူးပေါင်းဖွဲ့စည်းခြင်းအားဖြင့် အသွင်ကူးပြောင်းရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များကို ထိရောက်မြန်ဆန်စေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာတွင်လည်း စက်မှုဝန်ကြီးဌာနကို ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေး၊ ကုန်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန စသည်ဖြင့် စီးပွားရေးနှင့်ဆက်စပ်သော ဝန်ကြီးဌာနများဖြင့် ပူးတွဲဖွဲ့စည်းလေ့ရှိကြပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အခြေအနေအရ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် Strategic Economic Planning များကို ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေများကို စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲလျက်ရှိသည့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနကို ပူးပေါင်း၍ ဖွဲ့စည်းရန် အသင့်လျော်ဆုံးဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဝန်ကြီးသည်လည်း စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၏ ဝန်ကြီးဖြစ်နေသည့်အတွက် ထိုကဲ့သို့ ပူးပေါင်းဖွဲ့စည်းလိုက်ခြင်းအားဖြင့် အသွင်ကူးပြောင်းရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်များအားလုံးကို ဝန်ကြီးဌာနတစ်ခုတည်းအောက်တွင် တစ်ခုစည်းတည်းဖြစ်စေသဖြင့် စီမံကိန်းနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရာတွင် များစွာထိရောက်မြန်ဆန်စေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ ပူးပေါင်းဖွဲ့စည်းခြင်းအားဖြင့် လွန်ခဲ့သည့် နှစ်နှစ်တာကာလက တာဝန်ပေးပေးခဲ့သည့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၏ ရပ်ဆိုင်းထားရသည့် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများကို လေ့လာသုံးသပ်ခဲ့သော နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဦးဆောင်သည့် နိုင်ငံတော်စီးပွားရေးရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီနှင့် ပိုမိုနီးကပ်စွာ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့်နည်းတူ စက်မှုဝန်ထမ်းများအတွက်လည်း ၎င်းတို့၏ကျွမ်းကျင်မှု သဘောဆန္ဒများနှင့်ကိုက်ညီမည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဝန်ကြီးဌာနအသစ်တွင် ပိုမိုလွယ်ကူဆောင်ရွက်စေရန် ကူးပြောင်းထမ်းဆောင်နိုင်စေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက ဦးတီခွန်မြတ်က ယင်းကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ထမ်းများကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေကြမ်း ပူးပေါင်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုးက တစ်ပိုဒ်ချင်းစီအလိုက် အဆိုပြုတင်ပြရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြပြီး ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက က စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီတို့၏ သဘောထားမေးမြန်း၍ လွှတ်တော်၏အဆုံးအဖြတ် ရယူအတည်ပြုသည်။

ဆက်လက်၍ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက အဆိုပါ ဥပဒေကြမ်း တစ်ရပ်လုံးကို အတည်ပြုရန် အဆိုတင်သွင်းသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက က မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ထမ်းများကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်က ဆုံးဖြတ်ထားသည့် အတိုင်း ဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ်လုံးကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူ၍ လွှတ်တော်က သဘောတူအတည်ပြုကြောင်း ကြေညာသည်။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လေ့လာစိစစ်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက် အစီရင်ခံစာကို လွှတ်တော်သို့ ဖတ်ကြားတင်ပြ

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ်ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်း လေ့လာစိစစ်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုးက တစ်ရပ်လုံးလုံး ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးချုပ်မောင်မောင် အပါအဝင် တစ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၁၄၄ ဦး တင်ပြထားသော ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လေ့လာစိစစ်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက်အစီရင်ခံစာကို လွှတ်တော်သို့ ဖတ်ကြားတင်ပြရာတွင် ယခုလက်ရှိပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် ကျောင်းကုန်း၊ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသိန်းထွန်း အပါအဝင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ၁၄၄ ဦး တင်ပြခဲ့သည့် ဖွဲ့စည်းပုံ



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆက်အောင်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း



မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြ

အခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ်ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းတစ်ခု၊ မိတ္တီလာမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာမောင်သင်း အပါအဝင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၁၄၄ ဦးမှ တင်ပြခဲ့သည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ်ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းတစ်ခုနှင့် ယနေ့ အစီရင်ခံစာတင်ပြနေသည့် တစ်မတော်သားပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးချုပ်မောင်မောင် အပါအဝင် တစ်မတော်သား ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ၁၄၄ ဦးက တင်ပြလာသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေမူကြမ်းဟူ၍ ဥပဒေမူကြမ်း ၃ ရပ်ရှိနေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ဥပဒေမူကြမ်း ၃ ရပ်လုံးအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) တစ်ခုလုံးအပေါ် ပြင်ဆင်ခြင်းမဟုတ်ဘဲ ပြဋ္ဌာန်းချက်အချို့

လျက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်တို့ရှိ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင်များ အားလုံးပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားသည့် လေ့လာစိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီက အတူတကွ လေ့လာသုံးသပ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်ပါက ပို၍ သင့်မြတ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်း အသီးသီးတွင် ပါဝင်နေသည့် ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲများအားလုံးကို ပြည့်စုံစုစုစည်းစည်း ဥပဒေမူကြမ်းတစ်ခုတည်းအဖြစ် လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ရယူမည်ဆိုပါက ပိုမိုလျော်ကန်သင့်မြတ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း လေ့လာစိစစ်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီအများစုက လေ့လာတွေ့ရှိရပါကြောင်း။

သို့သော် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ အကြံပြုချက် သီးခြားတင်ပြထားသည့် ပူးပေါင်းကော်မတီဝင် လည်းရှိပါကြောင်း၊ လေ့လာစိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီ



မကွေးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်ဦး



ရှားတောမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ဝင့်ဝါထွန်း



တစ်မတော်သားပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးစိန်ထွန်း

ကိုသာ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရန် တင်ပြထားခြင်းဖြစ်ကြောင်းကို ကော်မတီအနေဖြင့် လေ့လာတွေ့ရှိရပါကြောင်း။

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က လွှတ်တော်အတွင်းရှိ နိုင်ငံရေးပါတီ၊ အစုအဖွဲ့အသီးသီး၊ တစ်သီးပုဂ္ဂလိကစားလှယ်များ အချိုးကျပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီ တစ်ရပ်ကိုလည်း ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက် ရက်စွဲပါ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၁၅/၂၀၁၉) ဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းတစ်ရပ်ကို လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းရန် တာဝန်ပေးအပ်ထားကြောင်းကိုလည်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ထိုပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီအနေဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)ကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ အခန်း (၁၂)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ပြင်ဆင်ထုတ်ပြန်နိုင်ရန် ဆုံးမရန် ဥပဒေ ၁၃၃၊ ၁၃၅ တို့နှင့်အညီ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းရန် ဆောင်ရွက်နေကြောင်းကိုလည်း တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ဥပဒေမူကြမ်းတွင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)တစ်ခုလုံးအပေါ် သုံးသပ်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားသည့် ပြင်ဆင်ချက်များ ပါဝင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်းကို လေ့လာသုံးသပ်တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)တစ်ခုလုံးအပေါ်တွင် ပြင်ဆင်ချက်များဖြင့် တင်သွင်းလာမည့် ဥပဒေမူကြမ်းကို လွှတ်တော်သို့ ဥပဒေ ၁၃၃၊ ၁၃၅ တို့နှင့်အညီ တင်သွင်းလာသည့်အခါတွင် လက်ရှိလွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းရောက်ရှိနေသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းသုံးခုနှင့်အတူ သီးခြားစီတစ်ပြိုင်တည်းယှဉ်တွဲ

ဝင် ဦးစွာဖန်တီး၊ ဒေါ်နန်းနီနီအေး၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် မောင်မောင်နှင့် ဗိုလ်မှူးချုပ်တင်လွင်တို့က ဤဥပဒေမူကြမ်းကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအခန်း(၁၂)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ လွှတ်တော်ဆိုင်ရာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ လွှတ်တော်တွင် ဆက်လက်ဆွေးနွေး ဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်းကိုလည်း သီးခြားအကြံပြုတင်ပြထားသည်ကိုလည်း တင်ပြအပ်ပါကြောင်း။

သို့ဖြစ်ပါ၍ တစ်မတော်သားပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးချုပ်မောင်မောင် အပါအဝင် တစ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၁၄၄ ဦးက လက်မှတ်ရေးထိုးတင်ပြလာသည့် ဥပဒေမူကြမ်း၊ ရေးဦးတင်သွင်းထားသည့် ဒုတိယအကြိမ်ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းနှစ်ရပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအပေါ်ထားသည့် ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)တစ်ခုလုံးအပေါ် သုံးသပ်လေ့လာပြီး ပြုစုရေးဆွဲ၍ လွှတ်တော်သို့တင်သွင်းလာမည့် ဥပဒေမူကြမ်းတို့ကို တစ်ပြိုင်တည်းယှဉ်တွဲ၍ ပြည့်စုံသော ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းတစ်ရပ်အဖြစ် လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်းနှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် ကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာအပေါ်တွင် အကြံပြုဆွေးနွေးကြပြီး လေ့လာစိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို လွှတ်တော်က ဆုံးဖြတ်အတည်ပြုပေးနိုင်ပါရန် အစီရင်ခံစာတင်ပြအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက က ယင်းအစီရင်ခံစာအပေါ် ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြ ကော်မရှင်၏ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်ခဲ့သော လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးရာတွင် အကျဉ်းထောင်များ စစ်ဆေးသည့်အခါတွင် အကျဉ်းသားများ၏ တင်ပြချက်များအရ လတ်တလောကုစားနိုင်သည့်အချက်များကို တာဝန်ခံအရာရှိများအား ချက်ချင်းဖြေရှင်းဆောင်ရွက်စေခဲ့ပါကြောင်း၊ အချို့အခက်အခဲများကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးထံ အကြံပြုချက်များ ပေးပို့ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အဆင့် ဖြေရှင်းရန် လိုအပ်သည့်အချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတထံ တင်ပြမှုများ ပြုလုပ်ကုစားလျက်ရှိပါကြောင်း။

သဘာဝဘေးဒဏ်နှင့် တိုက်ပွဲရှောင်နေရပ်ရွှေ့ပြောင်းသူများ၏ ယာယီစခန်းများကိုလည်း သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ပြီး သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဒေသဆိုင်ရာအစိုးရများကို အကြံပြုချက်များ ပေးပို့ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်၍လည်း ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် တရားရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့်ကိစ္စများကို ကော်မရှင် ဥပဒေပုဒ်မ ၃၇ အရ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုမလုပ်သော်လည်း လိုအပ်ပါက အကြံပြုချက်များပေးပို့ခြင်း၊ ပြည်ထောင်စုဥပဒေအထောက်အကူပြုအဖွဲ့ထံသို့ တင်ပြခြင်းများ ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် အတတ်နိုင်ဆုံး ကုစားပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

ထို့ပြင် အကျဉ်းသားများ စာအုပ်စာပေ ဖတ်ရှုနိုင်ရေးအတွက် အကျဉ်းထောင်များတွင် စာကြည့်တိုက်များ ထားရှိရန် တိုက်တွန်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အတွက် ယခုအခါ တွင် အကျဉ်းထောင်(၄၄) ထောင်နှင့် အကျဉ်းစခန်း(၅၀) ခုတို့တွင် စာကြည့်တိုက်များ ထူထောင်ထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကော်မရှင်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့များ သွားရောက်ခဲ့သည့်အခါတွင် စာအုပ်၊ စာတမ်းများလှူဒါန်းခြင်းကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် မှ ယခုအချိန်ထိ ငွေကျပ် ၄၅ သိန်းဖိုးခန့် လှူဒါန်းခဲ့ပြီးဖြစ်သည့်အပြင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသတင်းနှင့် စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း ရွှေ့ပြောင်းခန့်မှန် အကျဉ်းထောင် စာကြည့်တိုက်များအတွက် စာအုပ်လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားပြုလုပ်ခဲ့ရာ ငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀ တန်ဖိုးရှိ စာအုပ်ပေါင်း ၉၀၀၀ ကျော် ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်သည့်အတွက် အကျဉ်းထောင်အသီးသီးသို့ သွားရောက်စစ်ဆေးသည့်အခါတွင် မျှဝေလှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကော်မရှင်ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ခန့်အပ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကော်မရှင်ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂ တွင် ကော်မရှင်သည် မိမိ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အလို့ငှာ ကော်မရှင်ရုံးအကြီးအမှူး အပါအဝင် လိုအပ်သော အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများကို ခန့်အပ်နိုင်သည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကော်မရှင် ဥပဒေပုဒ်မ ၆၀ ပါ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် ကော်မရှင်က တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသူသည် ဤဥပဒေအရ လုပ်ငန်းတာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၂၁ အရ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများ ဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားပါကြောင်း၊ ယင်း ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ ကော်မရှင်ဝန်ထမ်းများသည် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများဖြစ်သည့်အပြင် ကော်မရှင်သည် သီးခြားလွှတ်လပ်သည့် နိုင်ငံတော်အဆင့် အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည့်အတွက် ကော်မရှင်ရုံးအကြီးအမှူးဖြစ်သည့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ကို နိုင်ငံတော်သမ္မတထံ တင်ပြရန်မလိုဘဲ ကော်မရှင်က တိုက်ရိုက်ခန့်ထားနိုင်ခွင့်ရှိပါကြောင်း။

ထို့ပြင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် ကော်မရှင်ရုံးများ တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းရေးနှင့်ပတ်သက်၍ လက်ရှိတွင် နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် ကော်မရှင်ရုံးများဖွင့်လှစ်ပြီး ရုံးအဆောက်အအုံများလည်း ဆောက်လုပ်ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့တွင်လည်း ကော်မရှင်ရုံးဖွင့်လှစ်ရန် ဝန်ထမ်းများခန့်အပ်ပြီး ဖြစ်သည့်အပြင် ယာယီရုံးခန်းကို ပြည်နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

အကျဉ်းထောင်များတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအားနည်းသည့်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသို့ အကြံပြုချက်များ ပေးပို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အကျဉ်းထောင်အတွင်း အကျဉ်းသားလူငယ်များ စာမေးပွဲဖြေဆိုအောင်မြင်နိုင်ရေး သင်ကြားပေးကြသည့် အကျဉ်းသားဆရာများကို လျှော့ပေါ့သက်သာခွင့်များရရှိရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနသို့ အကြံပြုချက်များပေးပို့သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကုန်ထုတ်စခန်းများမှ အကျဉ်းသားများ၏ လုပ်အားခခွင့်မြှင့်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ စာမျက်နှာ ၉ သို့

ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်း ရုပ်ရှင်ဆင်နွှဲအသွင်အပြင်မှသည် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လောကသို့

အကယ်ဒမီဆွေဇင်ထိုက်၊ Park Bo Yong (Film Critic, Korea)

ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းရှိ နိုင်ငံများတွင် “ရုပ်ရှင်” ကဏ္ဍ ပေါ်ပေါက်လာမှုနှင့်အတူ တစ်ပြိုင်တည်း တွဲဖက်ပါလာသည့် ဆင်နွှဲအသွင်အပြင်မှာ လုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆင်နွှဲအသွင်အပြင်က အများစုက သိရှိနားလည်ထားကြသော်လည်း ရုပ်ရှင်ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံများတွင်မူ ဆင်နွှဲအသွင်အပြင်က ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ကျင့်ဝတ်စောင့်ထိန်းခြင်း ဟု နားလည်ခံယူကြပါသည်။

ရုပ်ရှင်စိစစ်ရေးကို အမေရိကန်၊ တရုတ်၊ ဂျပန်၊ ပြင်သစ်၊ ကိုရီးယား စသည့်နိုင်ငံများတွင် ကျင့်သုံးနေကြပါသည်။ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်ရင့်ကျက်ပြီး အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ အားကောင်းသော အမေရိကန်၊ ဥရောပနှင့် အိန္ဒိယကဲ့သို့ ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သောနိုင်ငံများတွင် အစိုးရမဟုတ်သော ရုပ်ရှင်အဖွဲ့အစည်းများက ရုပ်ရှင်အဆင့် သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းခြင်း (Rating) ကို လုပ်ဆောင်ကြပြီး ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်ရင့်ကျက်သော အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ ပါဝင်မှုနည်းသော ဖိလစ်ပိုင်၊ ထိုင်း၊ စင်ကာပူ၊ မလေးရှားကဲ့သို့သော နိုင်ငံများတွင် အစိုးရအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များပါဝင်သော အဖွဲ့အစည်းများက ရုပ်ရှင်အဆင့်သတ်မှတ်ခြင်းကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြပါသည်။ နိုင်ငံရေးစနစ်မတူညီသည့် တရုတ်နိုင်ငံတွင်မူ အစိုးရကဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ထားသော အဖွဲ့ကသာ ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်နေသည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိရမည် ဖြစ်ပါသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု
အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် လူဦးရေသန်းပေါင်း ၃၀၀ ကျော်ရှိသော နိုင်ငံတကာဈေးကွက်အတွက် အင်အားစနစ်တစ်မျိုးတည်းသာပြောသော ရုပ်ရှင်ကားပေါင်း ထောင်နှင့်ချီ၍ နှစ်စဉ်ထုတ်လုပ်လျက်ရှိပါသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် ပြည်တွင်းမှထုတ်လုပ်သော ရုပ်ရှင်များနှင့် ပြည်ပမှထုတ်လုပ်သော ရုပ်ရှင်ကားများကို Rating ခေါ် ရုပ်ရှင်စံနှုန်းသတ်မှတ်ခြင်းများကို Motion Picture Association of America (MPAA) က အကဲဖြတ်သတ်မှတ်ပေးပြီး ကျင့်သုံးလျက်ရှိသော စံနှုန်းသတ်မှတ်မှုမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

- ၁။ G - General Audiences (အများပြည်သူအရွယ်သုံးပါး ကြည့်ရှုနိုင်သောရုပ်ရှင်)
- ၂။ PG - Parental Guidance Suggested (ကလေးများ အုပ်ထိန်းသူနှင့် ကြည့်ရှုနိုင်သောရုပ်ရှင်)
- ၃။ PG - 13 - Parents Strongly Cautioned (ကလေးငယ်များ ကြည့်ရှုရန်မသင့်ကြောင်း အုပ်ထိန်းသူက တားမြစ်သတ်ပေးသင့်သောရုပ်ရှင်)
- ၄။ R - Restricted (သီးခြားကန့်သတ်ထားသောရုပ်ရှင်)
- ၅။ NC-17 - Adults Only (အရွယ်ရောက်ပြီးသူများသာ။ ထို့ပြင် အခြားအဆင့်တွင် Not Rated (NR)

(အဆင့်သတ်မှတ်ရန် တင်ပြခြင်းမရှိသောရုပ်ရှင်) နှင့် Unrated (UR) (ပြဿနာပြုမထားသောပြကွက်များ ဖြတ်တောက်ထားခြင်းမရှိသောရုပ်ရှင်) ဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိပါသည်။

အဆိုပါအဆင့်သတ်မှတ်ရန် တင်ပြခြင်းမရှိသော ရုပ်ရှင် (Not Rated - NR) နှင့် ပြဿနာပြုမထားသော ပြကွက်များ ဖြတ်တောက်ထားခြင်းမရှိသော ရုပ်ရှင် (Unrated -UR) ဟူ၍ သတ်မှတ်ထားသည့် ရုပ်ရှင်များကို ရုပ်ရှင်ရုံများက ရုပ်ရှင်ပြသရန် ငြင်းဆိုကြပါသည်။ Unrated (UR) ဟု ဖော်ပြလျှင် ငင်းရုပ်ရှင်သည် စံနှုန်းသတ်မှတ်ရေးအဖွဲ့က ဖြတ်တောက်ရန် အကြံပြုထားသောပြကွက်များ ပါဝင်သောကြောင့် အရွယ်မရောက်သေးသူများ ကြည့်ရှုရန် မသင့်ကြောင်း သတ်ပေးရာရောက်သောကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။

တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ
တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသည် ပထမဆုံးရုပ်ရှင် ဥပဒေကို ၁၉၁၂ ခုနှစ်တွင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး ၁၉၃၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် ပထမဆုံးဆင်နွှဲအသွင်အပြင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါသည်။ ငင်းရုပ်ရှင်အဆင့်အရ တရုတ်လူမျိုးတို့၏ ပုံရိပ်ကို ထိခိုက်စေသောပြကွက်များ၊ သွေးထွက်သံယို အကြမ်းဖက်ပြကွက်များ၊ တရားဥပဒေချိုးဖောက်ရန် နည်းပေးလှုံ့ဆော်မှုပြကွက်များ၊ သဘာဝလွန်ပြစ်ရပ်များ လွှမ်းမိုးစေသောပြကွက်များကို တင်းကျပ်စွာတားမြစ်ပါသည်။ ၁၉၃၄ ခုနှစ် မတ်လတွင် ဆင်နွှဲအသွင်အပြင် ပြဋ္ဌာန်းခြင်း ရုပ်ရှင်အတတ်ပညာရှင်များကို ဆင်နွှဲအသွင်အပြင် ခန့်အပ်ဆောင်ရွက်သည့် ၁၉၈၃ ခုနှစ်တွင်လည်း ရုပ်ရှင်ဥပဒေကို ထပ်မံပြင်ဆင်ခဲ့ပါသည်။ ၁၉၈၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း တရုတ်ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများကို ၁၉၈၃ ခုနှစ် ရုပ်ရှင်ဥပဒေပါ အချက် (၄) ချက်အပြင် ကလေးသူငယ်နှင့် ဆယ်ကျော်သက်တို့၏ ကိုယ်နှင့်စိတ် ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်စေခြင်း၊ အများပြည်သူ စာရိတ္တ နိမ့်ကျစေခြင်း၊ အစိုးရ၏ ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းစေခြင်း စသည့်အချက်များကို ဖြည့်စွက်ထည့်သွင်း၍ Rating ခေါ် ရုပ်ရှင်စံနှုန်း သတ်မှတ်ခြင်းများကို အောက်ပါအတိုင်း အသက်အရွယ်အလိုက် ရုပ်ရှင်စံနှုန်း(၅)မျိုးဖြင့် သတ်မှတ်ခဲ့ပါသည်-

- ၁။ 0* (General Audiences) အများပြည်သူအရွယ်သုံးပါး ကြည့်ရှုနိုင်သောရုပ်ရှင်
- ၂။ 6* (Protected) ၆ နှစ်အောက်မကြည့်ရ (၆-၁၁) နှစ်အတွင်းကလေးများ အုပ်ထိန်းသူနှင့် ကြည့်ရှုနိုင်သောရုပ်ရှင်
- ၃။ 12* (Parental Guidance) ၁၂ နှစ်အောက်မကြည့်ရ (၁၂-၁၅) နှစ်အတွင်း အုပ်ထိန်းသူနှင့် ကြည့်ရှုနိုင်သော ရုပ်ရှင်
- ၄။ 15* ၁၅ နှစ်အောက် မကြည့်ရသောရုပ်ရှင်
- ၅။ 18* (Restricted) ၁၈ နှစ်အောက် မကြည့်ရသောရုပ်ရှင်

ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်ရင့်ကျက်ပြီး အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ အားကောင်းသော အမေရိကန်၊ ဥရောပနှင့် အိန္ဒိယကဲ့သို့ ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံများတွင် အစိုးရမဟုတ်သော ရုပ်ရှင်အဖွဲ့အစည်းများက ရုပ်ရှင်အဆင့် သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းခြင်း (Rating) ကို လုပ်ဆောင်ကြပြီး ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်ရင့်ကျက်သော အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများပါဝင်မှုနည်းသော ဖိလစ်ပိုင်၊ ထိုင်း၊ စင်ကာပူ၊ မလေးရှားကဲ့သို့သော နိုင်ငံများတွင် အစိုးရအဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်သော အဖွဲ့အစည်းများက ရုပ်ရှင်အဆင့်သတ်မှတ်ခြင်းကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိ

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် ဆင်နွှဲအသွင်အပြင်ကို အစိုးရကိုယ်စားလှယ်၊ ရုပ်ရှင်အသိပညာရှင်၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူအတတ်ပညာရှင်များဖြင့် ပြန်လည်ဖွဲ့စည်း၍ ရုပ်ရှင်ဥပဒေကို ပြန်လည်သတ်မှတ်ခဲ့ပါသည်။ ငင်းရုပ်ရှင်အရ ရုပ်ရှင်ပြသမည့် ရုပ်ရှင်ကားအားလုံးသည် Rating စံနှုန်းသတ်မှတ်ရေးဌာနသို့ လျှောက်ထားရပြီး ရုပ်ရှင်ဥပဒေအရ စံနှုန်းသတ်မှတ်ခြင်း ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် ဖြန့်ချိခြင်း၊ ရုပ်ရှင်သံကြားမှ ထုတ်လွှင့်ခြင်း၊ ရောင်းချခြင်း၊ ရုပ်ရှင်ပြသခြင်းတို့ကို ရုပ်သိမ်းခြင်းခံရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ
ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် ရုပ်ရှင်သီးသန့်စိစစ်သော ရုပ်ရှင်အဆင့်သတ်မှတ်ရေးကော်မတီ (Film Rating Committee) မရှိဘဲ ရုပ်ပုံအဆင့်သတ်မှတ်ရေးကော်မတီ (Picture Rating Committee) သာရှိပြီး ငင်းရုပ်ရှင် Video၊ DVD၊ Game နှင့် ကြော်ငြာ (TVC)၊ ရုပ်ရှင်နမူနာနှင့် ဂီတ၊ ရုပ်ရှင်တို့ ပါဝင်သည်။ ရုပ်ပုံအဆင့်သတ်မှတ်ရေးကော်မတီ (Picture Rating Committee) သည် ကိုရီးယားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနတွင် ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားပြီး ၁၉၆၇ ခုနှစ်က ကိုရီးယားအနုပညာကျင့်ဝတ်ကော်မတီအဖြစ် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၁၉၉၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် ရုပ်ပုံစိစစ်ခြင်းမူဝါဒ (Reviewing Policy of Picture) အရ CD ကြားခံစည်းနှင့် အိမ်သုံး Game Software အထိ စိစစ်ပြီး ရုပ်ရှင်အပြင် ပြဇာတ်၊ ဇာတ်ညွှန်း၊ ဂီတ စသည်ဖြင့် ဆင်နွှဲအသွင်အပြင်ကို ကျယ်ပြန့်စွာဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ယခုလက်ရှိ ရုပ်ရှင်စိစစ်ရေးကော်မတီကို အဖွဲ့ဝင် ၁၂ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ် တစ်နှစ်တာအတွင်း ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားပေါင်း ၁၂၃၁ ကားကို စိစစ်သတ်မှတ်ခဲ့ပါသည်။ ကိုရီးယားရုပ်ရှင်အဆင့်သတ်မှတ်မှုကို အောက်ပါအတိုင်း အဆင့် (၅) ဆင့်ဖြင့် ခွဲခြားထားသည် -

- ၁။ 0* (General Audiences) အများပြည်သူအရွယ်သုံးပါး ကြည့်ရှုနိုင်သောရုပ်ရှင်
- ၂။ 12* (Parental Guidance) ၁၂ နှစ်အထက် ကြည့်ရှုနိုင်သောရုပ်ရှင်
- ၃။ 15* ၁၅ နှစ်အထက် ကြည့်ရှုနိုင်သောရုပ်ရှင်
- ၄။ ဆယ်ကျော်သက် မကြည့်ရရုပ်ရှင်
- ၅။ အကန့်အသတ်ဖြင့် ပြသရန်ရုပ်ရှင်

အဆိုပါ အကန့်အသတ်ဖြင့်ပြသရန် ဆိုသည်မှာ သီးသန့်ကန့်သတ်ထားသော ရုပ်ရှင်ရုံများတွင်သာ ပြသရန် ဖြစ်သော်လည်း ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် သီးသန့်ကန့်သတ်ရုံ တစ်ရုံမျှမရှိပါ။ ငင်းရုပ်ရှင် ပြသရန်ခွင့်မပြု ဆိုသည့်သဘောပင်ဖြစ်ပြီး ရုပ်ရှင်ကို သေဒဏ်ပေးသည်နှင့် ဆင်တူပါသည်။ အကန့်အသတ်ဖြင့်ပြသရန် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများထဲမှ အချို့သည် စိစစ်ရေးဆုံးဖြတ်ချက်ကို ပယ်ဖျက်ပေးရန်ဗဟိုတရားရုံးတွင် တရားစွဲဆိုလျှောက်ထားခဲ့ရာတွင် ငါးနှစ်ကြာ အမှုရင်ဆိုင်ခဲ့ရပြီးနောက်မှ ရုပ်ရှင်ခွင့် ရခဲ့သည်။ သို့သော် အချိန်ကုန်သရော်ထားသောဇာတ်ကား ဖြစ်သောကြောင့် ရုပ်ရှင်အချိန်တွင် ပရိသတ် စိတ်ဝင်စားမှုလျော့နည်းကာ အရှုံးပေါ်ခဲ့ကြောင်း လေ့လာသိရှိရသည်။

ကိုရီးယားရုပ်ရှင်နှင့် ဗီဒီယိုစည်းမြှင့်တင်ရေးဥပဒေ အပိုဒ် ၂၉ အရ လိုင်စင်လှုံ့ဆော်မှု၊ အကြမ်းဖက်မှု၊ လူ့အဖွဲ့အစည်း၏ ပြဿနာများကို အလွန်အကြူးဖော်ပြပြီး ယေဘုယျ နက်နဲစွာထိခိုက်စေနိုင်မည့် ပြသခြင်းနှင့် ကြေညာခြင်းတို့ကို အတိင်းအတာတစ်ခုအထိ ကန့်သတ်ရန် ဟု ဖော်ပြထားသည်။ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်၏ ငြိမ်းချမ်းရေး နိယာမလုံခြုံရေးနှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ၏ ၁၅ ဦး မြောက် သမ္မတဖြစ်သူ မစ္စတာကင်းဒယ်ချွန်း လက်ထက် တွင် ကိုရီးယားရုပ်ရှင်သည် စိစစ်ရေးအရိပ်အောက်မှ လွတ်မြောက်ခဲ့ပြီး ယခင်ကထက် ပိုမိုလွတ်လပ်လာခဲ့ရာ ဇာတ်လမ်းအမျိုးအစား စုံလင်စွာဖြင့် အင်အားစွမ်းအားနှင့် ထွက်ရှိလာမှုနှင့်အတူ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ ရုပ်ရှင်ဈေးကွက်များအထိ ယှဉ်းကြိုးထွားလာခဲ့ပါသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ
ထိုင်းနိုင်ငံသည် ၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်က ပြဋ္ဌာန်းထားသော ရုပ်ရှင်ဆင်နွှဲအသွင်အပြင်မူဝါဒကို ၂၀၀၉ ခုနှစ်

မြန်မာ့ရုပ်ရှင်သည် ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်မှ စတင်ပေါ်ပေါက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သော်လည်း Cinematograph Act ဟုခေါ်သော ရုပ်ရှင်ဥပဒေသည် ၁၉၃၈ ခုနှစ်ကတည်းက ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည်။ ၁၉၆၂ ခုနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်လှုပ်ရှားကောင်စီ ဥပဒေအမှတ် (၃၈) အရ ၁၉၆၂ ခုနှစ် ရုပ်ရှင်ဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့

ဩဂုတ်လတွင် ဖျက်သိမ်းခဲ့ပြီး ရုပ်ရှင်စံနှုန်းသတ်မှတ်ခြင်း စနစ်ဖြင့် အစားထိုးပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ရုပ်ရှင် သတ်မှတ်စံနှုန်းအမျိုးအစားများမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

- ၁။ အများပြည်သူ အသိဉာဏ်တိုးပွားစေ၍ မည်သူမဆို ကြည့်ရှုသင့်သောရုပ်ရှင် (Promote (P) , Symbolized by Smiley Face)
- ၂။ အသက်အရွယ်မရွေးကြည့်ရှုရန် သင့်လျော်သောရုပ်ရှင် (General (G) , Symbolized by A House)
- ၃။ ၁၃ နှစ်အထက် ကြည့်ရှုနိုင်သောရုပ်ရှင် (13*)
- ၄။ ၁၅ နှစ်အထက် ကြည့်ရှုနိုင်သောရုပ်ရှင် (15*)
- ၅။ ၁၈ နှစ်အထက် ကြည့်ရှုနိုင်သောရုပ်ရှင် (18*)
- ၆။ အသက် ၂၀ နှစ်အောက် ကြည့်ရှုခွင့် မပြုသောရုပ်ရှင် (20* Restricted)

(အခါအားလျော်စွာ မှတ်ပုံတင်စစ်ဆေးရန်)။ ထို့အပြင် ထုတ်ဝေပြောကြားခြင်းမရှိသော ခုနှစ်ခုမြောက် စံနှုန်းအမျိုးအစားမှာ နိုင်ငံတော်၏ လုံခြုံရေးအား ထိပါးစေသော ပြကွက်/ပြကွက်များကြောင့် ပိတ်ပင်ခံရသော အမျိုးအစားဖြစ်သည်။ ၁၉၃၀ ပြည့်နှစ် ထိုင်းနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်ဥပဒေအရ ရုပ်ရှင်စံနှုန်းသတ်မှတ်ခြင်း စနစ်ကို ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် တော်ဝင်ထိုင်းရတပ်ဖွဲ့ က စိစစ်ပြီး ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ အကြမ်းဖက်မှု၊ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲမှု၊ ကိုယ်လုံးတီး ပြကွက်နှင့် လိင်အသားပေးပြကွက်များ၊ ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်မှုများ (ဥပမာ- သက်ရှိသတ္တဝါများအား အပိုင်းပိုင်းခတ်ထစ်ပြသမှု)တို့အား ပြည်တွင်းရုပ်ရှင်များတွင် ကန့်သတ်ထားရှိသော်လည်း နိုင်ငံခြားရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများအတွက်မူ ငင်းရုပ်ရှင် စံနှုန်း သတ်မှတ်ချက်များမှာ အကျိုးမဝင်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် ရုပ်ရှင်များတွင် ရုပ်ရှင်စံနှုန်းသတ်မှတ်မှုမပြုမီ အကြို သုံးသပ်ခြင်း အဆင့်တစ်ခုဖြင့် ကြိုတင်စိစစ်ထားခြင်း ကြောင့် ပရိသတ်အနေဖြင့် ဆင်နွှဲအသွင်အပြင်အသွင်အပြင် အများစုက သတိမပြုမိကြခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နှင့်ဆင်နွှဲ
မြန်မာ့ရုပ်ရှင်သည် ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်မှ စတင်ပေါ်ပေါက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သော်လည်း Cinematograph Act ဟုခေါ်သော ရုပ်ရှင်ဥပဒေသည် ၁၉၃၈ ခုနှစ်ကတည်းက ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည်။ ၁၉၆၂ ခုနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ တော်လှန်ရေးကောင်စီ ဥပဒေ အမှတ် (၃၈) အရ ၁၉၆၂ ခုနှစ် ရုပ်ရှင်ဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ တွင် ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်က ရုပ်ရှင်သံကြား စတင်အသုံးပြုခဲ့ပြီးနောက် ပြည်ထောင်စုဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ တော်အစိုးရပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ရုပ်ရှင်သံကြားနှင့် ဗီဒီယိုဥပဒေကို ၁၉၈၅ ခုနှစ် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ၁၉၈၆ ခုနှစ်တွင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါသည်။ စာမျက်နှာ ၇ သို့

★ စာမျက်နှာ ၆ မှ

ထို့ပြင် ၁၉၉၆ ခုနှစ် ရုပ်ရှင်ဥပဒေနှင့် ၁၉၉၇ ခုနှစ် ရုပ်ရှင်နည်းဥပဒေများလည်း ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါသည်။ မြန်မာ့ ရုပ်ရှင်လောကတွင် ဗီဒီယိုပုံစံဖြင့် ဇာတ်လမ်းများ ဖြန့်ချိခြင်း ထွန်းကားလာသောကြောင့် ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ၁၉၉၆ ခုနှစ် ရုပ်ရှင်သံကြားနှင့် ဗီဒီယိုဥပဒေအပြင် ၁၉၉၈ ခုနှစ် ဗီဒီယိုလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေကိုလည်း ပြဋ္ဌာန်း ထားရှိသည်။ ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်မှ ၁၉၆၂ ခုနှစ်အထိ မြန်မာ့ ရုပ်ရှင်စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ရာ ၎င်းအဖွဲ့တွင် မဟာသီရိသုဓမ္မ ဒေါ်ခင်ကြည်(နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်၏မိခင်)သည် ၁၉၅၂ ခုနှစ်မှ ၁၉၅၈ ခုနှစ်အထိ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးဌာန၏ ကိုယ်စားလှယ် အဖြစ် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

ယင်းအဖွဲ့ကို ရုပ်ရှင်ဆင်ဆာဘုတ်အဖွဲ့အဖြစ် ၁၉၆၃ ခုနှစ်မှ ၁၉၈၅ ခုနှစ်အထိလည်းကောင်း၊ ၁၉၈၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အထိ ရုပ်ရှင်ဆင်ဆာအဖွဲ့နှင့် ဗီဒီယိုဆင်ဆာ အဖွဲ့ဟူ၍လည်းကောင်း ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ် ပါသည်။ ၎င်းအဖွဲ့များသည် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း ရုပ်ရှင်ဆင်ဆာ အဖွဲ့နှင့် ဗီဒီယိုဆင်ဆာအဖွဲ့ကို ပူးပေါင်းပြီး ဇာတ်ကား အဆင့်အတန်းသတ်မှတ်ရေး စိစစ်အကဲဖြတ်အဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ယနေ့အထိ ရုပ်ရှင်နှင့် ဗီဒီယိုဆင်ဆာဟူ၍ ဖွဲ့စည်းပြီး စစ်ဆေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါ သည်။

ရုပ်ရှင်နှင့် ဗီဒီယိုဆင်ဆာအဖွဲ့၏ စစ်ဆေးရာ၌ မှီငြမ်း ပြုရမည့် အခြေခံမူများကို ယခင်က ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအားလုံးအတွက် ၁၀ ချက် ပြဋ္ဌာန်းပြီး ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာမှ ယခုအခါ နိုင်ငံရေး၊ ဘာသာရေး၊ တိုင်းရင်းသားချစ်ကြည်ရေး၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု ထိန်းသိမ်းရေး၊ ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်မှုများ ပါဝင်မှုမရှိ စေရေး၊ ကာမရာဂလုံ့ဆော်မှုများ ပါဝင်မှုမရှိစေရေး ဟူသော အချက်(၆) ချက်ဖြင့်သာ ထောက်ပံ့အကြံပြု ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လောကသားများအနေဖြင့် တွေ့ကြုံ ရသော အခက်အခဲများ ပြေလျော့နိုင်ရန်နှင့် ပယ်ဖျက်နိုင် ရန်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဥပဒေအသစ်ကို ပြဋ္ဌာန်းပြီး နည်းဥပဒေများကို ခေတ်နှင့်လျော်ညီစွာ ပြဋ္ဌာန်းနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ပြဋ္ဌာန်းမည့် ဥပဒေ သစ်တွင် စာပေနှင့်အနုပညာပိုင်ခွင့်ဥပဒေ (၂၀၁၉ ခုနှစ်) အား အခြေခံ၍ နည်းဥပဒေကိုလည်း အနုပညာဖန်တီး သူများ အကျိုးရှိစေရန် ထည့်သွင်းပြဋ္ဌာန်းသင့်သည်။ ထိုသို့ပြဋ္ဌာန်းရာတွင် အောက်ပါအချက်များကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားဆောင်ရွက်သင့်ပါသည်-

- (၁) အများပြည်သူကြည့်ရှုပြသခွင့် ရုပ်ရှင်ဆင်ဆာ

လက်မှတ်ကို ရုပ်ရှင်စံနှုန်းအဆင့်(Rating)ဖြင့် သတ်မှတ်ထုတ်ပေးရန်၊

- (၂) ရုပ်ရှင်စံနှုန်းအဆင့် သတ်မှတ်ရေးအဖွဲ့တွင် ရုပ်ရှင်အသိပညာရှင် ကိုယ်စားလှယ်၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူအတတ် ပညာရှင်နှင့် အစိုးရကိုယ်စားလှယ်တို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းရန်၊

မိမိဖန်တီးသည့် အနုပညာသည် လွတ်လပ်စွာ ဖန်တီးနိုင် သည်ဟုဆိုသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ အခြားသော ကလေးသူငယ်ဆိုင်ရာဥပဒေ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့် အရေးဆိုင်ရာ ကြေညာစာတမ်း စသည်များကိုလည်း လေးစားလိုက်နာရမည်ဖြစ်

- (၃) ရုပ်ရှင်လောကသားများအနေဖြင့် သတ်မှတ် ပေးစေလိုသောအဆင့်များ ဖော်ထုတ်ရန်၊
- (၄) ထုတ်လုပ်ဖန်တီးမှုများ၏ အဆင့်အတန်း သတ်မှတ်ခြင်းသည် ကျင့်ဝတ်သိက္ခာနှင့် ညီညွတ်ရန်၊
- (၅) ဖြစ်ပေါ်လာသော အငြင်းပွားမှုများကို ဖန်တီး ထုတ်လုပ်သူ ကိုယ်တိုင်သော်လည်းကောင်း၊ ကိုယ်စားပြုအဖွဲ့အစည်းမှ သော်လည်းကောင်း တာဝန်ယူရန်။

ထိုကဲ့သို့ နိုင်ငံတကာတွင် ကျင့်သုံးနေသော ဇာတ်ကား အဆင့်သတ်မှတ်သည့် (Rating) စနစ်ကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြဋ္ဌာန်းပြီး ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက အောက်ဖော်ပြ ပါကဏ္ဍများအလိုက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရမည့် လုပ်ငန်း အဆင့်ဆင့်ကို ဦးစွာဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်-

- (၁) ထုတ်လုပ်သူများနှင့် ဒါရိုက်တာများ၏ အခန်း ကဏ္ဍ၊
 - (၂) ဇာတ်ကားအဆင့်သတ်မှတ်ရေးအဖွဲ့၏ အခန်း ကဏ္ဍ၊
 - (၃) ရုပ်ရှင်ရုံပြသသည့်လုပ်ငန်းနှင့် ကြည့်ရှုသူ ပရိသတ်များ၏ အခန်းကဏ္ဍ။
- ထုတ်လုပ်သူ၊ ဒါရိုက်တာများ ထုတ်လုပ်သူများ၊ ဒါရိုက်တာများအနေဖြင့် မိမိ ဖန်တီးမည့်အနုပညာကို မည်သည့်အသက်အရွယ် အပိုင်း အခြားအား ရည်ရွယ်၍ အနုပညာကို လွတ်လပ်စွာခံစား

ကြည့်ရှုနိုင်စေရန် သတ်မှတ်ချက်ရှိရမည် ဖြစ်သည်။ သို့မှသာ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားမှ ပြန်လည်ရရှိမည့်ဝင်ငွေကို ထုတ်လုပ်သူများအနေဖြင့် စဉ်းစားနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ မိမိဖန်တီးမည့် အနုပညာကိုလည်း အနုပညာကျင့်ဝတ် ဆိုင်ရာများဖြင့် လေးစားလိုက်နာစောင့်ထိန်းရန် လိုအပ် မည်ဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် မိမိဖန်တီးသည့် အနုပညာသည် လွတ်လပ်

စွာ ဖန်တီးနိုင်သည်ဟုဆိုသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ အခြားသော ကလေးသူငယ်ဆိုင်ရာဥပဒေ၊ အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကြေညာစာတမ်း စသည် များကိုလည်း လေးစားလိုက်နာရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ထုတ်လုပ်သူ၊ ဒါရိုက်တာများအနေဖြင့် ဇာတ်ဝင်ခန်း များတွင်ပါဝင်သည့် ဇာတ်ဝင်ခန်းအလိုက် ဝတ်စားဆင်ယင်မှု၊ အသုံးအဆောင်၊ စကားပြောခန်းများကို ဂရုပြု၍ ဇာတ်ညွှန်း ရေးသားစဉ်ကပင် ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် လိုအပ်မည် ဖြစ်ပါသည်။

ဇာတ်ကားအဆင့် သတ်မှတ်ရေးအဖွဲ့၏ အခန်းကဏ္ဍ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများကြည့်ရှု၍ ဇာတ်ကားအဆင့် သတ်မှတ်ရာတွင်လည်း ဇာတ်ကားအဆင့်သတ်မှတ်မည့် အဖွဲ့တွင် ပါဝင်သည့်သူများအနေဖြင့် သမာသမတ်ရှိပြီး အနုပညာကို နှံ့နှံ့စပ်စပ်သိရှိသူ အနုပညာရှင်၊ အတတ်ပညာ ရှင်များ၊ ဥပဒေအရာတာဝန်ပေးအပ်သည့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အနုပညာနှင့်ဆက်စပ်သည့် ဗဟုသုတပြည့်စုံသည့် အခြားသော လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းများ ထည့်သွင်း၍ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအဆင့် သတ်မှတ်ရေးကို ဖွဲ့စည်း ဆောင်ရွက်သင့်ပါသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဇာတ်ကားအဆင့်သတ်မှတ် ရေးအဖွဲ့တွင် ပါဝင်မည့်သူများအနေဖြင့် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား အဆင့်သတ်မှတ်ရာတွင် ဇာတ်ကားအဆင့် သတ်မှတ်မည့် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား၏ ခံစားတင်ဆက်နိုင်မှု၊ ရသပေးစွမ်း

နိုင်မှု၊ အကျိုးရလဒ်ရှိနိုင်မှုနှင့် ၎င်းရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား၏ အတိမ်အနက်အပေါ်မူတည်၍ အများပြည်သူကြည့်ရှု ရာတွင် ရုပ်ရှင်ကြည့်ရှုသူများအတွက် ဇာတ်ကားအဆင့်ကို ခွဲခြားသတ်မှတ်နိုင်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။

ရုပ်ရှင်ရုံ ပြသသည့်လုပ်ငန်းနှင့် ကြည့်ရှုသူ ပရိသတ်များ၏ အခန်းကဏ္ဍများ

ရုပ်ရှင်ရုံများတွင် ဇာတ်ကားအဆင့်ခွဲခြားသတ်မှတ် ထားသည့် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများ ပြသရာတွင်လည်း အသက်အရွယ် အပိုင်းအခြားအလိုက် ကြည့်ရှုရမည့် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအတွက် ရုပ်ရှင်ရုံဝန်ထမ်းက ရုပ်ရှင် လက်မှတ်ရောင်းချရာတွင်လည်းကောင်း၊ ရုပ်ရှင်ရုံအတွင်း ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုခွင့်ပြုရာတွင်လည်းကောင်း သတ်မှတ် ထားသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို လိုက်နာရမည် ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့လိုက်နာနိုင်စေရန်အတွက် ရုပ်ရှင်ရုံ များကို ထိန်းကျောင်းကိုင်တွယ်သည့် ဌာနအဖွဲ့အစည်း များက သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတကာတွင် အသက်အရွယ် ပိုင်းခြားကန့်သတ် ထားသည့်ဇာတ်ကားကို အသက်ကန့်သတ်ချက်ရှိသူများ အား ကြည့်ရှုခွင့်မပြုဘဲ ကြည့်ရှုခွင့်ပြုသောရုပ်ရှင်ရုံ ဝန်ထမ်းအား အလုပ်မှထုတ်ပယ်ခြင်း၊ ပြစ်ဒဏ်များ ချမှတ် ထားသည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိရပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့် မှတ်ပုံတင်၊ အသက် ၁၂ နှစ်ပြည့် မှတ်ပုံတင်စသည်ဖြင့် သက်သေခံလက်မှတ်များကိုင်ဆောင် ၍ ရုပ်ရှင်လက်မှတ်ဝယ်ယူရန်မှာ လက်ရှိအခြေအနေတွင် အခက်အခဲများရှိမည်ဖြစ်ရာ ထိုအခက်အခဲများကို ကနဦး လေ့လာဆန်းစစ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ထိုကဲ့သို့ ရုပ်ရှင်ကြည့်ရှုပရိသတ်များအနေဖြင့်လည်း အသက်ကန့်သတ်ချက်ဖြင့် အဆင့်သတ်မှတ်ထားသော ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများ ကြည့်ရှုရန်အတွက် ရုပ်ရှင်လက်မှတ် များ ဝယ်ယူကြရာတွင် မိမိ၏အသက်နှင့်မကိုက်ညီသော အဆင့်သတ်မှတ်ထားသည့် ဇာတ်ကားကို ဝယ်ယူခြင်း၊ မိဘအုပ်ထိန်းသူများအနေဖြင့် မိမိနှင့်အတူပါလာသည့် ကလေး၏အသက်ကို လိမ်လည်၍ လက်မှတ်ဝယ်ယူခြင်း များ မပြုလုပ်ကြဘဲ သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းကမ်း နှင့်အညီ လိုက်နာကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မည် ဖြစ်ရာ ထိုစနစ်ကျင့်သုံးမည်ဆိုပါက ကြိုတင်အသိ ပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကိုလည်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လုပ်ဆောင်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းမှ ရုပ်ရှင်ဆင်ဆာ အသွင်အပြင်ကို မျက်ခြည်မပြတ်လေ့လာမှုနှင့်အတူ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လောက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မိရာ အဆင့်မှ ဟန်ချက်ညီလိုက်ပါစီးပွားနိုင်ရန် လိုအပ်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့မျှော်မှန်းလုပ်ဆောင်ချက်ဖြင့် ရုပ်ရှင် ဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုရလဒ်များ ပေါ်ထွက်လာနိုင်ရန် မျှော်လင့်ရင်း။ ။



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း RFA သတင်းဌာနမှ အရှေ့တောင်အာရှဒေသ၏ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း သည် RFA သတင်းဌာနမှ အရှေ့တောင်အာရှဒေသ၏ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး Mr. Matthew Pennington နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။
တွေ့ဆုံစဉ် လက်ရှိမြန်မာ့မီဒီယာကဏ္ဍတွင် ရင်ဆိုင် နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများ၊ ခေတ်ရေစီးကြောင်းနှင့် နည်းပညာတိုးတက်လာမှုအရ တစ်ကမ္ဘာလုံးအတိုင်းအတာ ဖြင့် ပြောင်းလဲလာသည့် မီဒီယာအခင်းအကျင်း၊ စာနယ်ဇင်း သမားများအနေဖြင့် သတင်းများ ရယူရေးသားရာတွင် ကျွမ်းကျင်မှုရှိရန်၊ ကျင့်ဝတ်လိုက်နာရန်၊ ဘက်လိုက်မှုမရှိ ရန်နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများကို လေးစားလိုက်နာရန် အရေး ကြီးပုံ၊ ဒီမိုကရေစီ အသွင်ကူးပြောင်းနေသည့်ကာလတွင် မီဒီယာများ၏ အရေးပါမှု၊ သတင်းရပိုင်ခွင့်ဥပဒေ (Right to Information Law) ရေးဆွဲနေမှု၊ ရုပ်သံလွှင့်မီဒီယာ နည်းဥပဒေရေးဆွဲနေမှုအခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်တွင်းရေးရာ

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ၉၉ နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဦးတည်ချက်

- * ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
- * ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးကို အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုဖြင့် တည်ဆောက်ရေး။
- * ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး။
- * တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ပြည်ထောင်စုကြီး ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး။

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ၉၉ နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဆောင်ပုဒ်

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်ဖို့၊ တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ဖို့။

၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် (၁၀) ရက် (၂၁-၁၁-၂၀၁၉)

နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအတွက် ကျင့်ဝတ် (CoC) ပြင်ဆင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅

နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအတွက် ကျင့်ဝတ် (Code of Conduct-CoC) ပြင်ဆင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဥက္ကဋ္ဌရသီရိ ဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။ အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း၊ အဖွဲ့ဝင် ဦးသန်းဌေးနှင့် ကော်မရှင်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး Mr. Tim Enderlin နှင့် သံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းက ယနေ့တွေ့ဆုံပွဲသည် နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအတွက် ကျင့်ဝတ် (Code of Conduct-CoC) ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကော်မတီ၏ ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးဖြစ်ပါကြောင်း၊ CoC ပြန်လည်သုံးသပ်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ဆွေးနွေးပွဲနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီ၏ ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးများကို ကျင်းပခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်အောင်မြင်စေရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန်၊ ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူများအကြား ယုံကြည်မှုတည်ဆောက်ရန်နှင့် လွတ်လပ်တရားမျှတပြီး ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိသည့် ယှဉ်ပြိုင်မှုဖြစ်ပေါ်စေရန်အတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအတွက် ကျင့်ဝတ် (Code of Conduct-CoC) သည် ရှိထားသင့်သည့် ပဋိညာဉ်တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲမှ စတင်၍ သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် CoC ကို နိုင်ငံရေးပါတီများအားလုံး လိုက်နာကျင့်သုံးခဲ့သည့်အတွက် ရွေးကောက်ပွဲများတွင် ပဋိပက္ခများ၊ အငြင်းပွားမှုဖြစ်စဉ်များ လျော့နည်းခဲ့ပြီး ဖြစ်စဉ်များတွင် နှစ်ဖက်ပြေလည်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲများအတွက် အကြံအစည်အရ CoC ကိုလက်ရှိကာလအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိစေရေး ပြင်ဆင်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် CoC ကို ပိုမိုကောင်းမွန်စေရေးနှင့် အားလုံးလိုက်နာနိုင်မည့် ကျင့်ဝတ်နှင့်မူဝါဒများ ရေးဆွဲနိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းကော်မတီဆွေးနွေးပွဲများကို ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ CoC မူကြမ်းရရှိပါကလည်း ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိစေရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က စိစစ်အတည်ပြုပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးက အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြပြီး အစည်းအဝေးကို ဆက်လက်ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း Japan Management Association (JMA) Management Institute မှ သင်တန်းသားများနှင့် တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းသည် Japan Management Association (JMA) Management Institute တွင် ဖွင့်လှစ်ပို့ချနေသည့် Executive Management Course မှ Mr. Tetsuya Ichinose ဦးဆောင်သည့် သင်တန်းသားများကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး၌ တွေ့ဆုံသည်။

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ သတင်းနှင့် နည်းပညာ ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေး၊ ထုတ်လုပ်မှု၊ ဘဏ်လုပ်ငန်းနှင့် အာမခံလုပ်ငန်းများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်မည့် အခြေအနေများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အခွန်ဆိုင်ရာများ၊ သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်မှုများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အခွင့်အလမ်းဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းနှင့် ဦးဆက်အောင်၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်



အောက်တိုဘာလအတွင်း ပြည်ပသို့ တရားဝင်အလုပ်သွားရောက်လုပ်ကိုင်သူ ၂၇၀၀၀ ကျော်နှင့် ပြည်တွင်းအလုပ်နေရာ ၂၇၀၀၀ ကျော်အား ခန့်ထားနိုင်ခဲ့

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅

နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်သူတစ်ဦးချင်း ဝင်ငွေတိုးပွားစေရေး ရည်ရွယ်၍ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိစေရေးအတွက် ပြည်ပသို့ တရားဝင်စေလွှတ်ခြင်းနှင့် ပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်များ ရှာဖွေပေးခြင်းတို့ကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက စဉ်ဆက်မပြတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်ရရှိရေးကို

ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး သင့်တော်ကောင်းမွန်သည့် အလုပ်အကိုင်များရရှိစေရေးနှင့် အလုပ်ရှင်များအတွက်လည်း အလုပ်သမားလုံလောက်စွာ ခန့်အပ်ထားရှိရန် အလုပ်အကိုင်နှင့် အလုပ်သမားရှာဖွေရေးရုံးများတွင် Labour Exchange Management System ဖြင့် Online မှ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၉ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလအတွင်း ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် အလုပ်ရရှိမှုအနေဖြင့် အစိုးရအလုပ် ၁၀၀၂ ဦး၊ ပုဂ္ဂလိက

အလုပ်အကိုင် ၂၆၂၆၀ စုစုပေါင်း ၂၇၂၆၂ ဦးကို အလုပ်အကိုင် ရှာဖွေပေးနိုင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ်အောက်တိုဘာလအတွင်း နိုင်ငံအလိုက်ပြည်ပအလုပ်အကိုင်ရရှိမှုအနေဖြင့် မလေးရှားနိုင်ငံသို့ ၆၆၇၉ ဦး၊ စင်ကာပူနိုင်ငံသို့ ၂၁ ဦး၊ ကိုရီးယားနိုင်ငံသို့ ၁၂၁ ဦး၊ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ၁၉၆၆၇ ဦး၊ ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ၆၅၉ ဦး၊ ယူအေအီးနိုင်ငံသို့ ၁၈ ဦး၊ ဂျော်ဒန်နိုင်ငံသို့ ၁၆ ဦး၊ ကာတာနိုင်ငံသို့ ၁၆ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၂၇၁၈၆ ဦးကို အလုပ်အကိုင် ရှာဖွေပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

၂၀၁၉ မှ ပွဲစဉ်ရေးဆွဲထားမှုအနေအထားအရ မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စုလေးပွဲအနက် ပထမသုံးပွဲကို တစ်ရက်ခြား ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး မလေးရှား၊ အိမ်ရှင်ဖိလစ်ပိုင်တို့နှင့် ကစားရမည့် ပွဲများမှာ နောက်တစ်ဆင့်တက်ရေး အရေးပါလျက်ရှိသည်။ အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင် အသင်း ၁၁ သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စု (က) တွင် ငါးသင်း၊ အုပ်စု (ခ) တွင် ခြောက်သင်း ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။ သတင်း-ရှင်းထက်ဇော် ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်

တွေ့ဆုံပေးမြန်း

မြန်မာပြည်ကို နှစ်တိုင်း လာတယ်၊ စာသင်တယ်၊ ခွဲတယ်၊ အသစ်အသစ်သော ခွဲစိတ်မှုတွေကို မြန်မာပြည်က ဆရာဝန်တွေနဲ့လက်တွဲပြီး ခွဲစိတ်ခဲ့တယ်

Professor Dr. Jack Rock (Henry Ford Hospital)

မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသဌာန ဆေးတက္ကသိုလ် (၂)၊ ရန်ကုန်၊ မြောက်ဥက္ကလာပ သင်ကြားရေးနှင့် အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံ Detroit မြို့၊ Henry Ford Hospital မှ Prof. Jack Rock ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှု တို့သည် FIENS (Foundation for International Education in Neurological Surgery) ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ၂၀၁၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာမှစတင်၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာ လူနာများကို နှစ်စဉ် နိုဝင်ဘာလတိုင်း နှစ်ပတ်ကြာနေထိုင်ပြီး ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်မှုဆိုင်ရာ လူနာများကို လာရောက်ကုသပေးလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါဆရာဝန်ကြီး Prof. Jack Rock နှင့်အဖွဲ့သည် လူနာများအား ခွဲစိတ်ကုသခြင်း၊ နောက်ဆုံးပေါ်ခွဲစိတ်နည်းများကို မြန်မာနိုင်ငံဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြော ခွဲစိတ်ဆရာဝန်များအား သင်ကြားပေးခြင်းနှင့် ပူးပေါင်း၍ခွဲစိတ်ကုသခြင်း၊ အဆင့်မြင့်ခွဲစိတ်ကိရိယာများ သုံးစွဲပုံကို သင်ကြားပြသပေးခြင်း၊ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းများပေးခြင်း၊ ၎င်းတို့ အဖွဲ့တွင်ပါဝင်သော သူနာပြုဆရာမကြီးများက ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်မှုဆိုင်ရာ သူနာပြုများအား ICU သင်တန်းများကို လက်တွေ့၊ စာတွေ့သင်ကြားပြသပေးခြင်း၊ လူနာများကို မခွဲစိတ်မီနှင့်ခွဲပြီး ပြုစုစောင့်ရှောက်နည်း၊ Biomedical Engineering ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူက ဆေးရုံသုံးစက်ပစ္စည်းကိရိယာများ ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သင်ကြားပြသပေးခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည့်အတွက် အဆိုပါအဖွဲ့မှတာဝန်ရှိသူများ၊ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသဌာနမှ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့ပါသည်။

သတင်း - သီသီမင်း၊
မင်းသစ်(MNA)
ဓာတ်ပုံ - နေလင်း



ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာကြည်စိုး



Mr. Andy Steiner



Dr. Jack Rock (Professor)



Mr. Yosef Ben Dor



Ms. Marianne Langlois



Ms. Tarsa Patrick



Ms. Tracy Enos

(ယမန်နေမုအဆက်) ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာကြည်စိုး မြောက်ဥက္ကလာပပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ဒီမှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်တာ သုံးနှစ်ကျော်ရှိပါပြီ။ ကျွန်တော်ရောက်ပြီးတော့ တစ်နှစ်ကျော်လောက် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေလ ၇ ရက်နေ့မှာ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ် ဌာနကြီးကို စတင်ဖွဲ့စည်းပါတယ်။ ကျွန်တော် တို့ဆေးရုံကြီးဟာ ၂၀၀၆ ခုနှစ်လောက်ကစပြီး တော့ ၃၀၀ (၂၀၀) ဆုံ ဆေးရုံကြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံအရလည်း ဌာနတွေ အများကြီးရှိပါတယ်။ ၃၇ ဌာနလောက်ရှိပါတယ်။ ဒီအထဲမှာ အရင်က ကျွန်တော်တို့ဆေးပညာအဆောက် အအုံနေရာတွေမရှိတဲ့အတွက် ကျွန်တော် တို့ရဲ့ ဆရာဝန်ကြီးတွေကို သယ်ယူပို့ဆောင်ပေး တဲ့။

ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီးတို့ကို ပို့ထား ရပါတယ်။ အခုလည်း သုံးခုလောက် ကျန်ပါ သေးတယ်။ ကျွန်တော်တို့ မခေါ်နိုင်တာ အစာအိမ်နှင့် အူလမ်းကြောင်းတို့၊ ဆီးနှင့် ကျောက်ကပ်ခွဲစိတ်တို့ ဒီလိုဌာနတွေ ကျန်ပါ သေးတယ်။ ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး၊ ဆရာကြီး ဦးဝင်းမြိုင်တို့က အဲဒီမှာခွဲနေရာကနေ ကျွန်တော်တို့ဆီမှာ ဒီအဆောက်အအုံကြီး လည်း ပြီးသွားတယ်။ ဒီမလာခင်မှာ ဆရာကြီး တို့က ငါးနှစ်လောက်ကို ပြင်ဆင်ခဲ့တယ်။ ကြိုတင်စုဆောင်းခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေလမှာ ဒီဌာနကြီးကိုဖွင့်လှစ်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါ တယ်။ ကျွန်တော်တို့ကလည်း အခက်အခဲ မျိုးစုံကြားကနေ ပံ့ပိုးတာတွေလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ အားလုံးသောဌာနတွေ အောင်မြင်ပါတယ်။

ဦးနှောက်နှင့်အာရုံကြောခွဲစိတ်၊ နှလုံးခွဲစိတ်၊ နှလုံးဆေးကုသမှု၊ ကင်ဆာဌာန စတဲ့ဌာနတွေ အားလုံးဟာ တော်တော်များများ အောင်မြင်ပါ တယ်။ ဆီးနှင့် ကျောက်ကပ်ဌာနဆိုလည်း တော်တော်အောင်မြင်ပါတယ်။ ထူးခြားချက်က ဌာနတွေ အတော်များပြီး တစ်နေရာတည်းမှာ one stop service ပေးနိုင်တဲ့အတွက် လူနာတွေလည်း သဘောကျပါတယ်။ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ဌာနရောက်လာ တဲ့အတွက် ဟိုးအရင်ကတည်းက ရှိပြီးသား နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းဌာနရှိတယ်။ အခုဆိုရင် နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းဌာနနဲ့ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောဌာနအဖွဲ့တွေ ပူးပေါင်း ပြီးတော့ အချို့အကျိတ်တွေကို ပူးပေါင်း ခွဲစိတ်တာတို့၊ ဦးခေါင်းထဲက ရောဂါတွေ ကုသ တာတို့က ဒီလိုဌာနတွေရှိတဲ့အတွက် ပူးပေါင်း လုပ်နိုင်တာပါ။ ဒီမှာက လူနာတွေများလွန်းတဲ့ အတွက်ကြောင့် နေရာအခက်အခဲကတော့ ရှိတယ်။

ကျွန်တော်တို့ အသစ်ဖွင့်တဲ့အထဲမှာ အရေးပေါ်ဌာနတစ်ခု ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော် ရောက်ခါစက အရေးပေါ်ဌာနဆိုတာ လက်ထောက်ဆရာဝန် တစ်ယောက်၊ နှစ်ယောက်နဲ့ လုပ်နေရတဲ့အခြေအနေကနေ ပြီးတော့ အရေးပေါ်ဌာနအထူးသူနာပြုတွေနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားတဲ့အတွက် အလွန်အောင်မြင်ပါ တယ်။ အရေးပေါ်ဌာနက နေရာအခက်အခဲ တော့ရှိပါတယ်။ ဆရာဝန်၊ ဆရာမ၊ ပစ္စည်း ကိရိယာကတော့ တော်တော်စုံစုံလင်လင်ရှိပါ တယ်။ ခန့်မှန်းအနေနဲ့ ပြင်ပလူနာဌာနက ၁၂၀၀ လောက် ရှိပါတယ်။ အတွင်းလူနာကလည်း ၁၀၀၀ ကနေ ၁၃၀၀ အထိ ရှိပါတယ်။ လူနာက အတော်များတဲ့အတွက် အချိန်ကြာကြာ စိတ်ချ လက်ချ ဆေးရုံမှာထားပြီး ကုသပေးနိုင်ဖို့က အဆင်မပြေတဲ့အတွက် သက်သာလာရင် အိမ်မှာ နေပြီး ဆေးရုံကိုပြန်ပြန် အဆင်ပြေဆိုတာနဲ့ ဆေးရုံက ဆင်းခွင့်ပြုလိုက်ပြီး နောက်လူ တက်ဖို့အတွက် ဒီပတ်တင်တို့ ပြင်ဆင်ရတဲ့ အခြေအနေရှိပါတယ်။

စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဦးနှောက်ခွဲစိတ်ဆရာဝန် အနေနဲ့ ရောက်ဖူးပါတယ်။ မြန်မာပြည်လာတဲ့ အချိန်က အမေရိကန်သမ္မတ အိုဘားမားနဲ့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဟီလာရီကလင်တန်တို့ မြန်မာပြည်ကို ရှေ့ဆင့်နောက်ဆင့်လာတဲ့ အချိန်နဲ့ တိုက်ဆိုင်နေပါတယ်။ ဒါနဲ့ ကျွန်တော် လည်း မြန်မာပြည်ကို ကူညီချင်စိတ်နဲ့ လာတာပါ။ အဲဒီတုန်းက မြန်မာပြည်မှာ ၁၈ ရက် ကြာခဲ့ပါတယ်။ ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီးမှာ ဆရာဦးဝင်းမြိုင်၊ ဦးကြည်လှိုင်နဲ့ ဦးနှောက် ခွဲစိတ်သင်တန်းသားတွေနဲ့ ပူးတွဲခွဲစိတ်ခဲ့ပါ တယ်။ ၂၀၁၄ မှာတော့ ကျွန်တော်အပြင် ခွဲစိတ်ခန်းသူနာပြုဆရာမကြီး၊ ဆေးရုံ စက်ကိရိယာဆိုင်ရာ အင်ဂျင်နီယာ၊ အသည်း အသန်လူနာခန်း အထူးကုဆရာဝန်၊ နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်း ဆရာဝန်တွေနဲ့အတူ ခွဲစိတ်ကုသမှုအသစ်တွေ လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဦးနှောက်အောက်ခြေမှာရှိတဲ့ ပီကျူးထရီ အကျိတ်ကို နှာခေါင်းထဲကနေ ခွဲစိတ်တဲ့ အခါမှာ မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီး နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းခွဲစိတ်ဌာနက ဒေါက်တာတုန်းမြင့်ထွန်းပါ ကျွန်တော်တို့နဲ့ အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။



မြောက်ဥက္ကလာပဆေးရုံကြီး ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသဌာနတွင် ခွဲစိတ်မှုများ ပြုလုပ်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

မြန်မာပြည်ကို နှစ်တိုင်း လာတယ်၊ စာသင်တယ်၊ ခွဲတယ်၊ အသစ်အသစ်သော ခွဲစိတ်မှုတွေကို မြန်မာပြည်က ဆရာဝန်တွေနဲ့ လက်တွဲပြီး ခွဲစိတ်ခဲ့တယ်။ ၂၀၁၅ နောက်ပိုင်း မှာတော့ ဦးနှောက်ခွဲစိတ်ဌာနရဲ့ လိုအပ်ချက် အပေါ်မူတည်ပြီးတော့ လုပ်ငန်းတွေ တိုးချဲ့ ခဲ့တယ်။ တစ်ချိန်တည်းမှာပဲ အမေရိကန် ဆေးရုံတွေမှာ လူနာတွေကို ဘယ်လိုခွဲစိတ် တယ်ဆိုတာသိဖို့ မြန်မာပြည်က ဆရာဝန် တွေကို သင်တန်းပေးဖို့ စတင်ခဲ့တယ်။ ၂၀၁၆ ကစပြီး သင်တန်းသားနှစ်ယောက်ကို အမေရိကန်နိုင်ငံမှာ နှစ်လခေါ်ပြီး လေ့ကျင့် သင်ကြားပေးခဲ့တယ်။ မြန်မာပြည်မှာလည်း ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကစပြီး လူနာတွေအစဉ်အဆက် ပြီး တော့ ခွဲစိတ်ကုသမှု (Awake Craniotomy) တွေလုပ်ခဲ့တယ်။ လူနာရဲ့အရေးကြီးတဲ့ ဦးနှောက်အစိတ်အပိုင်းနဲ့ ထိစပ်နေတဲ့နေရာ တွေကို မထိခိုက်ဖို့ လူနာကို ခေတ္တခဏ နှိုးပြီးတော့ ခွဲစိတ်တာဖြစ်ပါတယ်။ ခွဲပြီးတော့မှ စကားမပြောနိုင်တာ၊ ခြေလက်တွေ မလှုပ် နိုင်တာတွေမဖြစ်အောင် ဒီနည်းကို အဓိက အသုံးပြုပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၁ သို့ ၀

ဝ စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

သင်တန်းသားနှစ်ယောက်ကို အမေရိကန် နိုင်ငံကို နှစ်လခေါ်ဖို့အတွက် ဒေါ်လာ သုံးသောင်း လိုတယ်။ အဲဒီအတွက် အမေရိကန် အမျိုးသမီးတစ်ယောက်က လိုအပ်တဲ့ပမာဏကို ထောက်ပံ့တဲ့အတွက် အဆင်ပြေသွားတယ်။ ထပ်လျှံတဲ့ပိုက်ဆံတွေရှိလာတော့ မြန်မာ ပြည်က သင်တန်းသား ရှစ်ယောက်ကို အမေရိကန်နိုင်ငံကိုခေါ်ပြီး လေ့ကျင့်သင်ကြား ပေးနိုင်ခဲ့တယ်။ ဦးခေါင်းဒဏ်ရာရတဲ့လူနာ တွေကို သုတေသနပြုတဲ့အခါမှာ အသုံးပြုဖို့ အတွက်လည်း ငွေကြေးတချို့ လှူဒါန်းခဲ့ကြ တယ်။ လွန်ခဲ့တဲ့နှစ်နှစ်က ဒီသုတေသနပြု ချက်ပြီးသွားတယ်။ အကြီးဆုံးအဖွဲ့အစည်းကို သုတေသနစာတမ်း တင်သွင်းခဲ့တယ်။ ဆရာခဲ တယ်။ အဲဒီစာတမ်းကို (Congress of Neuro- logical Society) နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး မှာ ဖတ်ကြားတင်သွင်းပြီး ဆရာခဲတယ်။

လွန်ခဲ့တဲ့နှစ်နှစ်ကစပြီး မြောက်ဥက္ကလာ မှာရှိတဲ့ ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ် သင်တန်းသားတွေအတွက် နှစ်ပတ်မှာတစ်ခါ Skype ကနေတစ်ဆင့် စာသင်ကြားပေးတယ်။ ကျောင်းသားတွေက အကြောင်းအရာ ပေါင်းစုံကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်ပြီး ကျွန်တော်က အမေရိကန်နိုင်ငံကနေ ရှုထောင့်ပေါင်းစုံကနေ ဆွေးနွေးသင်ကြားပြသပါတယ်။ အဲဒီလို



မြောက်ဥက္ကလာပေးဆေးရုံကြီး ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသကတွင် ခွဲစိတ်မှုများ ပြုလုပ်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

သိပ်မခက်ပါဘူး။ ခွဲလိုက်ရင် နှစ်လ၊ သုံးလ အတွင်းမှာ နဂိုနီးပါး ပြန်ကောင်းသွားတတ် ပါတယ်။ ဒါမျိုးတွေက လူသားတွေအတွက် အများကြီး အကျိုးရှိပါတယ်။

Mr. Andy Steiner
Biomedical Engineer
အမေရိကန်နိုင်ငံက လာတာပါ။ ခွဲစိတ်ခန်း က စက်တွေကို ကြာရှည်တည်တံ့အောင်

စက်တွေဟာ ဦးနှောက်ခွဲစိတ်တဲ့ဆရာဝန်တွေ မရှိမဖြစ်သုံးရတာဖြစ်တဲ့အတွက် ရေရှည် တည်တံ့ဖို့က အရေးကြီးပါတယ်။ အဲဒီစက် တွေကို ကြာရှည်မထိန်းသိမ်းနိုင်ဘူးဆိုရင် မြန်မာ့ငွေသန်းပေါင်းများစွာ ဆုံးရှုံးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်နေ့က မြန်မာပြည်က ကျွန်တော်လို အင်ဂျင်နီယာဌာနက လူတွေနဲ့ တွေ့ဆုံပြီးတော့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့သဘော တူခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

Ms. Tracy Enos
Head Nurse

ခွဲစိတ်ခန်းတာဝန်ခံ သူနာပြုဆရာမကြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၄ နိုဝင်ဘာလကတည်းက မြန်မာပြည်ကို ရောက်ခဲ့တာပါ။ မြန်မာပြည်ကို လာတာ ဒါပါနဲ့ဆို မြောက်ခေါက်ရှိပါပြီ။ ပါမောက္ခ Jack Rock က မြန်မာပြည်ကို ခေါ်ခဲ့တာပါ။ ကျွန်မက ခွဲခန်းထဲမှာပစ္စည်းတွေ ဘယ်လိုကိုင်တွယ်အသုံးပြုရတယ်ဆိုတာကို သင်ကြားပေးရတာပါ။ ပစ္စည်းအသစ်တွေ ဘယ်လိုသုံးရတယ်ဆိုတာက အစပေါ့။ ခွဲစိတ် နည်းအသစ်တွေမှာလည်း ခွဲစိတ်ဆရာဝန်နဲ့ ဘယ်လိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရတယ်ဆိုတာ သင်ပေးပါတယ်။ မြန်မာပြည်သူတွေက နွေးထွေးတဲ့အတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရတာ အဆင်ပြေပါတယ်။ အမေရိကန်မှာ ဘယ်လို လုပ်တယ်ဆိုတာနဲ့နှိုင်းယှဉ်ပြီး လိုအပ်တာလေး တွေ သင်ကြားပေးပါတယ်။ မြန်မာပြည်က သူနာပြုဆရာမတွေအတွက်လည်း လေ့ကျင့် သင်ကြားပေးတာတွေ လုပ်ပါတယ်။ သူတို့ တွေ့နဲ့ အီးမေးလ်ကတစ်ဆင့် ဆက်သွယ် သင်ကြားပေးတာလည်း ရှိပါတယ်။ ၂၀၁၈ ကတည်းက ခွဲစိတ်တဲ့အခါမှာ အရေးကြီးတဲ့ အချက်ဖြစ်တဲ့ လူနာတစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက် မမှားအောင်၊ ဘယ်၊ ညာ မမှား အောင် Surgical Time Out ကိုလည်း သင်ကြားပေးပါတယ်။

အမေရိကန်နိုင်ငံနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ ကွာခြား

ချက်က အမေရိကန်နိုင်ငံမှာတော့ ခွဲစိတ်ခန်း သုံးတဲ့ပစ္စည်းတွေကို စစ်ဆေးပြီးတာနဲ့ ဆရာမ က ပိုးမွှားသန့်စင်တဲ့ဌာနကို ပို့ပေးရပါပဲ။ ဒီမှာကတော့ ခွဲစိတ်ခန်းသူနာပြုတွေက သန့်ရှင်းရေးကအစ လုပ်ပေးရတယ်။ ထုပ်ပိုး သိမ်းဆည်းတာ၊ ပိုးသတ်တာကအစ အစ၊ အဆုံး လုပ်ပေးရပါတယ်။

Ms. Tarsa Patrick
Head of Neurophysiological monitoring

ကျွန်မက ခွဲစိတ်တဲ့အခါမှာ အရေးကြီးတဲ့ အာရုံကြောတွေ၊ အရေးကြီးတဲ့ ဦးနှောက် အစိတ်အပိုင်းတွေ မထိအောင် စောင့်ကြည့်ပြီး သတိပေးရတဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ ဦးနှောက်ထဲက အကျိတ်တွေ၊ အရေးကြီးတဲ့နေရာမှာရှိတဲ့ အကျိတ်တွေ၊ ကြောရိုးမထဲက အကျိတ်တွေ ခွဲစိတ်တဲ့နေရာမှာ ကျန်တဲ့အရေးကြီးတဲ့ အစိတ်အပိုင်းတွေ မထိခိုက်အောင် စောင့်ကြည့် ပေးရတဲ့သူ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်မရဲ့တာဝန်ကတော့ ခွဲစိတ်နေစဉ်မှာ မလိုလားအပ်တာတွေမဖြစ်ဖို့ တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ရပါတယ်။ မြန်မာပြည်ကိုလာတာ ဒါ ပထမဆုံးလာတာပါ။ ခွဲစိတ်တဲ့နေရာမှာ အဖွဲ့ဝင်တစ်ယောက်အနေနဲ့ ပါဝင်ရတာ အလွန်ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ အခုကတော့ ကျွန်မ က မြန်မာပြည်က သင်တန်းသားအချို့ကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးနေပါတယ်။ အချိန် ကြာလာရင်တော့ မြန်မာပြည်က လူတွေက ကျွန်မတို့လိုပဲ လူနာတွေကို ကူညီဆောင်ရွက် ပေးနိုင်မှာပါ။ မြန်မာပြည်ကလူတွေနဲ့ ကျွန်မ တို့ပူးပေါင်းတဲ့အခါမှာ သူတို့ရဲ့ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မှု၊ လေ့လာသင်ယူမှုက အံ့မခန်းပါပဲ။

Mr. Yosef Ben Dor
INFRASCAN Expert

ကျွန်တော်ကတော့ အစွဲရော့ကပါ။ မြန်မာ ပြည်ကိုလာတာ ပထမဆုံးအကြိမ်ပါပဲ။ ကျွန်တော်က ပါမောက္ခ Jack Rock နဲ့အတူ လာတာပါ။ ကျွန်တော်က မြန်မာပြည်မှာရှိတဲ့ ကျေးလက်တောရွာတွေမှာ ဒီပစ္စည်းအသုံးဝင်

ပုံနဲ့ပတ်သက်လို့ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အသိ ပေးချင်တဲ့အတွက်လာတာပါ။ ဒီစက်အသုံးပြုပုံ ကိုအထွေထွေရောဂါကုဆရာဝန်တွေ၊ သူနာပြု ဆရာမတွေ၊ အရေးပေါ်လူနာတင်ယာဉ် ဝန်ထမ်းတွေကို ဘယ်လိုအသုံးပြုရတယ် ဆိုတာကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလို့ ရပါတယ်။

INFRASCAN ဆိုတာ ဦးခေါင်းဒဏ်ရာရတဲ့ အခါမှာ ဦးနှောက်ထဲမှာ သွေးယိုစီးမှု ရှိ မရှိ၊ သွေးခဲတာ ရှိ၊ မရှိကို စစ်ဆေးတဲ့အခါ သုံးတဲ့ ကိရိယာအသစ်ပါ။ မိနစ်ပိုင်းလေးအတွင်းမှာ စစ်ဆေးတွေ့ရှိနိုင်တယ်။ လူနာက ခေါင်းကိုက် တာတို့၊ မြေလက်တွေ မလှုပ်နိုင်တာတို့ မဖြစ် ခင်မှာ စစ်ဆေးတာ၊ ဒါကြောင့် လူနာကို အချိန်မီကုသနိုင်ပါတယ်။ ဆေးရုံအကြီးကြီး တွေမှာ အသုံးဝင်ပါတယ်။ အဓိကအသုံးဝင်တဲ့ နေရာကတော့ ဦးနှောက်ခွဲစိတ်ဆရာဝန်နဲ့ အလုပ်ပေးတဲ့နေရာဒေသတွေမှာ ဦးနှောက် သွေးယိုစီးမှု ရှိ မရှိကို လျင်မြန်စွာ စစ်ဆေး ပြောဆိုနိုင်ပါတယ်။ သုံးဖို့က လွယ်လွယ်လေးပါ။ လွယ်လွယ်လေးပေးမယ့် လေ့ကျင့်သင်ကြား ရမယ်။ ဦးနှောက်ထဲမှာ သွေးခဲပမာဏ ဘယ်လောက်ရှိလဲဆိုတာ တိတိကျကျ ဖော်ပြ ပါတယ်။ ဒါကို နိုင်ငံတော်တော်များများနဲ့ အမေရိကန်စစ်တပ်မှာ သုံးပါတယ်။ ကျေး လက်ဆေးပေးခန်းတွေ၊ မြို့ပေါ်က ဆေးရုံ တွေမှာ သုံးပါတယ်။

Ms. Marianne Langlois
ICU Specialist | Boston Massachusetts

အသည်းအသန်ဖြစ်နေတဲ့ လူနာတွေကို ပြုစုစောင့်ရှောက်တဲ့သူပါ။ ကျွန်မကတော့ ပါမောက္ခ Jack Rock နဲ့ နှစ်ပေါင်းများစွာ အလုပ်လုပ်ခဲ့တဲ့သူပါ။ Henry Ford ဆေးရုံက ထွက်ပြီးတော့ အခုလက်ရှိ Boston ဆေးရုံမှာ အလုပ်လုပ်နေတာပါ။ မြန်မာပြည်ကို ရောက် တာ နှစ်ခါရှိပါပြီ။ ကျွန်မရဲ့ တာဝန်ကတော့ သင်တန်းသားတွေ၊ သူနာပြုဆရာမတွေကို အသည်းအသန်ဖြစ်နေတဲ့လူနာတွေ ပြုစု စောင့်ရှောက်ပုံတွေကို သင်ပြပေးရတာပါ။ အမေရိကန်မှာလုပ်တဲ့တာဝန်နဲ့ မြောက် ဥက္ကလာပေးဆေးရုံမှာ လုပ်တာက အတူတူပါပဲ။ ဦးနှောက်ထိခိုက်တဲ့သူတွေကိုလည်း မခွဲစိတ်ခင် ပြုစုစောင့်ရှောက်ရပါတယ်။

အရင်တုန်းကတော့ ဦးနှောက်ခွဲစိတ် တယ်၊ ခုတော့ အသည်းအသန်ဖြစ်နေတဲ့ လူနာတွေ စောင့်ရှောက်တာပဲ လုပ်ပါတယ်။ တစ်ခါတလေကျတော့ ဦးနှောက်ခွဲစိတ်တာ ကောင်းပေးမယ့် လူနာပြုစုတဲ့သူက အားနည်း ချက်ရှိရင် လူနာမကောင်းတတ်ပါဘူး။ ပြန်ကောင်းဖို့ ခက်ခဲပါတယ်။ အရင်နှစ်တွေက လာတုန်းက ဒီကလေးတွေက ဆက်ဆံရေး ကောင်းတဲ့အတွက် ဒုတိယအကြိမ် ပြန်လာ တာပါ။ ဒီမှာရှိတဲ့သင်တန်းသားတွေက အလုပ် အလွန်ကြိုးစားတဲ့အတွက် ကျွန်မက သူတို့နဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရတာ ဝမ်းမြောက်မိ ပါတယ်။ ။



သင်နေတာ အခု နှစ်နှစ်ရှိပါပြီ။

ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောသင်တန်း သင်ရိုးညွှန်းတမ်းကို ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် သေသချာချာပြင်ဆင်ဖို့အတွက် ကူညီမယ်လို့ စိတ်ပိုင်းဖြတ်ထားပါတယ်။ သင်တန်းသား အားလုံးဟာ သင်တန်းပြီးတဲ့အခါမှာ အရည် အသွေးရော၊ အရည်အချင်းရောရှိဖို့အတွက် ပြင်ဆင်ရလိမ့်မယ်။ ဆေးရုံသုံးစက်ကိရိယာ ကိုင်တွယ်တဲ့အင်ဂျင်နီယာတွေ အရည်အသွေး ပြည့်ဝဖို့အတွက် အမေရိကန်နိုင်ငံကိုခေါ်ပြီး လေ့ကျင့်သင်ကြားဖို့ရှိပါတယ်။ ဦးနှောက် ခွဲစိတ်ခန်း သူနာပြုဆရာမတွေကိုလည်း အဲဒီကို ခေါ်ယူပြီး သင်ကြားပေးဖို့ရှိပါတယ်။ တချို့သော ဦးနှောက်ခွဲစိတ်မှုတွေက

ဆောင်ရွက်ပေးတာပါ။ မြန်မာပြည်မှာရှိတဲ့ ခွဲစိတ်ခန်း၊ ဦးနှောက်ခွဲစိတ်တဲ့သုံးစက်တွေ ကို ပြင်ဆင်ရပါတယ်။ မြန်မာပြည်က ဦးနှောက် ခွဲစိတ်တဲ့နေရာမှာ နည်းပညာကျွမ်းကျင်မှု အတွက်လည်း အဓိကထားဆောင်ရွက်ပေး ပါတယ်။

အရင်ထက်စာရင် မြန်မာပြည်က အခုဆို အများကြီးပြောင်းလဲလာပြီလို့ မြင်တယ်။ အစိုးရက ခွင့်ပြုမယ်ဆိုရင် ဆေးရုံနဲ့သက်ဆိုင်တဲ့ စက်ကိရိယာပြင်ဆင်တဲ့ ဘာသာရပ်ကို အမေရိကန်နိုင်ငံမှာ ခေါ်ယူသင်ကြားပေးဖို့ အစီအစဉ်ရှိပါတယ်။ ဒီပညာရပ်ကို ကောင်း ကောင်း အသုံးချနိုင်ခဲ့ရင် စက်လည်း ကြာရှည် အသုံးပြုနိုင်မယ်။ ကျွန်တော်တို့ကိုင်တွယ်တဲ့



မြောက်ဥက္ကလာပေးဆေးရုံကြီး ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောခွဲစိတ်ကုသကတွင် ခွဲစိတ်မှုများ ပြုလုပ်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

နိုင်ငံတကာ

အမေရိကန်နှင့် တောင်ကိုရီးယား ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ဆိုးလ် နိုဝင်ဘာ ၁၅
အမေရိကန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး မတ်ခ်အက်စပါသည် ဆိုးလ်မြို့တော်၌ တောင်ကိုရီးယား ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဂျော့ဂျော့ဒ်ဆိုးနှင့် ဆွေးနွေးမှုများ စတင်နေပြီဖြစ်သည်။
လာမည့်သီတင်းပတ် စနေနေ့တွင် သက်တမ်းကုန်ဆုံး တော့မည့် ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော ထောက်လှမ်းရေးသတင်းများ မျှဝေရေးစာချုပ်ကို ထိန်းသိမ်းထားရန် အက်စပါက တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံကို တိုက်တွန်းမည်ဟု ယူဆရသည်။ မတ်ခ်အက်စပါနှင့် ဂျော့ဂျော့ဒ်ဆိုးတို့သည် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ရန် ယနေ့ တွေ့ဆုံခဲ့ကြသည်။ စစ်ဘက်သတင်းအချက် အလက်များ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် သို့မဟုတ် GSOMIA ကို ထိန်းသိမ်းထားရမည်ဟု တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ သို့မဟုတ် သွားရောက်နေသော အမေရိကန်အစိုးရလေယာဉ် တစ်စင်းအတွင်း အက်စပါက ပြောကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

အမေရိကန်ပူးတွဲစစ်ဦးစီးချုပ်များအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မတ်ခ်မီလေးကလည်း တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံနှင့်ပတ်သက်သည့် အလားတူ ကြေညာချက်တစ်ရပ် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်ဟု ယုံကြည်ရသည်။ ယမန်နေ့က ဆိုးလ် မြို့တော်၌ တောင်ကိုရီးယား စစ်ဦးစီးချုပ်နှင့်တွေ့ဆုံချိန် တွင် ထောက်လှမ်းရေးသတင်းများ မျှဝေရေးစာချုပ် အကြောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မတ်ခ်မီလေး က ပြောကြားသည်။
ဂျပန်နိုင်ငံက တောင်ကိုရီးယားသို့ အဆင့်မြင့်နည်း ပညာ ကုန်ပစ္စည်းများတင်ပို့မှုအပေါ် တင်းကျပ်သောထိန်းချုပ် မှုများ မရပ်သိမ်းလျှင် အဆိုပါသဘောတူညီချက် သက်တမ်း ကုန်ဆုံးမည်ဟု တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံက ခံယူသည်။
ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချီကော၊ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



အမေရိကန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး မတ်ခ်အက်စပါနှင့် တောင်ကိုရီးယားကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဂျော့ဂျော့ဒ်ဆိုး

ချီလီနိုင်ငံတွင် အခြေခံဥပဒေသစ်ရေးဆွဲရေးအတွက် ပြည်သူ့ဆန္ဒခံယူပွဲ ကျင်းပမည်

လာပက် နိုဝင်ဘာ ၁၅
ချီလီနိုင်ငံတွင် အာဏာရှင်ခေတ်က ရေးဆွဲခဲ့သော အခြေခံ ဥပဒေကို အစားထိုးနိုင်ရန် အခြေခံဥပဒေသစ်ရေးဆွဲရေး အတွက် ပြည်သူ့ဆန္ဒခံယူပွဲကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆိုသည်။
အဆိုပါ အခြေခံဥပဒေသစ်ရေးဆွဲရန်အတွက် တိုင်းပြည်တွင် မငြိမ်မသက်မှုများဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ အခြေခံ ဥပဒေဟောင်းမှာ စစ်အာဏာရှင်လက်ထက် ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်

အတွင်းက ခေါင်းဆောင် ဩဂတ်စတိုပင်နီချေးက ရေးဆွဲ ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းဥပဒေအား အကြိမ်ပေါင်းများစွာ ပြင်ဆင်ခဲ့ သည်။ သို့သော် ထိုပြင်ဆင်မှုများမှာ ပြည်သူများ၏ အဓိက လိုအပ်ချက်ဖြစ်သော ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးလိုအပ်ချက် များကို ဆောင်ကြဉ်းပေးရန်ပျက်ကွက်သဖြင့် ပြည်သူ သန်းပေါင်းများစွာက လမ်းများပေါ်တွင် ဆန္ဒပြခဲ့ကြသည်။ ညွန့်ပေါင်းအုပ်ချုပ်သူများနှင့် အတိုက်အခံပါတီများအကြား ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ပြီးနောက် ချီလီအမျိုးသား

ကွန်ဂရက်မှ ဥပဒေပြုအမတ်များက ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဧပြီလ တွင် ပြည်သူ့ဆန္ဒခံယူပွဲကျင်းပရန် သဘောတူညီခဲ့သည်။
“အခုရရှိတဲ့ သဘောတူညီချက်ဟာ ပထမအဆင့် ခြေလှမ်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အခုလို နိုင်ငံရေး အရ သဘောတူညီချက်အကြမ်းဖျင်းရယူတာဟာ သမိုင်း မှာ တွင်ရစ်ပြီး အခြေခံကျတဲ့ ပထမအဆင့်ခြေလှမ်းဖြစ်ပါ တယ်” ဟု ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဖရန်စီစကို ဟာလွဇီက ပြောကြား သည်။

ယခုပြုလုပ်မည့် ပြည်သူ့ဆန္ဒခံယူပွဲတွင် မဲဆန္ဒရှင် များအနေဖြင့် အခြေခံဥပဒေသစ်ကို မည်သည့်နေရာတွင် အစားထိုးမည်နည်းဆိုသော အချက်နှင့် အခြေခံဥပဒေ ဆိုင်ရာရပိုင်ခွင့်များအား မူကြမ်းအဖြစ်မည်သို့ တင်သွင်း မည်ဆိုသော အချက်များကို ဆန်းစစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆီးနိတ်၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဂျေမီကွန်တာက ပြောကြားသည်။
ချီလီနိုင်ငံတွင် မငြိမ်မသက်မှုများမှာ အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်ကစတင်ခဲ့ပြီး မီးရှို့မှုများ၊ လူယက်မှုများနှင့် ရဲနှင့် ဆန္ဒပြသူများအကြား ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်မှုများဖြစ်ပွားခဲ့ သည်။ ဆန္ဒပြသူများက ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေး ကဏ္ဍတို့တွင် ကုန်ကျစရိတ်များပြားလာခြင်းနှင့် လစာ နည်းပါးမှုအပေါ် တွင် ထောက်ပြကြသည်။ ဆန္ဒပြသူများက ပိုမိုကောင်းမွန်သော လူမှုရေးဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးရန် ပီနီရာ ဦးဆောင်သော အစိုးရအား တောင်းဆိုခဲ့သည်။ ယခုဆန္ဒပြပွဲများအား ချီလီပြည်သူ များ၏ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းမှ ထောက်ခံကြောင်း လေ့လာမှုများ အရ သိရသည်။ ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

တရုတ်အရှေ့ပိုင်း လူနေအဆောက်အအုံ မီးလောင်ကျွမ်းမှု ငါးဦးသေ သုံးဦး ဒဏ်ရာရ

ဟီဖေး နိုဝင်ဘာ ၁၅
တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း အန်ဟွေးပြည်နယ်ရှိ အဆောက် အအုံတစ်လုံး မီးလောင်ကျွမ်းမှုတွင် လူငါးဦး သေဆုံးပြီး သုံးဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသန္တရ အာဏာပိုင်များက ပြောကြားသည်။
ဘန်ကူမြို့ရှိ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက် ၆ နာရီ ၅၇ မိနစ်ခန့်ကျင်တွင် လောင်ကျွမ်းမှုဖြစ် ပြီး မီးလောင်မှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားနေသည်ဆိုသော ဖုန်း ခေါ်ဆိုမှုတစ်ရပ် လက်ခံရရှိခဲ့သည်။ လူနေအဆောက် အအုံတစ်လုံး၏ ပထမထပ်ရှိ ဆိုင်ခန်းငါးခု မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီး မီးတောက်မှာ ဒုတိယထပ်အထိ ကူးစက်လာခဲ့ရာ စုစုပေါင်း အကျယ်အဝန်း စတုရန်း မီတာ ၁၅၀ ခန့် မီးလောင်သွားခဲ့သည်။
ကယ်ဆယ်ရေးသမားများက မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာ နေရာ၌ လူ ၂၅ ဦးကို ကယ်ဆယ်ပြီး ၎င်းတို့အနက် ရှစ်ဦးကို ဆေးကုသရန်အတွက် ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင် ခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် ငါးဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး တစ်ဦးကို အထူးကုသဆောင်၌ စောင့်ကြပ်ကုသပေး နေကာ ကျန်နှစ်ဦးမှာ ဒဏ်ရာအနည်းငယ်ရရှိခဲ့သည်။
နံနက် ၇ နာရီ မိနစ် ၅၀ ၌ မီးလောင်ကျွမ်းမှုကို ငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့သည်။ မီးလောင်ကျွမ်းရသော အကြောင်းရင်းနှင့်ပတ်သက်သည့် နောက်ထပ် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး



ပါကစ္စတန်တောင်ပိုင်း၌ မိုးကြိုးမုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် တစ်ရက်အတွင်း ၂၄ ဦးသေဆုံး

အစ္စလာမာဘတ် နိုဝင်ဘာ ၁၅
ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတောင်ပိုင်း ဆင်းပြည်နယ်တွင် ပြီးခဲ့သည့် ၂၄ နာရီ အတွင်း မိုးကြိုးမုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုများကြောင့် လူ ၂၄ ဦးထက် မနည်း သေဆုံးကာ ၂၅ ဦးခန့် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသန္တရ မီဒီယာများက ရေးသားဖော်ပြသည်။
မိုးသည်ထန်စွာ ရွာသွန်းပြီး မိုးသက်မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပွားနေသည့် ဆင်းပြည်နယ် သာပါကာခရိုင်၌ မိုးကြိုးမုန်တိုင်း တိုက်ခတ်မှုများကြောင့် အမျိုးသမီးလေးဦး၊ ကလေးငယ်သုံးဦးအပါ အဝင် လူ ၂၁ ဦး သေဆုံးကာ အခြောက်အမြား ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ဆင်းပြည်နယ် ဂျာကိုဘာဘတ်နှင့် ဂုတ်ကီခရိုင်များတွင် မိုးကြိုး မုန်တိုင်း တိုက်ခတ်မှုများကြောင့် လူသုံးဦး သေဆုံးခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာ ရရှိသူအားလုံးကို ဆေးရုံအသီးသီးသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ပြီး အများစုမှာ ပြင်းထန်သော မီးလောင်ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပြည်နယ် တစ်ဝန်း မိုးဆက်လက်ရွာသွန်းလျက်ရှိပြီး မိုးကြိုးမုန်တိုင်းတိုက်ခတ် မှုများအတွင်း တိရစ္ဆာန်များစွာ သေဆုံးခဲ့သည်။
မနက်ဖြန်အထိ ဆက်လက်ရှိနေမည့် အနောက်ဘက်မှ တိုက်ခတ် သော ပင်လယ်ရေလှိုင်းက ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ အောက်ပိုင်းဒေသများကို သက်ရောက်လျက်ရှိကြောင်း ပါကစ္စတန်မိုးလေဝသဌာန(PMD)က ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ခုအတွင်း ပြောကြားသည်။
ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

ကယ်လီဖိုးနီးယားပြည်နယ်ရှိ ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီများတွင် သေနတ်ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွား

ဆန်တာကလယ်ရီတာ နိုဝင်ဘာ ၁၅
အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ကယ်လီဖိုးနီးယားပြည်နယ်ရှိ ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီများတွင် ကြာသပတေးနေ့ က သေနတ်ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားရာ ကျောင်းသားနှစ်ဦး သေဆုံးပြီး သုံးဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်သော ဆယ်ကျော်သက် ကျောင်းသားမှာ မိမိကိုယ်ကိုလည်း ပစ်ခတ်ခဲ့သဖြင့် ဒဏ်ရာအပြင်းအထန်ရရှိပြီး ထိန်းသိမ်းထားကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောကြားသည်။ ကွန်ဂရက်တွင် သေနတ် ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး လပေါင်းများစွာဆွေးနွေး ခဲ့အပြီးတွင် ယခုကဲ့သို့သော ဖြစ်ရပ်ပေါ်ပေါက်လာခြင်း ဖြစ်သည်။
မည်သူမည်ဝါဖြစ်ကြောင်း ခွဲခြားရန်မလွယ်သည့် အာရှနယ်ဒွား သေနတ်သမားလူငယ်က ၄၅ ကာလီဘာ သေနတ်ဖြင့် ကျောင်းသားများအား ပစ်ခတ်သဖြင့် ကျောင်းသားများမှာ စာသင်ခန်းအတွင်း အကာအကွယ် ယူပုန်းခိုခဲ့ရသည်။ အခင်းဖြစ်ရပ်မှ ရိုက်ကူးထားသော ဗီဒီယိုမှတ်တမ်းအား စုံထောက်များက စစ်ဆေးခဲ့ရာတွင် သေနတ်သမားသည် ကျောပိုးအိတ်အတွင်းမှ သေနတ် ကိုထုတ်ယူပြီး ပစ်ခတ်ခဲ့သဖြင့် လူငါးဦးဒဏ်ရာရပြီး သေနတ်သမားမှာ ၎င်း၏ဦးခေါင်းအား ကိုယ်တိုင် ချိန်ပြီး ပစ်ခတ်ခဲ့သဖြင့် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ရဲအရာရှိ ကန့်ဝင်ဂါက ပြောကြားသည်။
သေဆုံးသူများမှာ ၁၆ နှစ်အရွယ်ရှိ မိန်းကလေး

တစ်ဦးနှင့် ၁၄ နှစ်အရွယ်ရှိ ယောက်ျားလေးတစ်ဦးတို့ ဖြစ်သည်။ ကျောင်းဝင်းအတွင်း အဆိုပါသေနတ်သမားရှိ နေချိန်တွင် အသက် ၁၇ နှစ်အရွယ်ရှိ ကျောင်းသား အန်ဒရီယူဂျီကာမှာ စာသင်ခန်းထဲတွင်ရှိနေခဲ့သည်။ "အဲဒီပစ်ခတ်မှုဖြစ်တဲ့ အချိန်မှာ ကျွန်တော်နှလုံးသား ဆိုးနွမ်းသွားခဲ့ပါတယ်"ဟု သူက ဆိုသည်။ သမ္မတ ဒေါ်နယ်

ထရန်က ယခုကဲ့သို့ ရက်စက်သောဖြစ်ရပ်များအပေါ်တွင် စောင့်ကြည့်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ယခုဖြစ်ရပ်တွင် သေဆုံးခဲ့ သော သူများနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရကြောင်း တွစ်တာတွင်ရေးသားခဲ့သည်။
ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေး သတင်းမီဒီယာများနှင့် တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးသည် သတင်းမီဒီယာများနှင့် ယနေ့ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ သမ္မတ အိမ်တော် သတင်းစာရုံးလင်းခန်းမ၌ တွေ့ဆုံပြီး နိုင်ငံတော်၏ လက်ရှိဖြစ်ပေါ် လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအခြေအနေအထား ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ (ယာပုံ)



ဝန်ကြီးဌာနနှစ်ခု ပေါင်းမည့်ကိစ္စ
သတင်းစာရုံးလင်းခန်းတွင် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးက နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးမှ အမိန့်အမှတ် ၄၅/၂၀၁၉ ဖြင့် ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဆိုင်ရာအမိန့်ကို နိုင်ငံတော်သမ္မတက ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန နှစ်ခုပေါင်းမည့်ကိစ္စကို နိုင်ငံတော်သမ္မတမှ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် သို့ သဝဏ်လွှာပေးပို့ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍လည်း လွှတ်တော် တွင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူက ရှင်းလင်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် သတင်းမီဒီယာများက တရားရုံးများတွင် သတင်းရယူရာတွင် ကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲအား ဖြေရှင်းပေးရန်၊ တရားမမှုများ ကြန့်ကြာ နေမှုများကို အမြန်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ၊ ထိုင်းနိုင်ငံရှိ မြန်မာသံရုံး၌ ပတ်စ်ပို့သက်တမ်းတိုးရာတွင် ကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲအား ဖြေရှင်းပေး နိုင်မှု ရှိ၊ မရှိ၊ ငွေကြေးခဝါချမှု အမိန့်ကြော်ငြာစာနှင့်ပတ်သက်သည့်ကိစ္စ၊ မြန်မာ နိုင်ငံအနေဖြင့် လက်ရှိ သံတမန်ရေးရာဆက်ဆံမှုအခြေအနေ၊ မူးယစ်ဆေးဝါး လက်ကြီးသမားများဖမ်းဆီးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေ၊ မူးယစ်ဆေးဝါး သတင်းပေးသူဆုကြေးကိစ္စ၊ ICJ, ICC တို့မှ တရားစွဲဆိုထားသည့်ကိစ္စ၊ ဖုန်း ဘေလ်များမှ အခွန်ငွေများရရှိမှုနှင့် သုံးစွဲမှုအခြေအနေ၊ အစိုးရနှင့် မြောက်ပိုင်း မဟာမိတ်လေးဖွဲ့ တွေ့ဆုံရန် အစီအစဉ် ရှိ၊ မရှိနှင့် လတ်တလောဖြစ်ပွားနေ သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်စစ်ရေးအခြေအနေ၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် တိုက်ပွဲရှောင် စခန်းများ လျှော့ချရေးအတွက် ဖြေရှင်းရန် မူဝါဒ ရှိ၊ မရှိနှင့် တိုက်ပွဲရှောင် ဦးရေနှင့် စခန်းအရေအတွက်၊ ထိုင်း- မြန်မာနယ်စပ် တိုက်ပွဲရှောင်များ နေရပ် ပြန်နိုင်ရေးကိစ္စ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဇော်ဌေး ပြန်လည်လွှတ်မြောက် ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေ၊ နိုင်ငံတော်အား ရွှေ့အကြွေးကျန် ပေးဆောင်ရမည့် ကုမ္ပဏီများအား အရေးယူသွားရန် အစီအစဉ် ရှိ၊ မရှိ၊ မေးခွန်း အပါအဝင် အခြားသိလိုသည့် အကြောင်းအရာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မေးမြန်း ကြသည်။

ယင်းအပေါ် တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု ရှိပါကြောင်း၊ ပေါ်ပေါက်လာပါက တာဝန် ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုဖြင့် လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ပြီး ယင်းအနေအထားကို နိုင်ငံတကာ အား ရှင်းပြနေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ လောလောဆယ်အနေအထားအရ ဘင်္ဂလား ဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မရရှိခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ အနေဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမရှိခြင်း၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် အဆင်သင့် လုပ်ထားသည့် မြန်မာနိုင်ငံဘက်ကိုလည်း အပုပ်ချခြင်းဖြင့် ယင်းပြဿနာကို မွေးမြူထားသကဲ့သို့ ဖြစ်နေပါကြောင်း၊ မိမိတို့က လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်သည် များကို လုပ်နေပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများလည်း လုပ်နေပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေ ဖြင့် လုပ်စရာရှိသည်များကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အရေးအကြီးဆုံးလိုအပ်သည်မှာ ပြည်တွင်းအခြေ အနေတွင် နိုင်ငံတကာနှင့်ချီသည့် ဖိအားပေးမှုများ၊ အရေးယူမှုများ တိုးမြှင့် လုပ်ဆောင်သည့်အချိန်တွင် မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် ကိုယ်ခံအားကောင်းရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ကိုယ်ခံအားကောင်းရန်ဆိုပါက နိုင်ငံရေးအရ စည်းလုံး ညီညွတ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယခု ICJ သည် မြန်မာနိုင်ငံကို စွဲခြင်းဖြစ်ပြီး မည်သို့မည်ဝါကို စွဲခြင်းမဟုတ်ပါကြောင်း၊ ယင်းကဲ့သို့ ဖြစ်လာသည့်အနေအထား တွင် မိမိတို့ပြည်တွင်းမှာ စည်းလုံးညီညွတ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေး အယူဝါဒများ မည်သို့ပင် ကွဲပြားစေကာမူ မတူကွဲပြားမှုများကို အားလုံးက အသိအမှတ်ပြုပြီး လက်တွေ့ကျကျ ညီညွတ်မှုပြသရန် လိုပါကြောင်း၊ နိုင်ငံက အမှန်တကယ်ကြီးမားသည့် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ကြုံနေသည့်အချိန်တွင် စည်းလုံးမှု သည် အဓိကဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်တွင်းမှာ ညီညွတ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယင်း အတွက် မည်သည့်နိုင်ငံရေးပါတီဖြစ်စေ၊ မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်စေ ယင်း အချက်များကို ထည့်သွင်းသုံးသပ်ရန် အကြံပြုလိုပါကြောင်း။

၎င်းတို့၏ဆန္ဒအရ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာ
ကော့ဘေးကို ရောက်သွားသည့်သူများထဲမှ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဧပြီ ၁၄ ရက် တွင် ကျား ၂ ဦး၊ မ ၃ ဦး၊ မေ ၂၅ ရက်တွင် ကျား ၅၈ ဦး၊ မ ၄ ဦး၊ ဇွန် ၁၅ ရက်တွင် ကျား ၃၂ ဦး၊ မ ၆၀ ဦး အပါအဝင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်အထိ ၎င်းတို့၏ဆန္ဒအရ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူ ကျား ၂၃၉ ဦး၊ မ ၁၇၆ ဦးရှိပြီး စုစုပေါင်း ၄၁၅ ဦး ရှိပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ၄၁၅ ဦးမှာ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၏ အစီအစဉ်အရ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာခြင်း မဟုတ်ပါကြောင်း၊ ပြန်လည် ဝင်ရောက်လာသူများအား UEHRD အစီအစဉ်ဖြင့် ပြန်လည်လက်ခံရေးစခန်း များသို့ ပို့ဆောင်ပြီး လုပ်ငန်းစဉ်များအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးပါ ကြောင်း၊ ကော့ဘေးဘက်ရှိ Camp များသို့ ရောက်သွားသူများအထဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုသူများ ရှိပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ဟိန္ဒူ ၄၄၄ ဦး ရှိပါကြောင်း၊ ၎င်းတို့မှာ အပြီးအပိုင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လာ ရန် အမှန်တကယ် ဆန္ဒပြုထားသူများ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြန်လည်လက်ခံရေး အဆင်ပြေစေရန် အဆိုပါ ဟိန္ဒူ ၄၄၄ ဦးနှင့် စတင်ရန် အဆိုပြုခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြန်လည်လက်ခံရေးအတွက် မြန်မာနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံ နှစ်ကြိမ်တိတိ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

သုံးပွင့်ဆိုင်ပြောဆိုရ
အတွေ့အကြုံများအရ နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ပြန်လည် လက်ခံရေးကိစ္စကို ပြေပြေလည်လည် ဖြေရှင်းနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သဘော တူညီချက်များကို လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ရန် အဖွဲ့ဖွဲ့ထားပြီးဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း ပြန်လည်လက်ခံရေးကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု မရှိပါကြောင်း၊ သို့သော်လည်း နောက်ကွယ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံကို အရေးယူပေးရန်ပိတ်ဆို့ပေးရန်တောင်းဆိုမှုများရှိလာသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံ ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲ နေထိုင်လာသည့်အတွက် ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်မှုများ မလုပ်သင့်ပါကြောင်း၊ မလုပ်သင့်သည်ဟုလည်း မြင်ပါကြောင်း၊ မြန်မာ - ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နှစ်နိုင်ငံ ဝန်ကြီးအဆင့် တွေ့ဆုံမှုများရှိသော်လည်း နောက်ကွယ်တွင် မီဒီယာအား မှားယွင်းစွာ ပြောဆိုမှုများရှိပါကြောင်း၊ သည့်အတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် တရုတ် နိုင်ငံအား အသိသက်သေထားပြီး သုံးပွင့်ဆိုင်ပြောဆိုရပါကြောင်း၊ သို့မှသာ မိမိတို့အနေဖြင့် သက်သေအထောက်အထားများဖြင့် ပြောဆိုနိုင်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ထို့ပြင် ကုလသမဂ္ဂညီလာခံတွင် အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၊ တရုတ် နိုင်ငံ ကိုယ်စားလှယ် သက်သေထားပြီး ဆွေးနွေးပြောဆိုမှုများ ရှိပါကြောင်း၊ ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ်တွင် ပြန်လည်လက်ခံရေးဆောင်ရွက်မည့်အချိန်နှင့် စပ်လျဉ်း ပြီး ကတိပေးခဲ့သည့်အတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် ပြင်ဆင်စရာရှိသည်များကို

ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း အမှန်တကယ်တွင် ပြန်လည်လက်ခံရေး မစတင်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ကော့ဘေးရှိ IDP စခန်းများတွင် သတ်ဖြတ်မှုများ နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးလုပ်ငန်းများ တွင်ကျယ်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပြန်လည် လက်ခံရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ကော့ဘေးရှိ IDP များတွင် ဆန္ဒပြမှုများ ပြုလုပ်ကြပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ IDP စခန်းများရှိ ပြန်လာရန် ဆန္ဒ ရှိသူများမှာ ပြောဆိုရန် မငုံ့မရဲဖြစ်နေကြပါကြောင်း၊ တိတိတဆိတ်ပြန်လည် ဝင်ရောက်လာသူများမှာ ၄၁၅ ဦးရှိပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်
ပြောလိုသည်မှာ ပြန်လည်လက်ခံရေးကိစ္စများအဆင်ပြေစေရန်အတွက် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံအနေဖြင့် အိမ်နီးနားချင်းကောင်းပီသရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းအား ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မှု မရှိပါက အချိန်ကြာလာသည်နှင့်အမျှ Humanitarian Crisis များကြီး ထွားလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းသို့ ဖြစ်ပွားလာပါက အဓိကတာဝန်ရှိသူမှာ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသာ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် ပြန်လည်လက်ခံရေး လုပ်ငန်းစဉ်အတွက် အဆင်သင့်ဆောင်ရွက်ထားပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံအနေဖြင့် နှစ်နိုင်ငံသဘောတူညီချက်အတိုင်း လိုက်နာပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုမရှိသရွေ့ ပြဿနာအရွယ်အထွေးမှာ ရှိနေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းကိုနားလည်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အစိုးရအနေဖြင့် မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်လေးဖွဲ့ဖြင့် အလွတ်သဘော တွေ့ဆုံမှုများရှိပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် အဆိုပါလေးဖွဲ့ဖြင့် မကြာမီတွေ့ဆုံရန်ရှိပါ ကြောင်း၊ အစိုးရဘက်မှ လတ်တလောလုပ်ဆောင်နေသည့် အချက် နှစ်ချက်ရှိ ပါကြောင်း၊ မြောက်ပိုင်းလေးဖွဲ့အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို အမှန်တကယ် လိုလားရန်နှင့် အမှန်တကယ်ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းကြောင်းကို လျှောက်လှမ်းရန် အတွက် သေချာရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပဏာမစစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူညီမှုရရှိရန် ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ ယင်းကိစ္စကိုလည်း ကျိုင်းတုံ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဆွေးနွေးထားပါကြောင်း၊ ပဏာမစစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူညီမှုရရှိပြီးပါက နောက်ထပ်လမ်းကြောင်းထပ်သွားရန် ဆောင်ရွက် နေပါကြောင်း။

သီးသန့်ဆွေးနွေးရန်ရှိ
RCSS ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အစိုးရဘက် ညှိနှိုင်းထားပါကြောင်း၊ မကြာမီ ထိုင်းနိုင်ငံ တွင် RCSS ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သောအဖွဲ့နှင့် အစိုးရဘက်မှ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ တွေ့ဆုံရာတွင် တပ်မတော်ဘက်မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမင်းနောင် တို့နှစ်ဦး ပါဝင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်သည် တပ်မတော် ဘက်မှ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီးမင်းနောင်မှာ ယင်းအဖွဲ့၏ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၎င်းတို့နှစ်ဦးမှာ NRPC တွင်လည်း အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းနိုင်ငံဖြိုခွဲ သွားမည့် အချိန်တွင် RCSS နှင့် ညှိနှိုင်းထားသည်မှာ အထူးသဖြင့် အစိုးရကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့နှင့် ဆွေးနွေးရန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် သီးသန့်ဆွေးနွေး ရန် ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် စတင်နိုင်ရန်အတွက် ဆွေးနွေးရန် ရှိပါကြောင်း။

IDP များနှင့်ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် မဟာဗျူဟာရှိပါ ကြောင်း၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ကျွမ်းကျင်သူများပူးပေါင်းပြီး မကြာမီ National Strategy လုပ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းနောက် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းအလိုက် Action Plan များ ရေးဆွဲမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လောလောဆယ်အနေဖြင့် KBC ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သည့် KHCC နှင့် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးအောင်တို့ Working Team ဖွဲ့ထားပါကြောင်း၊ ပိုင်းလေ့ပရောဂျက်လုပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပိုင်းလေ့ပရောဂျက်အနေဖြင့် Government Control Area မှာရှိသည့် IDP Camp တစ်ခုခုရွေးမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ နောက် EAO Control Area မှာရှိသည့် IDP Camp တစ်ခု မိမိတို့ ရွေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၎င်းတို့အား ၎င်းတို့နေရပ် မူလနေရာ၊ မူလဒေသတွင် မူလအသက်မွေးဝမ်းကျောင်းများ လုပ်ဆောင်နိုင်မည့်အနေအထားကို မျှော်မှန်း ပြီး လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် ဦးဇော်ဌေးက မေးခွန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသေးစိတ်ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

လဲချား၊ လွိုင်လင်နှင့် မိုင်းကိုင်မြို့နယ်တို့၌ ဘိန်းခင်း ၁၇ ဧက ဖျက်ဆီး



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
လဲချားမြို့နယ် လဲချားမြို့မရဲစခန်းမှ ဒုရဲအုပ်အောင်မင်း ဦးစီးသောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က ပန်ဆန်ကျေးရွာ၏ အရှေ့မြောက်ဘက် လေးဖာလုံခန့်အကွာ၌ ဘိန်းပင်ပေါက် ဘိန်းခင်းစုစုပေါင်း ၁၀ ဧက ခန့်အား ဖျက်ဆီးခဲ့သည်။

အလားတူ လွိုင်လင်မြို့နယ် နောင်ဟင်းကျေးရွာ၏ အရှေ့ဘက် တစ်မိုင်ခန့်အကွာ၌ သီးပွင့်ဆဲ ဘိန်းခင်း နှစ်ဧကခန့်၊ ပန်လင်းကျေးရွာ၏ မြောက်ဘက် မီတာ ၅၀ ခန့် အကွာ၌ သီးပွင့်ဆဲ ဘိန်းခင်း လေးဧကခန့်နှင့် မိုင်းကိုင်မြို့နယ် နမ့်မော်ယှဉ်ကျေးရွာ၏ အရှေ့ဘက် လေးဖာလုံခန့်အကွာ၌ ဘိန်းပင်ပေါက် တစ်ဧကခန့်တို့အား သက်ဆိုင်ရာ ရဲတပ်ဖွဲ့များက ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များမှ သစ်တန် ၇၅၀ ကျော် သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန သစ်တောဦးစီးဌာနက တရားမဝင်သစ်နှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရေးအား ပြည်သူပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် လူထုအခြေပြုစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသတင်းပို့စနစ် (Community Monitoring and Reporting System-CMRS) အပါအဝင် နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနများမှ ပေးပို့လာသော စာရင်းများအရ တရားမဝင် ကျွန်း ၁၃၃ ဒသမ ၂၀၈၄ တန်၊ သစ်မာ ၁၅၆ ဒသမ ၈၆၁၃ တန်၊ အခြား ၄၆၀ ဒသမ ၀၃၅၀ တန် စုစုပေါင်း ၇၅၀ ဒသမ ၀၀၄၇ တန်၊ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ ၅၇ ဦး၊ ယာဉ်/ယန္တရား ၃၉ စီး သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ညီညီသန်း(နေပြည်တော်)

ပေါင်းတည်မြို့နယ်၌ လူသတ်မှုကျူးလွန်သူအား အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်

ပေါင်းတည် နိုဝင်ဘာ ၁၅
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပေါင်းတည်မြို့နယ်၌ နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်၌ လူသတ်မှု ကျူးလွန်သူအား အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့၏ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် ည ၈ နာရီခန့်တွင် ပေါင်းတည်မြို့နယ် ရှမ်းတောင်ကျေးရွာနေသူ ဦးဝင်းမောင်သည် ဆဲဆဲအော်ဟစ်သံများ ကြားရသဖြင့် သွားရောက်ကြည့်ရှုရာ ဦးလှဝင်းအား တစ်ရွာတည်းနေ ဦးသန်းဌေးက

ခားတစ်ချောင်းဖြင့် ခုတ်နေသည်ကို မြင်တွေ့ခဲ့ရပြီး ဦးလှဝင်းမှာ ပြတ်ရုဒဏ်ရာများရှိပြီး အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးနေသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဦးဝင်းမောင်က အစ်ကို အရင်းဖြစ်သူ ဦးလှဝင်းအား ခားဖြင့်ခုတ်သတ်ခဲ့သူ တစ်ရွာတည်းနေ ဦးသန်းဌေးအား အရေးယူပေးပါရန် တိုင်တန်းချက်အရ ပေါင်းတည်မြို့မရဲစခန်းက ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ ဦးသန်းဌေးအား အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ကျော်(မလိုင်)

ခင်ဦးမြို့နယ်တွင် တရားမဝင်သစ်

သယ်ဆောင်လာသောယာဉ်တစ်စီး သိမ်းဆည်းရမိ

ခင်ဦး နိုဝင်ဘာ ၁၅
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ခင်ဦးမြို့နယ်တွင် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် ညနေ ၆ နာရီခန့်က တရားမဝင်သစ် သယ်ဆောင်လာသော ယာဉ်တစ်စီး ပိုင်ရှင်မှ သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း ခင်ဦးမြို့မရဲစခန်းမှ သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ခင်ဦးမြို့နယ် ငွေးကုန်းကျေးရွာအရှေ့ဘက်ရှိ မျိုးသန့်စိုက်ပျိုးရေးမြေအနီး DY-3 မြောင်းလက်တံပေါ်တွင် ထင်းနှင့်မီးသွေးများ သယ်ဆောင်ထားသော ယာဉ်တစ်စီးမှာ နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခန့်က ရပ်ထားကြောင်း သတင်းအရ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်၊ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးစောလားပွယ်၊ မြို့မရဲစခန်းမှ နယ်ထိန်းခေါင်းဆောင် ဒုရဲအုပ်ထွန်းထွန်းနိုင်တို့ ဦးဆောင်သောအဖွဲ့ သွားရောက်စစ်ဆေးရာ အဆိုပါကားပေါ်တွင် ယမနေသစ်ခွဲသား ၂၄ ချောင်း (၀ ဒသမ ၃၆ တန်) ကာလတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၈၀၀၀၊ ပျဉ်းကတိုး အချောင်း ၃၀ (၂ ဒသမ ၀၁၅၈ တန်) ကာလတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၆၁၂၆၄၀ တွေ့ရှိရသဖြင့် သိမ်းဆည်းခဲ့သည်။

၎င်းဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ တရားမဝင်သစ်များ သယ်ဆောင်လာသော ပြစ်မှုကျူးလွန်သူအား ဖမ်းဆီးနိုင်ရေး မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးစောလားပွယ်မှ တရားလိုပြုလုပ်၍ မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

ချစ်စံ(ခင်ဦး)



ကျောက်ဆည်မြို့အဝင်တွင် ဆီဘောက်ဆာဖြင့် တင်ဆောင်လာသော တန်ဖိုးငွေကျပ် သိန်း ၄၀ ခန့်ရှိ တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၁၅
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မန္တလေး-ရန်ကုန်သွားလမ်းဟောင်း ကျောက်ဆည်မြို့ အဝင်နေရာမှ တရားမဝင်သစ်လုံးများ တင်ဆောင်လာသော ဆီဘောက်ဆာယာဉ်တစ်စီး သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခန့်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မှခင်းနိမိနင်းရေးဌာနစိတ်မှ ဒုရဲအုပ်အောင်ကျော်မင်း ဦးစီးသောအဖွဲ့သည် မန္တလေး-ရန်ကုန် သွားလမ်းဟောင်း ကျောက်ဆည်မြို့အဝင်တွင် ယာဉ်မောင်း ဖြိုးဝေလင်း၊ ယာဉ်နောက်လိုက် ဖြိုးထက်ကျော်

ပြည်ကြီးတို့ခွန်မြို့နယ်နေသူတို့ လိုက်ပါလာသော ၁၂ ဘီး ဆီဘောက်ဆာယာဉ်အား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ ယာဉ်ပေါ်မှ တရားမဝင်သစ်လုံးလေးတန် (စုစုပေါင်း ကာလတန်ဖိုးငွေကျပ် သိန်း ၄၀ ခန့်) ရှာဖွေစစ်ဆေးတွေ့ရှိရသဖြင့် ၎င်းတို့အား စစ်မေးရာ အဆိုပါယာဉ်ပိုင်ရှင်မှာ မန္တလေးမြို့နေ ဦးမျိုးဆိုသူဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသဖြင့် တရားမဝင်သစ်များ သယ်ဆောင်လာသူ ဖြိုးဝေလင်း၊ ဖြိုးထက်ကျော်နှင့် ဦးမျိုးတို့အား ကျောက်ဆည်မြို့မရဲစခန်းက ဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

လူအောင်(ကသာ)

ပုသိမ်-မုံရွာကားလမ်းပေါ်တွင်

ယာဉ်တိုက်မှုကြောင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦး သေဆုံး

ရေကြည် နိုဝင်ဘာ ၁၅
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ရေကြည်မြို့နယ် ပန်းပုကွင်းကျေးရွာ နဂါးရစ်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းအနီး ပုသိမ်-မုံရွာကားလမ်းပေါ်တွင် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် ညတွင် ယာဉ်တိုက်မှုကြောင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦး သေဆုံးသွားကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် ည ၈ နာရီခွဲတွင် နဂါးရစ်တောင်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းအနီး ပုသိမ်-မုံရွာကားလမ်းပေါ်တွင် စက်စက်ယိုရွာမှ ကုန်းပြင်သို့ လမ်း၏ ယာဘက်ခြမ်းအတိုင်း လမ်းလျှောက်လာသူ ပန်းပုကွင်းရွာသစ်ရွာနေ ဒေါ်သန်းလှိုင်အား ဘေးတွဲဆိုင်ကယ်တစ်စီးသည် နောက်မှ ဝင်ရောက်တိုက်မိသဖြင့် ဒေါ်သန်းလှိုင်မှာ အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း သိရပြီး ယာဉ်မောင်းမှာ ထွက်ပြေးသွားသဖြင့် ရေကြည်မြို့နယ် ကုန်းပြင်နယ်မြေရဲစခန်းက ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူအား စုံစမ်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဆန်းတင့်(ရေကြည်)

မြို့နယ်လေးမြို့နယ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
မိုးညှင်းမြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် ညနေ ၅ နာရီက မိုးညှင်းမြို့ မြို့မရပ်ကွက် မြသိန်းတန်ဘုရားအနီး အနောက်ဘက်လမ်းတွင် လမ်းကိုကို (ခ) ဟာနစ် မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွဆေးပြား ၄၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ကွင်းဆက်အရ မိုးညှင်းမြို့ အာလဝီကုန်းကွက်သစ်ရပ်နေ မျိုးလွင်(ခ)ဇော်မျိုးလွင်၏ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ သန်းထွန်းအား တွေ့ရှိပြီး နေအိမ်မှ ဘိန်းဖြူ ၇ ဒသမ ၁ ဂရမ်နှင့် စိတ်ကြွဆေးပြား ၁၄၈၀ တို့ကို လည်းကောင်း၊ မိုးညှင်း

အလားတူ ယင်းနေ့မှန်းလွဲ ၁ နာရီက ဟိုပင်နယ်မြေရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မိုးညှင်းမြို့ ဟိုပင်မြို့ ရွာသစ်ကြီးကျေးရွာနေ မပြုံး၏ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွဆေးပြား ၅၇၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊

ဘုတ်ပြင်း
ထို့အတူ ယင်းနေ့ နံနက် ၂ နာရီခွဲတွင် ဘုတ်ပြင်းမြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဘုတ်ပြင်းမြို့နယ် နို့ငါးကျေးရွာအုပ်စု ကြိမ်နီတောင်ကျေးရွာနေ မစုစုလှိုင်၏ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွဆေးပြား ၂၂၂၀ ကိုလည်းကောင်း၊

တန့်ယန်း
အလားတူ ညနေ ၆ နာရီတွင် တပ်မတော်နှင့် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၂၃)တန့်ယန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တန့်ယန်းမြို့နယ် တာကော်အက်ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတွင် ဆမ်ခွက် မောင်းနှင်လာသည့် ယာဉ်ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွဆေးပြား ၂၄၇၀၀ နှင့် ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ရပြန်ကြား



ဆမ်ခွက်အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွဆေးပြားနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

ရှေ့နေနှင့် နံနက်ခင်းစကား

ဦးဟန်ညွန့် (ဥပဒေ)

နိဒါန်း

"ဆရာ"
"ဗျာ"
"ဒီတစ်ပတ်ဆောင်းပါးခေါင်းစဉ်က ဘာလဲဆရာ"
"ရှေ့နေနှင့် နံနက်ခင်းစကား ပါ"
"ဘာကိုဆိုလိုတာလဲဆရာ"
"အေးဗျာ-နံနက်ခင်းဟာ လူတိုင်းအတွက် တစ်နေ့တာ ဘဝအစပါပဲ"
"အဲဒါ ဘာဖြစ်သလဲဆရာ"
"ဆက်တွေး၊ ဆက်ရေး၊ ဆက်ပြီးလေ့လာကြည့်ရအောင် နော်"

International Books

The Voice Weekly ဂျာနယ်ကို ကျွန်တော် အမြဲဖတ် သည်။ ဂျာနယ်ထဲမှာ ဆရာဇေယျသူရေးသော International Books ကဏ္ဍပါသည်။ ဆရာက ကမ္ဘာနှင့် မြန်မာကို မိတ်ဆက်ပေးနေသူ။ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံတကာ က ထင်ရှားသောစာအုပ်တွေအကြောင်း၊ ရွေးတတ်၊ ရေးတတ်၊ တင်ပြတတ်သူ ဇေယျသူ။ ထိုကဏ္ဍ ကျွန်တော် ကြိုက်သည်။

ယခုလည်းကြည့်။ မနက် ၅ နာရီထမလားတဲ့။ အတွဲ ၁၅ အမှတ် ၃၉ (Nov 11-17) 2019 နေ့ထုတ်ဂျာနယ်တွင် နိုင်ငံပေါင်း ၉၆ နိုင်ငံမှာ စာအုပ်ရေ ၁၅ သန်းလောက် ရောင်းရတဲ့ ကမ္ဘာကျော် စာရေးသူ ROBIN SHARMA အကြောင်း၊ The monk who sold his Ferrari စာအုပ် နှင့် နာမည်ကြီးသူအကြောင်း ဇေယျသူရေးသည်။

အလုပ်တွေ အများကြီးလုပ်နိုင်သူတွေဟာ မနက် အစောကြီး ထကြတယ်။ မနက်စောစောထပြီး ဘာတွေ လုပ်ရမလဲ။ ဒီစာအုပ်မှာ အရေးအကြီးဆုံးက ၂၀: ၂၀: ၂၀: ပုံသေနည်းပါ။

မနက် ၅ နာရီထပြီး ပထမဆုံးမိနစ် ၂၀ က လေ့ကျင့်ခန်း လုပ်ရမယ်။ ချွေးလေးတရွဲရွဲထွက်အောင် နှလုံးခုန်သံ မြန်လာအောင်လုပ်ပါ။ စိတ်ဓာတ်တက်ကြွစေတဲ့ ဓာတ်တွေ ထွက်လာမယ်။ စိတ်ဖိစီးမှုဖြစ်စေတဲ့ ဟော်မုန်းတွေကို လျော့ကျစေတယ်။ ဒီမိနစ် ၂၀ ဟာ တစ်နေ့တာလုံးအတွက် အသင့်ဖြစ်အောင် ခန္ဓာကိုယ်ကို စက်နိုးလိုက်တာ။ ကိုယ်ကို ပြင်လိုက်တာ။

ဒုတိယမိနစ် ၂၀ က ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ပြန်သုံးသပ်ပါ။ ကိုယ့်ရည်မှန်းချက်တွေက ဘာလဲ။ ဒီတစ်နှစ်အတွင်း ဘာတွေ ပြီးမြောက်ချင်လဲ။ ဒီလလုပ်ရမယ့်ဟာတွေပြီးပြီ လား။ စဉ်းစားကြည့်ပါ---တဲ့။

တတိယမိနစ် ၂၀ ကတော့ သင်ယူပါ။ စာအုပ်ကောင်း ကောင်းတစ်အုပ်ဖတ်။ ပုဂ္ဂိုလ်ကျော်ကြီး တွေရဲ့ အတ္ထုပ္ပတ္တိကို လေ့လာ။ ကိုယ့်လုပ်ငန်းခွင်နဲ့ဆိုင်တဲ့ ပို့ချချက်ကို နားထောင်။ ကိုယ်သင်ချင်တဲ့ ဘာသာစကား တစ်ခုခု။ နောက်ဆုံးမိနစ် ၂၀ က ဦးနှောက်ကို နှိုးဆွတာ ... တဲ့။

ဆရာဇေယျသူစကား (သူ့အရေးအသား)က ကျွန်တော့် ကိုရင်ခုန်စေသည်။ တတိယမိနစ် ၂၀ အတွက်(သင်ယူပါ အတွက်) စာအုပ်ကောင်းကောင်းတစ်အုပ် ဖတ်ဖို့တဲ့ ခင်ဗျာ။ ROBIN SHARMA ၏ အဓိကအကြံပေးချက်ပါ။

ဒီနေ့မနက် ၅ နာရီဖတ်ရမည့်စာအုပ် ဆရာဇေယျသူ၏အတွေး၊ အရေးကြောင့် ဒီနေ့မနက် ၅ နာရီ၊ အိပ်ရာကထ။ လေ့ကျင့်ခန်းလုပ်။ တတိယမိနစ် ၂၀ အတွက် စာအုပ်ကောင်းတစ်အုပ်ဖတ်ဖို့ ကျွန်တော် ရွေးသည်။ တွေ့ပါပြီ။

စာရေးဆရာ ဟိန်းလတ်ရေးသည့် နံနက်ခင်းစကား၊ နံနက်ခင်းတရား (ဖတ်မှတ်ကြားနာ ဆင်ခြင်စရာအတွေး ပဒေသာ) စာအုပ်ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မေလတွင် မဇ္ဈိမစာပေမှ ထုတ်ဝေတာပါ။

ဟိန်းလတ်၏ အမှာစာ

စာရေးဆရာဟိန်းလတ်က စာပေလောက၊ မီဒီယာ လောကမှာ ထင်ရှားသူ။ လူထုကြားထဲ ထိုးဖောက်နေသူ။ စာစုရေးသူ။ စွယ်စုံထူးချွန်သူ။ ဘိသိက်ဆရာပင် ဖြစ်နေ ပြီးကြားသည်။ နံနက်ခင်းစကား၊ နံနက်ခင်းတရား စာအုပ် တွင် ဆရာဟိန်းလတ်၏အမှာစာမှာ-

“လူငယ်တွေ သိပ်စာမဖတ်ကြတာ၊ စာအုပ်အရောင်း ကျလာတာတွေဟာ အင်တာနက်တို့၊ ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်တို့ အသုံးများနေကြလို့”ဟု အချို့က ဝေဖန်သုံးသပ်ကြသည်။ ထိုအဆိုကို ကျွန်တော် ရာနှုန်းပြည့် လက်မခံနိုင်ပါ။ မြန်နှုန်းပိုမြင့်ပြီး လိုင်းဆွဲအားအလွန်ကောင်းသော နိုင်ငံ များမှ လူငယ်များက ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်လည်း အသုံးများကြ သကဲ့သို့ စာလည်းဖတ်ကြပါသည်။ စာအုပ်ရောင်းရနှုန်း သိသိသာသာကျမသွားကြပါ။ ယခု အင်တာနက်ခေတ်ကြီး ထဲတွင် မိမိသိလို၊ ရှာလိုသောအချက်ကို မိမိ၏လက်ကိုင် ဖုန်း “ဂူဂယ်” သုံးပြီး အလွယ်တကူ ရှာဖွေနိုင်ကြပါ ပြီ။ ကမ္ဘာအနှံ့ မြန်မာပြည်အနှံ့ နေထိုင်ကြသော မတွေ့ရ တာကြာ၊ အဆက်အသွယ်တွေ ပြတ်နေကြသူများလည်း ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်မှတစ်ဆင့် အဆက်အသွယ်ရနေကြပါပြီ။ မိုင်ပေါင်းမည်မျှဝေးဝေး ‘မက်ဆင်ဂျာ’ မှ တစ်ဆင့် ရုပ်ရှင် အသံပါ တွေ့မြင်ပြောကြားနိုင်ကြသည်မှာလည်း တိုး တက်မှု၏ အကျိုးအမြတ်များပင်ဖြစ်ပါသည်။ မည်သည့် အရာမဆို “သုံးတတ်လျှင်ဆေး၊ မသုံးတတ်လျှင်ဘေး” ဖြစ်၏။ “တန်ဆေး လွန်ဘေး” ဖြစ်၏။ ဒါတွေက ဆိုရိုး စကားတွေ၊ စကားပုံတွေမျှသာမဟုတ်။ တကယ်လက်တွေ့ ဘဝတွင် အထပ်ထပ်အခါခါ စမ်းသပ်ခဲ့သော တွေ့ရှိချက် အမှန်တရားတွေပင် ဖြစ်ပါသည်။

ကျွန်တော့်အတွက်တော့ “ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်” မှတစ်ဆင့် တန်ခိုးကြီးမားစေတီပုထိုးများကို ဖူးမြော်ရ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်ကြီးများ၏ တရားဓမ္မကို နာကြားရသည်ပင် ကြီးစွာသောအမြတ် ဖြစ်နိုင်သည်။ မနက်တိုင်း အိပ်ရာထ မျက်နှာသစ် ကိုယ်လက်သန်စင်ပြီးလျှင် ကျွန်တော် ဘုရား ရှိခိုးသည်။ ထို့နောက် အမျှအတမ်းပေး။ နောက်ထပ်လုပ်ရိုး လုပ်စဉ်ကတော့ ဖုန်းကိုဖွင့်ကာ “မက်ဆင်ဂျာ” မှတစ်ဆင့် ဆရာသမား၊ ဆွေမျိုးရင်းချာမိတ်ဆွေများအား “မင်္ဂလာ နှုတ်ခွန်းဆက်” ပို့တတ်သည်။ ထိုသို့ နှုတ်ခွန်းဆက်ရသူ အပေါင်းက ယခုအယောက် ၅၀၀ ပင် ကျော်နေပါပြီ။ နာမည်တစ်ခုချင်းကို ခလုတ်လေးနှိပ်ရသည်ပင် ပုဂ္ဂိုလ် ၅၀၀ ကျော်ဆိုတော့ ဆယ်မိနစ် ဆယ့်ငါးမိနစ်မျှထိ အချိန် ပေးရတတ်သည်။ မည်သို့ပင်ဆိုစေ နံနက်ခင်းတိုင်းတွင် မေတ္တာပွားရသည်မှာ စိတ်ချမ်းမြေ့စရာကောင်းလှသည်။ နောက်ပိုင်းတွင်ကား ကျွန်တော်က “မင်္ဂလာပါ၊ ချမ်း မြေသာယာသောနေ့ ဖြစ်ပါစေ” ဆိုသော ဆုတောင်း

စကားထက် ကျွန်တော်ဖတ်ခဲ့၊ ကြားခဲ့၊ တွေးခဲ့သော စကားစုအချို့ကို နေ့စဉ်နေ့တိုင်း “ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်” စာမျက်နှာ ပေါ်တွင် တင်၏။ ဤမေတ္တာစာ သဝဏ်လွှာများကို ဖတ်မိကြသူများက ကျေးဇူးတင်ကြောင်း၊ အသိပညာ အတွေးအမြင်သစ်ရကြောင်း ကျွန်တော့်ထံ ပြန်ကြားကြ၍ ကျွန်တော့်လုပ်ရပ်ကို ကျွန်တော် ပီတိဖြစ်မိသည်။ ထို့ကြောင့် ကျွန်တော်၏မိတ်ဆွေများသာမက စာဖတ်သူ အားလုံးအတွက် “ နံနက်ခင်းစကား နံနက်ခင်းတရား” အမည်ဖြင့် စုစည်းကာ ယခုစာအုပ်ထုတ်ဖြစ်လိုက်ပါ သည်” ဟု ရေးသားထားပါသည်။

၁၂ လစာ

ဆရာဟိန်းလတ်က နံနက်ခင်းစကားကို ၁၂ လစာ (ဇန်နဝါရီလမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ) ရေးပြထားသည်။ ကျွန်တော်ကြိုက်နှစ်သက်သမျှ ကောက်နုတ်တင်ပြ ခွင့်ပြုပါ။

ဇန်နဝါရီလ

ဘဝဆိုတာက သိပ်ခက်တဲ့စာမေးပွဲကြီးပဲ။ လူတွေ အများကြီး ကျရှုံးကြတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ သူတို့ က သူများဆီက ပုံစံတူနေချလိုပဲ။ လူတိုင်းအတွက် ကွဲပြားခြားနားတဲ့မေးခွန်းကိုယ်စီ ရှိနေတာမှ မသိကြတာ။

ဖေဖော်ဝါရီလ

စိတ်ဆိုတာ လောဘ၊ ဒေါသ၊ မောဟ၊ မာန်မာန တွေထည့် ထားတဲ့ အမှုကိပ်ပဲမဟုတ်ဘူး။ မေတ္တာ၊ ကရုဏာ၊ မုဒိတာ၊ ကိုယ်ချင်းစာနာမှုတွေ စုဆောင်းထားတဲ့ ရတနာသေတ္တာ။

မတ်လ

အခွင့်အရေးဆိုတာ နေထွက်ချိန်လိုပဲ။ သိပ်စောင့်လွန်းရင် လွတ်သွားတတ်တယ်။

ဧပြီလ

မနက်တိုင်း အိပ်ရာက နိုးလာတာနဲ့ အသက်ရှင်တာကို ကံကောင်းတယ်လို့ မှတ်လိုက်ပါ။ လူ့ဘဝဟာ တန်ဖိုးသိပ်ရှိတယ်။ ဖြုန်းတီးမပစ်နဲ့။ လူသားတိုင်းအတွက် အကျိုးရှိရာတစ်ခုခု လုပ်ပေးရ မယ်။ လူတွေအပေါ် မနာလိုမှု၊ ဒေါသ၊ အာယာတတွေ မထားရဘူး။ တခြားသူတွေအပေါ် နိုင်စွမ်းသမျှ ကူညီစောင့်ရှောက်မှ လူပီသမယ်။

မေလ

ကမ္ဘာမှာ လူသုံးမျိုးသုံးစားပဲရှိတယ်။ (၁) တစ်စုံတစ်ရာကို ဖြစ်အောင်လုပ်သူတွေ (၂) တစ်စုံတစ်ရာဖြစ်တာကို စောင့်ကြည့်သူတွေ (၃) သူတို့ဖြစ်တာတွေကို အံ့ဩနေကြသူတွေ မိတ်ဆွေကော ဘယ်အမျိုးအစားမှာပါသလဲ။

ဇွန်လ

မာကျောသန်မာမှုဆိုတာ ကြက်သားထဲမှာ မရှိဘူး။ စိတ်ပိညာဉ်ထဲမှာပဲရှိတယ်။ ဘဝမှာ တစ်ခုတည်းသော မသန်စွမ်းမှုက မကောင်း မြင်စိတ်ဓာတ်ပဲ။

ဇူလိုင်လ

ဘယ်နေရာသွားသွား၊ ကြင်နာမေတ္တာတရား၊ ခြေရာ လေးများ ချန်ချထား။



ဩဂုတ်လ

ခွင့်လွတ်ပါ။ မေ့မိပါ။ ဒါပေမယ့် သင်ခန်းစာကိုတော့ သတိရနေပါ။

စက်တင်ဘာလ

- သစ္စာရှိတဲ့ သူငယ်ချင်းမိတ်ဆွေ လေးမျိုးရှိတယ်။
- (၁) အကူအညီပေးသူ။
 - (၂) မိမိကောင်းနေစေ၊ ဆိုးနေစေကာမူ အတူ ပေါင်းသင်းနေသူ။
 - (၃) ကောင်းတာကို ညွှန်ပြတတ်သူ။
 - (၄) သနားကြင်နာတတ်သူ။

အောက်တိုဘာလ

သူတို့က ကျွန်တော့်ကို သေစေချင်လို့ မြေကြီးထဲမှာ မြှုပ်နှံခဲ့ကြတယ်။ ဒါပေမယ့် သူတို့မသိတာတစ်ခုရှိတယ်။ ကျွန်တော်က သစ်စေ့လေ။

နိုဝင်ဘာလ

ဘဝရဲ့ အဟာရက ချစ်ခြင်းမေတ္တာ၊ ဘဝရဲ့အားက အလုပ်၊ ဘဝရဲ့ ချိုမြိန်ခြင်းက ကဗျာ၊ ဘဝရဲ့ရှေ့ရေးက ယုံကြည်မှု။

ဒီဇင်ဘာလ

ကိုယ်ဘာဖြစ်ချင်သလဲ။ စိတ်ကူးကြည့်၊ဖြစ်ချင်တာ ဖြစ်လို့ရတယ်။ ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင်လား၊ အဆိုကျော်လား၊ သူဌေးကြီး လား၊ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်လား။ စိတ်ကူးနေလို့ ပြောနေလို့ကတော့ ဘာမှမဖြစ်ဘူး။ မိမိရဲ့ဘဝကို ပုံဖော်ဆုံးဖြတ်ပေးနိုင်တဲ့သူကတော့ တစ်ယောက်ပဲရှိတယ်။ အဲဒါက မင်းပဲ။

ကြည့်နူး

ကျွန်တော်ကြည့်နူးနေပါသည်။ ပျော်ရွှင်နေပါသည်။ ချမ်းမြေ့နေပါသည်။ ဘာကြောင့်လဲ။ ဆရာဇေယျသူနှင့် ဆရာဟိန်းလတ်တို့ ၏ စာများ၊ ကျေးဇူးများကြောင့်ပါ။

နိဂုံး

- (၁) ဆရာဇေယျသူနှင့် ဆရာဟိန်းလတ်တို့ ကျွန်းမာ အသက်ရှည်ပြီး ပြည့်သူ့အကျိုးပြုစာတွေ အများကြီး ဆက်ရေးနိုင်ကြပါစေ။
- (၂) နံနက်ခင်းအစ မင်္ဂလာယူချိန်အရက်ဦးတိုင်းမှာ ဘဝကိုနှိုးထသည့် စာအုပ်ကောင်းတွေကို ကြေးမုံစာချစ်ပရိသတ်နှင့်အတူ ကျွန်တော် ဖတ် ခွင့်ကြိုပါရစေကြောင်း။ ။



မနက် ၅ နာရီထပြီး
ပထမဆုံးမိနစ် ၂၀ က လေ့ကျင့်ခန်းလုပ်ရမယ်။
ဒုတိယမိနစ် ၂၀ က ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ပြန်သုံးသပ်ပါ။
တတိယမိနစ် ၂၀ ကတော့ သင်ယူပါ။

ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဆိုင်ရာအမိန့် ထုတ်ပြန်

ယမန်နေ့မှအသက်

(၄) ပုဂ္ဂိုလ်၊ ကုမ္ပဏီ၊ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ဥပဒေရေးရာပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် ဥပဒေရေးရာ စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုများအတွက် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူကိုယ်စား ဆောင်ရွက်သူသည် အာဏာအပ်နှင်းခြင်းခံရသူ ဟုတ်၊ မဟုတ် စီစဉ်ခြင်းနှင့် ယင်း၏ မှတ်ပုံတင်ကို မှန်ကန်ကြောင်း အတည်ပြုခြင်း၊ ပုဂ္ဂိုလ်၊ ကုမ္ပဏီ၊ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ဥပဒေရေးရာ စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှု၏ တရားဝင်တည်ရှိမှုအခြေအနေအား စီစဉ်ခြင်း၊ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူ၏အမည်၊ တရားဝင် ဖွဲ့စည်းမှုပုံစံ၊ လိပ်စာ၊ ဒါရိုက်တာများနှင့်ပတ်သက်သည့် သတင်းအချက်အလက်များရယူခြင်းနှင့် ကုမ္ပဏီအဖွဲ့ အစည်း သို့မဟုတ် ဥပဒေရေးရာပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် ဥပဒေ ရေးရာစီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် စည်းနှောင်မှုရှိစေသည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းများသတ်မှတ်ခြင်း။

၁၃။ ငွေကြေးခဝါချမှုသည်ဟု သံသယရှိသည့်ဖြစ်မှုများနှင့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့ အစည်းအား ငွေကြေးထောက်ပံ့သည့်ဖြစ်မှုများအား စုံစမ်းစစ်ဆေးရာတွင် ဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်မည့် သက်ဆိုင်သည့်အဖွဲ့အစည်းများသည် ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ ငွေကြေးဆိုင်ရာစုံစမ်းထောက်လှမ်း ရေးအဖွဲ့ထံမှ သက်ဆိုင်သည့် သတင်းအချက်အလက်များအားလုံးကို တောင်းယူခွင့်ရှိသည်။

၁၄။ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအခန်း (၈) ပုဒ်မ ၁၉ (ဃ) အရ သတင်းပို့အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူအပေါ် အလေး ထားစိစစ်ခြင်းဆောင်ရွက်ချက်များပြုလုပ်ရာတွင် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ ပိုင်ရှင် မည်သူမည်ဝါဖြစ်ကြောင်းကို သိရှိနိုင်ရန် အောက်ပါသတင်းအချက်အလက် များကိုအခြေခံနိုင်သည်-

- (က) ဥပဒေရေးရာပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်လျှင်-
 - (၁) လူပုဂ္ဂိုလ်ကို အတည်ပြုခြင်း၊ ပိုင်ရှင်သည် အများအပြားဖြစ် နိုင်ပြီး လူပုဂ္ဂိုလ်များ မရှိလျှင် ပိုင်ဆိုင်မှုကိုအဆုံးစွန်ထိန်း ချုပ်နိုင်သည့် ဥပဒေရေးရာပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် ဥပဒေရေးရာ စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုကို ဖော်ထုတ်ခြင်း၊
 - (၂) အထက်အပိုဒ်အပေါ် သံသယဖြစ်လျှင် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိ သူပိုင်ရှင်သည် ပိုင်ဆိုင်မှုကို ထိန်းချုပ်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ် ကြောင်း သို့မဟုတ် ပိုင်ဆိုင်မှုကို ထိန်းချုပ်သည့် ပုဂ္ဂိုလ် မဟုတ်ကြောင်း အခြားနည်းလမ်းများကို အသုံးပြု၍ ဥပဒေ ရေးရာပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် ဥပဒေရေးရာစီစဉ်ဆောင်ရွက်မှု ဆိုင်ရာ ထိန်းချုပ်ခြင်းကို ဖော်ထုတ်ခြင်း၊
 - (၃) အထက်ဖော်ပြပါ အပိုဒ်ခွဲငယ်(၁)နှင့် (၂)တို့အရ လူပုဂ္ဂိုလ်ကို သတ်မှတ်ဖော်နိုင်ခြင်းမရှိလျှင် အကြီးတန်းစီမံခန့်ခွဲမှုအရာရှိ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော သက်ဆိုင်ရာ လူပုဂ္ဂိုလ်ကို အတည်ပြုမှု ဖော်ထုတ်ရန် ငွေကြေးရေးအဖွဲ့အစည်း များသည် အတည်ပြုမှုနှင့် သင့်လျော်သည့် အရေးယူ ဆောင်ရွက်မှုကို လုပ်ဆောင်ရမည်။
- (ခ) ဥပဒေရေးရာ စီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုဖြစ်လျှင်-
 - (၁) ယုံကြည်အပ်နှံမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ထူထောင်သူ၊ ယုံကြည် အပ်နှံခြင်းခံရသူ၊ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သူ၊ အကျိုးခံစားခွင့် ရှိသူများ သို့မဟုတ် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ အတန်းအစားတို့ကို အတည်ပြုခြင်းနှင့် ယုံကြည်အပ်နှံမှုအပေါ် ထိန်းချုပ်မှု သို့မဟုတ် ပိုင်ဆိုင်မှုအဆင့်ဆင့် အပါအဝင် အဆုံးစွန် ထိရောက်စွာ ထိန်းချုပ်သည့် မည်သည့်လူပုဂ္ဂိုလ်ကိုမဆို ဖော်ထုတ်ခြင်း၊
 - (၂) အခြားသော ဥပဒေရေးရာစီစဉ်ဆောင်ရွက်မှုပုံစံများဖြစ် လျှင် တူညီသော သို့မဟုတ် အလားတူ ရာထူးတာဝန်ရှိသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များကို အတည်ပြုခြင်း။

၁၅။ သတင်းပို့အဖွဲ့အစည်းများသည် ငွေကြေးခဝါချမှု သို့မဟုတ် အကြမ်း ဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုအပေါ် သံသယဖြစ်၍လည်းကောင်း၊ ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်သူအပေါ် အလေးထားစိစစ်ခြင်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်သူက သတိပြုမိသည်ဟု ယုံကြည်ရန် အကြောင်းရှိသည့်အခါတွင် လည်းကောင်း၊ အလေးထားစိစစ်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်ကို ဆက်လက်ဆောင် ရွက်ခြင်းမပြုဘဲ သံသယဖြစ်ဖွယ်သတင်းပို့ချက်အဖြစ် ငွေကြေးဆိုင်ရာစုံစမ်း ထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့ သို့ ပေးပို့ရမည်။
၁၆။ သတင်းပို့အဖွဲ့အစည်းများသည် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူ တစ်ဦး တစ်ယောက် သို့မဟုတ် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ ပိုင်ရှင်တစ်ဦးအား ပြည်တွင်း

ပြည်ပတွင် ဩဇာတိက္ကမရှိသူများ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတကာတွင် ဩဇာတိက္ကမ ရှိသူများ ဟုတ်၊ မဟုတ် ဆုံးဖြတ်နိုင်ရန် အန္တရာယ်အဆင့်အလိုက် သင့်လျော် သည့် စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ထားရှိပြီး အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်-

- (က) ပြည်ပတွင် ဩဇာတိက္ကမရှိသူများနှင့် စပ်လျဉ်း၍-
 - (၁) စီးပွားဆက်ဆံဆောင်ရွက်မှု ထူထောင်ခြင်းမပြုမီ သို့မဟုတ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုမီ အကြီးတန်းစီမံအုပ်ချုပ် သူထံမှ သဘောတူညီချက်ရယူခြင်း၊
 - (၂) ချမ်းသာကြွယ်ဝမှုနှင့် ငွေကြေးအရင်းအမြစ်ကို ဖော်ထုတ်ရန် ဆီလျော်သည့် အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများအားလုံး ဆောင် ရွက်ခြင်း၊
 - (၃) ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူအပေါ် တိုးမြှင့်အလေးထားစိစစ် ခြင်းကို စဉ်ဆက်မပြတ် ကျင့်သုံး၍ ယင်းစီးပွားဆက်ဆံမှုကို စောင့်ကြည့်ခြင်း။
- (ခ) ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာတွင် ဩဇာတိက္ကမရှိသူများနှင့် စပ်လျဉ်း ၍ သတင်းပို့အဖွဲ့အစည်းများက အန္တရာယ်အဆင့်မြင့်သည်ဟု ဆုံးဖြတ်ပါက ပုဒ်မ ၁၅ (က)ပါ အရေးယူ ဆောင်ရွက်မှုများကို ကျင့်သုံးခြင်း။

၁၇။ ပြည်တွင်းပြည်ပတွင် ဩဇာတိက္ကမရှိသူများ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတကာတွင် ဩဇာတိက္ကမရှိသူများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ အခန်း (၈) ပုဒ်မ ၂၂ ၌ ဖော်ပြထားသည့် အချက်များအပြင် ယင်းဥပဒေ၌ ဖော်ပြထားသော ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူအပေါ် အလေးထားစိစစ်ခြင်း ဆောင်ရွက်ချက်များကိုလည်း ဆောင်ရွက်ရမည်။ ထို့အပြင် ယင်းဆောင်ရွက် ချက်များကို ယင်းဩဇာတိက္ကမရှိသူများနှင့် ဆက်သွယ်သူများနှင့် ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များအပေါ်ဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၈။ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု အန္တရာယ် များကိုဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် အကဲဖြတ်ခြင်း၊ ယင်းအန္တရာယ်များကို စီမံခန့်ခွဲရန်နှင့် လျော့ပါးစေရန် သင့်လျော်သည့် အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို အသစ်တီထွင် ထားသည့် ထုတ်ကုန်၊ ဝန်ဆောင်မှု၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း သို့မဟုတ် နည်းပညာ များအပေါ်တွင်မက လက်ရှိရေးရာကွက်၌ရှိပြီးဖြစ်သော ထုတ်ကုန်၊ ဝန်ဆောင်မှု၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း သို့မဟုတ် နည်းပညာများနှင့် ယင်းတို့ဖြန့်ဖြူးသည့် စနစ် များအပေါ်တွင်ပါ ဆောင်ရွက်ရမည်။ အန္တရာယ်များကိုဖော်ထုတ်ခြင်းနှင့် အကဲဖြတ်ခြင်းတို့ကို အသစ်တီထွင်ထားသည့် ထုတ်ကုန်၊ ဝန်ဆောင်မှု၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း သို့မဟုတ် နည်းပညာများနှင့် ယင်းတို့ဖြန့်ဖြူးသည့်စနစ် များ ဈေးကွက်အတွင်း စတင်ဖြန့်ဖြူးခင် ဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၉။ ဘဏ်နှင့် ငွေကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ဆောင်ရွက်သည့် ကိုယ်စားလှယ်ဘဏ်လုပ်ငန်းနှင့် အလားတူ အခြားဆက်ဆံ ဆောင်ရွက်မှုများ မပြုလုပ်မီ အပိုဒ် ၁၂ ပါ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူအပေါ် အလေးထားစိစစ်ခြင်းများကို ပုံမှန်ပြုလုပ်ရမည့်အပြင် အောက်ပါတို့ကိုလည်း ဆောင်ရွက်ရမည်-

- (က) မိမိနှင့် စီးပွားဆက်ဆံဆောင်ရွက်သော နိုင်ငံရပ်ခြားမှအဖွဲ့အစည်း ၏စီးပွားရေးလုပ်ငန်းသဘောသဘာဝကို နားလည်သဘောပေါက် စေရန်၊ အများပြည်သူသိရှိနိုင်သည့် သတင်းအချက်အလက်များပေါ် မူတည်၍ ဆုံးဖြတ်ထားသည့် ၎င်း၏ရုဏ်းသတင်းနှင့် ငွေကြေး ခဝါချမှု သို့မဟုတ် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုနှင့် ပတ်သက်၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းခံခွင့်ရမှု သို့မဟုတ် အရေးယူခြင်းခံခွင့် ရမှု ရှိ-မရှိကို ဆုံးဖြတ်နိုင်ရန်အတွက် လုံလောက်မှုရှိသော သတင်းအချက်အလက်များနှင့် ကြီးကြပ်မှုအရည်အသွေးဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို စုဆောင်းရယူခြင်း၊
- (ခ) အကြီးတန်းစီမံခန့်ခွဲသူထံမှ ခွင့်ပြုချက်ရယူခြင်း၊
- (ဂ) အဆက်အသွယ်ဘဏ်အဖွဲ့အစည်း၏ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်း ဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ ထိန်းချုပ် ကြီးကြပ်မှုအရည်အသွေးကို အကဲဖြတ်ခြင်း၊
- (ဃ) အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုချင်းစီ၏ တာဝန်ဝတ္တရားအသီးသီးကို ရှင်းလင်း စွာ နားလည်သဘောပေါက်အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (င) ပေးချေမှုအတွက် တစ်ဆင့်အသုံးပြုသော ဘဏ်ငွေစာရင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ငွေကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် လက်ခံဆောင် ရွက်သည့် ဘဏ်၏ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများက မိမိတို့၏ ငွေစာရင်းများကို တိုက်ရိုက်ရယူအသုံးပြုကြောင်းနှင့် အဆိုပါ လက်ခံဆောင်ရွက်သည့် ဘဏ်အနေဖြင့် မိမိက တောင်းဆိုသည့် အခါ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူအပေါ်အလေးထားစိစစ်ခြင်းဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ပေးအပ်နိုင်စွမ်းရှိကြောင်း ကျေနပ် လက်ခံမှုရှိသည်အထိ ဆောင်ရွက်ထားရှိခြင်း။

၂၀။ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအခန်း (၈) ပုဒ်မ ၂၈ (ဃ) (၂) အရ သတင်းအချက်အလက်ဖလှယ်ရာတွင် လုပ်ငန်းအုပ်စုအလိုက် လိုက်နာကျင့် သုံးခြင်း၊ စာရင်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုအန္တရာယ်များနှင့်ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းများအတွက် ဘဏ်ခွဲများနှင့် လက်အောက်ခံလုပ်ငန်းခွဲများမှ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူ အမည်၊ ဘဏ်စာရင်း၊ ဆောင်ရွက်သည့် သတင်းအချက်အလက်များပုံပိုးပေး ရမည်။

၂၁။ ၎င်းတို့၏ပြည်ပရှိဘဏ်ခွဲများ သို့မဟုတ် ၎င်းတို့အများစုပိုင်ဆိုင်သည့် လက်အောက်ခံ ဘဏ်ခွဲငယ်များသည် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံ၏ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက် များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံ၏ ဥပဒေနှင့် ပြဋ္ဌာန်း ချက်များသည် မိမိနိုင်ငံထက်လျော့နည်းနေလျှင် မိမိနိုင်ငံ၏ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက် များအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။ အကယ်၍ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံသည် မိမိနိုင်ငံ၏ဥပဒေနှင့် ပြဋ္ဌာန်းချက်များအတိုင်း အကောင်အထည်ဖော်မှုကို ခွင့်မပြုလျှင် ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုဆိုင်ရာ အန္တရာယ်များကို စီမံခန့်ခွဲနိုင်မည့်သင့်လျော်သည့် အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများကို ဆောင်ရွက်ပြီး မိမိနိုင်ငံ၏ ကြီးကြပ်ရေးအာဏာပိုင်များထံ သတင်းပို့ရမည်။

၂၂။ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ အခန်း (၈) ပုဒ်မ ၃၁(က) အရ ဖော်ထုတ်သတ်မှတ်ထားသည့် ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေး ထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ အရေးယူဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များကို လုံလောက်စွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိသည့် နိုင်ငံများမှ ဆက်သွယ်ဆောင် ရွက်သူများနှင့်ပတ်သက်၍ အောက်ပါအတိုင်းဆောင်ရွက်ရမည်-

- (က) သတင်းပို့အဖွဲ့အစည်းများသည် ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှု ကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု တိုက်ဖျက်ရေးစနစ် အားနည်းသည့်နိုင်ငံ များ၊ ဒေသများမှ ဘဏ္ဍာရေးအဖွဲ့အစည်းများအပါအဝင် လူပုဂ္ဂိုလ်၊ ဥပဒေရေးရာ ပုဂ္ဂိုလ်တို့နှင့် စီးပွားရေးအရ ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ အန္တရာယ်အဆင့်မြင့်မားလျှင် မြင့်မားသည့်အလျောက် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများအပေါ် အလေးထားစိစစ်ခြင်းကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရမည့်အပြင် လိုအပ် ပါက အန္တရာယ်အဆင့်အလိုက် ငွေကြေးဆိုင်ရာ အရေးယူဆောင် ရွက်ရေးအဖွဲ့၊ အာဂျ-ပစီဖိတ်ဒေသ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက် ရေးအဖွဲ့ သို့မဟုတ် အလားတူ ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများအပါ အဝင် နိုင်ငံတကာငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေး ထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများက တောင်းဆို လာသည့်အခါ အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများကို ပြုလုပ်ရမည်။
- (ခ) ငွေကြေးဆိုင်ရာ အရေးယူဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့၊ အာဂျ-ပစီဖိတ် ဒေသ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ သို့မဟုတ် အလားတူ ဒေသတွင်းအဖွဲ့အစည်းများအပါအဝင် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း များ သို့မဟုတ် ကြီးကြပ်ရေးအာဏာပိုင်များ သို့မဟုတ် ငွေကြေး ဆိုင်ရာစုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့တို့က ငွေကြေးခဝါချမှု သို့မဟုတ် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုဆိုင်ရာ ဆုံးရှုံး နိုင်ခြေအန္တရာယ်အဆင့်မြင့်မားသည်ဟု သတ်မှတ်ဖော်ထုတ်ထား သည့်နိုင်ငံများ သို့မဟုတ် ဒေသများနှင့်ဆက်သွယ်သည့် ဘဏ္ဍာ ရေးအဖွဲ့အစည်းများအပါအဝင် လူပုဂ္ဂိုလ်၊ ဥပဒေရေးရာပုဂ္ဂိုလ် တို့နှင့် စီးပွားရေးအရ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှုများနှင့်ပတ်သက် ၍ အန္တရာယ်အဆင့်မြင့်မားလျှင် မြင့်မားသည့်အလျောက် ဆက် သွယ်ဆောင်ရွက်သူများအပေါ် အလေးထားစိစစ်ခြင်းကို တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်ရန် ငွေကြေးဆိုင်ရာစုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့က သတင်းပို့အဖွဲ့အစည်းများအား ညွှန်ကြားရမည်။

၂၃။ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအခန်း (၈) ပုဒ်မ ၃၆ (ခ) အရ ကြီးကြပ်ရေးအာဏာပိုင်က သတင်းပို့အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရှိနိုင်သည့် ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုအန္တရာယ် အကဲဖြတ်ခြင်းကိုဆောင်ရွက်ရာတွင် ပုံမှန်အစီအစဉ်ချမှတ်၍သော်လည်း ကောင်း၊ သတင်းပို့အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် အုပ်စုအဖွဲ့အစည်းများ၌ ထူးခြား ဖြစ်စဉ်ဖြစ်သည့်အချိန်များတွင်လည်းကောင်း၊ စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် လုပ်ငန်းဆောင် ရွက်မှု တိုးတက်ပြောင်းလဲသည့်အချိန်များတွင်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက် နိုင်သည်။

၂၄။ ကြီးကြပ်စစ်ဆေးမှုများကို သတင်းပို့အဖွဲ့အစည်းများ စည်းကမ်း လိုက်နာမှုပေါ်မူတည်၍ သတ်မှတ်ထားသော အန္တရာယ်ရှိမှုအခြေခံကြီးကြပ် စစ်ဆေးမှုကို ကြီးကြပ်ရေးအာဏာပိုင်က ပုံမှန်ကာလများသတ်မှတ်၍ ကွင်း ဆင်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် ရုံးတွင်းစစ်ဆေးခြင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

၂၅။ အခြားဥပဒေများတွင် သီးခြားပြဋ္ဌာန်းထားခြင်းမရှိပါက ကြီးကြပ်ရေး အာဏာပိုင်အဖွဲ့သည် သတင်းပို့အဖွဲ့အစည်းများကို မှတ်ပုံတင်ခြင်း၊ လိုင်စင် ထုတ်ပေးခြင်း၊ ခွင့်ပြုချက်ပေးခြင်းတို့တွင် လည်းကောင်း၊ ယင်းသို့ဆောင်ရွက် ရာတွင် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ ပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်း၏ ရှယ်ယာများကို အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူတို့အပါအဝင် သတင်းပို့အဖွဲ့အစည်းများ၏ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ တည်ထောင်ခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲခြင်း သို့မဟုတ် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်း တို့တွင် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ သို့မဟုတ် ၎င်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှုများ အနေနှင့် တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ ပိုင်ဆိုင်ခြင်း ထိန်းချုပ်ခြင်းအပါအဝင် ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့မှ ကာကွယ်နိုင်ရန်လည်းကောင်း၊ တရားရေးနှင့် အခြား ကိုက်ညီ သင့်လျော်မှု ပိုင်ဆိုင်မှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို ရေးဆွဲအကောင် အထည်ဖော်ရမည်။

၂၆။ ကြီးကြပ်ရေးအာဏာပိုင်သည် တာဝန်ဝတ္တရားများကို လိုက်နာဆောင် ရွက်ရန် ပျက်ကွက်သည့် သတင်းပို့အဖွဲ့အစည်းများ သို့မဟုတ် ယင်းအဖွဲ့ အစည်းများ၏ ဒါရိုက်တာများ၊ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များ၊ အမှုဆောင်အရာရှိများ သို့မဟုတ် ကြီးကြပ်စီမံခန့်ခွဲသူများအား အောက်ပါအရေးယူဆောင်ရွက်မှု တစ်မျိုးမျိုးကိုဖြစ်စေ၊ တစ်မျိုးထက်ပို၍ဖြစ်စေ ချမှတ်နိုင်သည်-

- (က) စာဖြင့် သတ်ပေးခြင်း၊ ရာထူးမှ ရပ်ဆိုင်းခြင်း၊
 - (ခ) သီးခြားညွှန်ကြားချက်ဖြင့် ကန့်သတ်ခြင်း၊
 - (ဂ) ဖော်ထုတ်သိရှိသည့် ချိုးဖောက်မှုကို အရေးယူဆောင်ရွက်ချက်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ အစီရင်ခံစာများ တင်ပြစေခြင်း၊
 - (ဃ) လိုင်စင် သို့မဟုတ် မှတ်ပုံတင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုမိန့်ကို ကာလ သတ်မှတ်၍ ဆိုင်းငံ့ခြင်း၊ ရုပ်သိမ်းခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း အပါအဝင် စီမံခန့်ခွဲခြင်းနည်းလမ်းအရ သင့်လျော်သည့် အရေးယူဆောင် ရွက်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊
 - (င) ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေကို လိုက်နာရန် ပျက်ကွက်ပါ က စီမံခန့်ခွဲရေးနည်းလမ်းအရ ငွေဒဏ် အနည်းဆုံး ကျပ် သိန်း ၅၀ မှ အများဆုံး ကျပ်သိန်း ၁,၀၀၀ အထိ ချမှတ်ခြင်း။
- ၂၇။ (က) သတင်းပို့အဖွဲ့အစည်းမှ ဒါရိုက်တာ၊ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်၊ အဓိက တာဝန်ရှိသူ အရာရှိနှင့် ဝန်ထမ်းများစသည့် တာဝန်ရှိသူများနှင့် ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူ မည်သူမျှ တည်ဆဲဥပဒေ တစ်ရပ်ရပ်အရ ပြဋ္ဌာန်းချက်များမှအပ သတင်းပို့ချက် သို့မဟုတ် အခြားသော သတင်းအချက်အလက်များကို ငွေကြေးဆိုင်ရာ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့သို့ တင်ပြနေသည် သို့မဟုတ် တင်ပြခဲ့ သည်ဟုလည်းကောင်း၊ ငွေကြေးခဝါချမှု သို့မဟုတ် အကြမ်းဖက်မှု ကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုဆိုင်ရာ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ စစ်ဆေးနေ သည့် သို့မဟုတ် စစ်ဆေးခံပြီးဖြစ်သည်ဟု မည်သူ့ကိုမျှ ထုတ်ဖော် ပြောကြားခြင်း မပြုရ။
- (ခ) အထက်အပိုဒ်ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်သည် ဤဥပဒေအရဖြစ်စေ၊ တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ ဖြစ်စေ ငွေကြေးခဝါချမှု သို့မဟုတ် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုများနှင့်

စပ်လျဉ်း၍ တာဝန်အရ ထုတ်ဖော်ပြောကြားချက်များနှင့် သက်ဆိုင် ခြင်း မရှိစေရ။

၂၈။ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအခန်း (၁၀) ပုဒ်မ ၄၂ အရ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက ရရှိထားသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို ပေးပို့ရာတွင် ငွေကြေးဆိုင်ရာ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်၏ နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနတို့အပြင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနအပါအဝင် အခြားသက်ဆိုင်သည့် အာဏာပိုင် အဖွဲ့အစည်းတို့က တောင်းခံလာပါက ပေးပို့နိုင်သည်။

၂၉။ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအခန်း (၁၂) အရ နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရာ၌ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် သတင်းပေးလွှတ်ရေးအချက်အခြားဥပဒေများတွင် ဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါက အောက်ပါတို့ကိုဆောင်ရွက်နိုင်သည်-

- (က) ငွေကြေးဆိုင်ရာ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့သည် ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေနှင့်ပတ်သက်သည့် ရည်ရွယ်ချက်များအတွက် ပြည်ပမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် သတင်းပေးလွှတ်နိုင်သည်။
- (ခ) သတင်းပေးလွှတ်ရာတွင် ပြည်ပမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်း၏ လိုအပ်ချက် အတိုင်း သတင်းအချက်အလက် စုဆောင်းပေးလွှတ်ရမည်။
- (ဂ) ငွေကြေးဆိုင်ရာ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့သည် ပြည်ပမိတ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများကိုလည်း စုံစမ်းပေးရမည်။ ပြည်ပမိတ်ဖက်အဖွဲ့ အစည်းများက စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုကို ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် မိမိနိုင်ငံအတွင်း ၌ ဆောင်ရွက်လိုလျှင် ငွေကြေးဆိုင်ရာ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေး အဖွဲ့က ပူးပေါင်းစုံစမ်းနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။
- (ဃ) ငွေကြေးဆိုင်ရာ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့သည် ပူးပေါင်းစုံစမ်း ရာတွင် တာဝန်ရှိမှု တန်းတူဖြစ်ပြီး လိုအပ်လျှင် အောက်ဖော်ပြပါ သတင်းအချက်အလက်များကို ဖလှယ်နိုင်သည်-
 - (၁) ပြည်တွင်းစည်းမျဉ်းစည်းကမ်း ကြီးကြပ်ရေးဆိုင်ရာ အချက် အလက်များနှင့် ငွေကြေးကဏ္ဍများရှိ အထွေထွေသတင်း အချက်အလက်များ၊
 - (၂) ငွေကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ စီးပွားရေးဆောင်ရွက် ချက်များ၊ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ ပိုင်ရှင်၊ စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ကိုက်ညီသင့်လျော်သည့် ဆောင်ရွက်ချက်ဆိုင်ရာ သတင်းများ၊
 - (၃) ပြည်တွင်း ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေး ထောက်ပံ့မှုဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ငွေကြေးရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဝါဒများ၊ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် သူအပေါ် အလေးထားစီမံခြင်းဆိုင်ရာ သတင်းအချက် အလက်များ၊ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူ၏ အချက်အလက် များ၊ စာရင်းများနှင့် လွှဲပြောင်းမှု သတင်းကုန်များ။
- (င) သက်ဆိုင်ရာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် ငွေကြေး ခဝါချမှု ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုဆိုင်ရာ ထောက်လှမ်းချက် နှင့် ယင်းတို့ကိုစုံစမ်းနိုင်ရန်အတွက် ပြည်တွင်း၌ သတင်းပေးလွှတ် နိုင်သကဲ့သို့ ပြည်ပမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့်လည်း သတင်း

ပေးလွှတ်နိုင်သည်။
(စ) သတင်းပေးလွှတ်ရာတွင် မိမိတို့ရရှိထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များအားလုံး ကို အသုံးပြုနိုင်သည်။
(ဆ) သက်ဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးအာဏာပိုင်များသည် ငွေကြေးခဝါချမှု၊ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် အကြမ်း ဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များ ကို သက်ဆိုင်ရာ မိတ်ဖက်မဟုတ်သည့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့်လည်း သတင်းအချက်အလက်ဖလှယ်နိုင်သည်။

၃၀။ ရှေ့နေ၊ နိုတြီဗွလစ်၊ ဥပဒေဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုသူများနှင့် စာရင်းကိုင်များသည် ငွေကြေးလွှဲပြောင်းဆောင်ရွက်မှုများကို မိမိတို့ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်သူအတွက် သို့မဟုတ် ယင်း၏ကိုယ်စား ဆောင်ရွက်သည့်အခါ သတင်းအချက်အလက်များ၊ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူထံမှ လက်ခံရရှိခြင်း မဟုတ်သည့် သံသယဖြစ်စေသော သို့မဟုတ် ငွေကြေးဆိုင်ရာစုံစမ်းထောက် လှမ်းရေးအဖွဲ့က တောင်းဆိုသော အခြားသတင်းအချက်အလက်များကို တင်ပြ ရမည်။

၃၁။ ရှေ့နေ၊ နိုတြီဗွလစ်၊ ဥပဒေဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုသူများနှင့် စာရင်းကိုင်များ၊ စာရင်းစစ်များအနေဖြင့် မိမိတို့ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများ၏ ဥပဒေရေးရာရပ်တည်ချက်ကို စိစစ်သည့်ကိစ္စရပ် သို့မဟုတ် တရားရေး၊ စီမံ ခန့်ခွဲရေး၊ ခုံသမာဓိ သို့မဟုတ် ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်အပေါ် စစ်ဆေးစီရင်မှုများတွင် အဆိုပါဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူအား ခုခံကာကွယ်ပေးခြင်း သို့မဟုတ် ၎င်း၏ တရားဝင်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ခြင်းကိစ္စရပ်များအပါအဝင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လျှို့ဝှက်ချက်ထားရှိရေး သို့မဟုတ် ဥပဒေဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ အထူးအခွင့်အရေးနှင့်သက်ဆိုင် သည့် အခြေအနေများတွင် ရရှိသည့်သတင်းအချက်အလက်များဖြစ်ပါက သံသယဖြစ်ဖွယ် သတင်းပို့ချက်ဖြင့် သတင်းပို့ရန် လိုအပ်ခြင်း မရှိစေရ။

၃၂။ တရားစွဲအဖွဲ့အစည်းသည် တရားမဝင်သောနည်းလမ်းဖြင့် ရရှိသည့် ငွေကြေးနှင့် ပစ္စည်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရားစွဲဆိုရာတွင် ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအခန်း (၁၅) ပုဒ်မ ၆၁ နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။ တရား မဝင်သောနည်းလမ်းဖြင့်ရရှိသော ငွေကြေးနှင့်ပစ္စည်းများဖြစ်ပေါ်စေသော သို့မဟုတ် ရရှိစေသောပြစ်မှုသည် ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ အခန်း (၃) ပုဒ်မ ၅ နှင့် ဤအမိန့်အပိုဒ် (၃) တွင်ဖော်ပြထားသည့် ငွေကြေးခဝါချမှု ဆိုင်ရာပြစ်မှုတစ်ရပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်ပါက ယင်းငွေကြေး နှင့်ပစ္စည်းများသည် တိုက်ရိုက်သော်လည်းကောင်း၊ သွယ်ဝိုက်သော်လည်း ကောင်း တရားမဝင်သောနည်းလမ်းဖြင့်ရရှိသည့် ငွေကြေးနှင့်ပစ္စည်းများကြောင့် သက်သေပြရန်လိုအပ်ခြင်းမရှိစေရ။

၃၃။ မည်သူမဆို ဤအမိန့်ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ရပ်ရပ်ကို လိုက်နာဆောင်ရွက် ရန် ပျက်ကွက်ပါက ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေနှင့်အညီ အပြစ်ပေး ခြင်းခံရမည်။

(ပုံ) ဝင်းမြင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

(၉၉) နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများကျင်းပ

ကော့သောင်း (၉၉) နှစ်မြောက် အမျိုးသား အောင်ပွဲနေ့ကို ကြိုဆို ရုဏ်ပြုသောအားဖြင့် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက်ပိုင်း က ကော့သောင်းမြို့၊ ရွှေဟင်္သာရပ်ကွက်အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်းတွင် အသိပညာပေးဟောပြော ပွဲ ကျင်းပသည်။
ကော့သောင်းခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက် ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်မေဇင်ဦးက အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ဖြစ်ပေါ်လာပုံသမိုင်းကြောင်း နှင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး စသည်တို့ကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အသိပညာပေး ဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကျော်စိုး (ကော့သောင်း)
လှိုင်းဘွဲ့ (၉၉) နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ကို ကြိုဆို ရုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အကြံပြုပေးသည့် အသိပညာ ပေးဟောပြောပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် က ခုတိုင်း ကျေးရွာ၌ ကျင်းပသည်။
ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်စန်းမြင့်က အမျိုးသားအောင် ပွဲနေ့စတင်ဖြစ်ပေါ်လာပုံမြန်မာလူမျိုးတို့၏ဇာတိပုည

ရုဏ်မာနနှင့် ဇာတိသွေးဇာတိမာန် တက်ကြွစွာဖြင့် လက်တွဲညီညွတ် ရဲရင့်ပြောင်မြောက်စွာဖြင့် နယ်ချဲ့ တို့အား ခုခံတွန်းလှန်ခဲ့ကြပုံများအကြောင်း ဟော ပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သိန်းသန်း ငါ့သရောဂံ
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ငါ့သရောဂံမြို့ ပြန်ကြား ရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြု ဗဟိုဌာနခန်းမ၌ နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက (၉၉) နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အကြို စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပသည်။
အဆိုပါ (၉၉) နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အကြိုစာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲသို့ ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၂၀ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြကာ ဆုရကျောင်းသားကျောင်း သူများအား နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် အမျိုးသားအောင်ပွဲ နေ့တွင် ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ကိုထိန် (ငါ့သရောဂံ)
ရေကြည်
(၉၉) နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်း အမှတ်အကြို အထက်တန်းအဆင့်နှင့် အလယ်တန်း အဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲနှင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲများကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရေကြည်မြို့

အ.ထ.က (မြို့မ) ၌ ကျင်းပသည်။
အထက်တန်းအဆင့်စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် "အမျိုး သားအောင်ပွဲနေ့ ကျောင်းသားတာဝန်" ခေါင်းစဉ် ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အလယ်တန်းအဆင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲ တွင် "အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အဓိဋ္ဌာန်" ခေါင်းစဉ် ဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၆၁ ဦး ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။
အောင်သူဟန် (ပြန်/ဆက်)
ကျိုက်မရော
မော်လမြိုင်ခရိုင် ကျိုက်မရောမြို့နယ်တွင် (၉၉) နှစ် မြောက်အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ်အကြို ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲနှင့် ပန်းချီပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟို ဌာန ၌ ကျင်းပသည်။
အလယ်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များက "အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဆင်နွှဲစို့" ခေါင်းစဉ် ဖြင့် ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲဝင်ခဲ့ကြပြီး ဆေးရောင်စုံ ပန်းချီပြိုင်ပွဲကို အလယ်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၈ ဦးပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည်။
ချိုမြတ်မြတ်ထွေး (ကျိုက်မရော)



ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေထုတ်ချေးမည်

ရေတာရှည် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ်တွင် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးသောတောင်သူ များအတွက် မြို့နယ်လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများ ထုတ်ချေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ မြို့နယ် မန်နေဂျာ ဦးဝေလင်းက နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက မြို့ရပ်ကျေး အုပ်ချုပ်ရေး မှူးများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။
ယခုနှစ်ဆောင်းရာသီစိုက်ပျိုးရာသီအတွက် ကျေးရွာအုပ်စုရှစ်အုပ်စု၊ မြေဧက ၁၀၀၀ အတွက် ကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ ထုတ်ချေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောပြသည်။
ကိုလွင်(ဆွာ)

ကျောက်တိုင်-ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ စီစဉ်မှုဖြင့် မြန်မာ့အလင်းနှင့်ပြည်သူ့ဆက်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန
အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုဌာနကပေါင်းစပ်ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပသော

ကလေးစာပေပွဲတော်
စာအုပ်စာပေပြပွဲ နှင့် စာအုပ်ပေးအပ်ပွဲ
(ကျိုက်လတ်မြို့)

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၁၆)ရက်(တနင်္လာ)နေ့နံနက်(၉)နာရီမှညနေ(၅)နာရီအထိ
မည်သူမဆိုပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါသည်။

စုဝေးခန်းမ ၊ အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံ ၊ ကျိုက်လတ်မြို့။

**မြန်မာနိုင်ငံ အသိဉာဏ်ပစ္စည်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းက
(၆)ကြိမ်မြောက် အသိဉာဏ်ပစ္စည်း မူပိုင်ခွင့်အခြေခံသင်တန်း ထပ်မံဖွင့်လှစ်မည်**

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၅
(၆)ကြိမ်မြောက် အသိဉာဏ်ပစ္စည်း မူပိုင်ခွင့်အခြေခံ သင်တန်းကို ကမ္ဘာ့အသိဉာဏ်ပစ္စည်းဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း (WIPO)နှင့် မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်(UMFCCI)တို့၏ စီစဉ်မှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ အသိဉာဏ်ပစ္စည်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်း(MIPPA)က နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ရုံးခန်းအမှတ် (၂၁၀) အခန်း ၇(ခ) ခုနစ်လွှာ မြတ်ဆုမွန်ကွန်ဒို ကမ္ဘာအေး စေတီလမ်း မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၌ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်သည်။
အဆိုပါသင်တန်းကို နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အရေးပါသော တီထွင်ဖန်တီးမှုကို မြှင့်တင်အကူအကူပေးမည့် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်ပေးအပ်ခြင်း၊ စက်မှု ဒီဇိုင်း မူပိုင်ခွင့်ပေးအပ်ခြင်း၊ တီထွင်မှု မူပိုင်ခွင့်ပေးအပ်ခြင်း စာပေနှင့် အနုပညာ မူပိုင်ခွင့်ပေးအပ်ခြင်းကို ပြည်သူ့လွှတ်တော်က ယခုနှစ်အတွင်း ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း နယ်ပယ်အသီးသီးမှ တီထွင်ဖန်တီးသူများ၊ မူပိုင်ခွင့် အကျိုးဆောင်လိုသူများ၊ ရှေ့နေရှေ့ရပ်များနှင့် အများပြည်သူအား မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အသိပညာဖြန့်ဝေပေးနိုင်ရန်အတွက် ဖွင့်လှစ်သင်ကြားခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် သင်တန်းတက်ရောက်လိုသူများ MIPPA ရုံးသို့ ဆက်သွယ်စာရင်းပေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ခနုဖြူမြို့နယ်တွင် ကလေးစာပေပွဲတော်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပ

ခနုဖြူ နိုဝင်ဘာ ၁၅
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ စီစဉ်မှုဖြင့် မြန်မာ့အလင်းနှင့် ပြည်သူ့ဆက်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် ခရိုင်/မြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပသော ခနုဖြူမြို့နယ် ကလေးစာပေပွဲတော်၊ စာအုပ်ပြပွဲနှင့် စာအုပ်ပေးအပ်ပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ခနုဖြူမြို့ အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။
ရှေးဦးစွာ ကလေးစာပေပွဲတော်၊ စာအုပ်ပြပွဲနှင့် စာအုပ်ပေးအပ်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှစိုးအောင်၊ အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ဧည့်သည်တော်များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်စာတိုက်ရိုက်ကြသည်။
ဆက်လက်၍ ခနုဖြူမြို့ အမှတ်(၂) အခြေခံ



အမှာစကားပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ အက

အလှ ဖျော်ဖြေမှုများ၊ အားကစားပြိုင်ပွဲများ၊ များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဌာနဆိုင်ရာများ၏ ပြခန်းများ၊ ထူးချွန်ထင်ရှားသော ဧရာဝတီတိုင်းသားများပြခန်းနှင့် ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ခနုဖြူမြို့နယ် ကလေးစာပေပွဲတော်ပါဝင်သူများ၏ ရင်တွင်းစကားသံများ

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်ခရိုင် ခနုဖြူမြို့နယ်တွင် ကလေးစာပေပွဲတော်ကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သူများ၏ ရင်တွင်းစကားသံများကို ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။
ဦးတင်လှ (ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ ခနုဖြူမြို့)
ဒီလို ကလေးစာပေပွဲတော်ကို ကျင်းပပေးခြင်းအားဖြင့် တိုင်းပြည်ရဲ့ အနာဂတ်ဖြစ်တဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ ဟာ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေး၊ တွေးခေါ်မြော်မြင်မှု၊ စဉ်းစားတီထွင် ကြံဆမှုတွေ စုပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေ တစ်နည်းဆိုရရင် ၂၁ ရာစုရဲ့ စွမ်းဆောင်ရည်တွေကို လေ့ကျင့်ပေးတဲ့ပွဲဖြစ် တယ်လို့ ပြောလိုပါတယ်။ ဒီလိုပွဲမျိုးကို ကျင်းပခြင်းအားဖြင့် စီစဉ်ပေးသူတွေ၊ ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်သူတွေ၊ တာဝန်ရှိသူ တွေဘက်ကလည်း ဂုဏ်ယူစရာ ခနုဖြူမြို့ရဲ့ ကလေးစာပေ ပွဲတော်ဖြစ်ကြောင်း ပြောချင်ပါတယ်။
အတွက် စည်စည်ကားကား ကျင်းပနိုင်ပြီး ကလေးတွေ အတွက် စာပေအလေ့အကျင့်ကောင်းတွေ၊ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုအလေ့အကျင့်ကောင်းတွေ ပိုမိုတိုးတက်လာ မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။
ဒေါ်ချိုချိုငြိမ်း(ခနုဖြူမြို့၊ အထက (၂) ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး)
အရင်က ဒီလိုပွဲမျိုး မကြုံဖူးခဲ့ပါဘူး။ အခုဆိုရင် တိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ စီစဉ်မှုနဲ့ ကလေးစာပေပွဲတော် ကျင်းပခွင့်ရခဲ့ပြီး ကလေးများတစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး ချစ်ခင် ရင်းနှီးလာမယ်၊ ကလေးစာပေပွဲတော်မှာ မိဘတွေပါ ပါဝင်

(၇)ကြိမ်မြောက် Memory နိုင်ငံတကာရုပ်ရှင်ပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၅
(၇)ကြိမ်မြောက် Memory နိုင်ငံတကာရုပ်ရှင်ပွဲတော် ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းလမ်း ဝဇီရာရုပ်ရှင်ရုံ၌ ကျင်းပသည်။
ရှေးဦးစွာ ပြပွဲတွင်ပါဝင်သည့် ရုပ်ရှင်ဖန်တီးသူပညာရှင် များ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်စာတိုက်ရိုက်ကြပြီး ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် ကိုယ်စား ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Mr. Andrea Faulkner ၊ ပြင်သစ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး Mr. Christian Lechervy ၊ ဥရောပသမဂ္ဂသံအမတ်ကြီး Mr. Kristian



ဦးကျော်ကျော်ဦး(ခနုဖြူမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး)
ကလေးစာပေပွဲတော် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး အတွက် ဦးစီးကော်မတီအစည်းအဝေး ကျင်းပပြီး ဆပ်ကော်မတီအလိုက် ဌာနဆိုင်ရာတွေ၊ မြို့မိမြို့ဖတွေ၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီတို့နဲ့အတူ ပူးပေါင်းပြီး ဝိုင်းဝန်း ဆောင်ရွက်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့အတူ ခနုဖြူမြို့ရဲ့ ပြည်သူများပါ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တာဖြစ်တဲ့ လာတာဖြစ်တဲ့အတွက် ဆရာ၊ မိဘ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လက်တွဲညီညီ ချစ်ခင်ရင်းနှီးစွာ ပျော်ရွှင်စွာ ဆင်နွှဲတာဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်မတို့ကျောင်းအနေနဲ့ ဂုဏ်ယူပြီး အနာဂတ်မှာ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်တွေ ပေါ်ထွန်း လာမယ်ဆိုတာ ယုံကြည်မိပါတယ်။
တွေ့ဆုံမေးမြန်း-ဝဠာနိုင် (ညောင်တုန်း) စာတိုက်- အောင်နိုင်(မအူပင်)

တောင်ပံကစားသမား ဂျာဒန်ဆန်ချို လာမယ့်နွေရာသီမှာ ဒေါ့မွန်မှ ထွက်ခွာမည်

တောင်ပံကစားသမား ဂျာဒန်ဆန်ချိုဟာ ဥရောပရဲ့ ထိပ်တန်းအဆင့်ရှိ အသင်းတွေကခေါ်ယူဖို့ စီစဉ်နေတာကြောင့် လာမယ့်နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်းမှာ လက်ရှိကလပ် ဒေါ့မွန်အသင်းမှ ထွက်ခွာမယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဆန်ချိုဟာ လာမယ့်နွေရာသီကာလမှာ စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးမှာဖြစ်လို့ ပရီမီယာလိဂ်ထိပ်တန်းကလပ် လီဗာပူးအသင်းကလည်း ခေါ်ယူဖို့ ပစ်မှတ်ထားနေတာဖြစ်ပါတယ်။ အင်္ဂလန်လူငယ်ကစားသမား ဆန်ချိုဟာ ၂၀၁၇ ခုနှစ်က မန်စီးစီးအသင်းမှ ဒေါ့မွန်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ဥရောပရဲ့ စိတ်ဝင်စားမှုအခံရဆုံး လူငယ်ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်လာတဲ့အပြင် ဂျာမန်ဘွန်ဒက်လီဂါကလပ် ဒေါ့မွန်အသင်းရဲ့ အရေးပါဆုံးကစားသမားတစ်ဦးလည်း ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။

ဒေါ့မွန်အသင်းအနေနဲ့ ကစားသမားကိုယ်တိုင်က ထွက်ခွာဖို့ဆန္ဒရှိနေရင် ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၁၀၀ ကျော်နဲ့ ရောင်းချသွားမယ်လို့ ပြောကြားထားတာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် ပရီမီယာလိဂ် ကလပ်မန်ယူအသင်းနဲ့ ပြင်သစ်ပထမတန်းကလပ် ဝီအက်စ်ဂျီအသင်းတို့က ခေါ်ယူဖို့ ပြီးခဲ့တဲ့ နွေရာသီအပြောင်းအရွှေ့ကတည်းက ခေါ်ယူဖို့ အပြိုင်ကြိုးပမ်းနေတာဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိမှာတော့ လီဗာပူးအသင်းနဲ့ ဘာစီလိုနာအသင်းတို့ကလည်း ဆန်ချိုကို ခေါ်ယူမယ့်အသင်းတွေထဲမှာ ပါဝင်လာခဲ့တာဖြစ်ပြီး ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းကတော့ ဂျာဒန်ဆန်ချို မန်စီးစီးအသင်းမှ ထွက်ခွာမယ်ဆိုတဲ့သတင်းတွေ ထွက်ပေါ်စဉ်ကတည်းက ခေါ်ယူဖို့ပြင်ဆင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။



ချယ်လ်ဆီးအသင်းနဲ့ စာချုပ်သက်တမ်းကုန်တော့မယ့် ဝီလီယံကို ဂျူဗင်တပ်အသင်းနဲ့ ဘာစီလိုနာအသင်းတို့ ခေါ်ယူဖို့ပစ်မှတ်ထားနေ

ချယ်လ်ဆီးအသင်းရဲ့ တောင်ပံကစားသမား ဝီလီယံဟာ လာမယ့်နွေရာသီမှာ စတမ်းဖို့ဒ် ဘရစ်ချ်နဲ့ ချုပ်ဆိုထားတဲ့ စာချုပ်သက်တမ်းဟာ ကုန်ဆုံးတော့မှာဖြစ်တာကြောင့် ဥရောပရဲ့ အင်အားကြီးအသင်းနှစ်သင်းဖြစ်တဲ့ ဂျူဗင်တပ်အသင်းနဲ့ ဘာစီလိုနာအသင်းတို့က ခေါ်ယူဖို့ ပစ်မှတ်ထားနေတာလို့ သိရပါတယ်။

ဂျူဗင်တပ်အသင်းနဲ့ ဘာစီလိုနာအသင်းတို့ဟာ ဝီလီယံကို ခေါ်ယူနိုင်ဖို့အတွက် ဇန်နဝါရီအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်းမှာ စာချုပ်ကို ကြိုတင်ချုပ်ဆိုဖို့လည်း စီစဉ်နေတာလို့ သိရပါတယ်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းနည်းပြ ဖရန်လမ်းပတ်ကတော့ အသင်းအတွက် အားထားရတဲ့ ဝီလီယံကို စာချုပ်သစ်ချုပ်ဆိုဖို့ ပစ်မှတ်ထားနေတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ပြီးခဲ့တဲ့

တစ်ပတ်ကခရစ္စတယ်ပဲလူး အသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တဲ့ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်မှာ ဝီလီယံဟာ အသင်းခေါင်းဆောင်အဖြစ် ပါဝင်ကစားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

အဲဒီပွဲစဉ်မှာ အကောင်းဆုံးကစားနိုင်ခဲ့လို့လည်း အသက်အရွယ် ၃၁ နှစ်ရှိပြီဖြစ်ပေမယ့် အကောင်းဆုံးစွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့တဲ့ ကစားသမားအဖြစ်လည်း နည်းပြဖရန်လမ်းပတ်က အသိအမှတ်ပြုထားတာဖြစ်ပါတယ်။

ဝီလီယံဟာ ၂၀၁၃ ခုနှစ်က ရုရှားကလပ် အန်ဇီအသင်းကနေ ချယ်လ်ဆီးအသင်းကို ရောက်ရှိလာတာဖြစ်ပြီး အဲဒီအချိန်ကစလို့ အခုအချိန်အထိ ချယ်လ်ဆီးအသင်းနဲ့အတူ ပရီမီယာလိဂ်ဖလား တစ်ကြိမ်၊ အက်ဖ်အေဖလား တစ်ကြိမ်နဲ့ ယူရိုပါလိဂ်ဖလား တစ်ကြိမ်တို့ကို ရယူပေးနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။



ငွေကြယ်-စုစည်းသည်

အနုပညာ

ဘောလီအဲလစ်ရှ်၏ တေးသီချင်းသစ် Everything I Wanted

ကမ္ဘာကျော် တေးသံရှင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဘောလီအဲလစ်ရှ်ဟာ လတ်တလောမှာ တေးသီချင်းသစ်တစ်ပုဒ်ကို ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ပါတယ်။ အဆိုပါတေးသီချင်းဟာ Everything I Wanted လို့ အမည်ရပြီး နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်က စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ ဂလိုဘယ်နယူးစ်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

Everything I Wanted ဟာ အသက် ၁၇ နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ဘောလီအဲလစ်ရှ်ရဲ့ ပွဲဦးထွက်တစ်ကိုယ်တော် တေးအယ်လ်ဘမ်မှာ ပါဝင်တဲ့ တေးသီချင်းတွေကို ထုတ်လွှင့်ခဲ့ပြီးနောက် ပထမဆုံးအကြိမ် ပြန်လည်ထုတ်လွှင့်လိုက်တဲ့ တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတေးသီချင်းဟာ တေးအယ်လ်ဘမ်မှာ ပါဝင်မယ့် တေးသီချင်းမဟုတ်ဘဲ စင်ဂယ်တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

Everything I Wanted ကို တေးသံရှင်က သူ့ရဲ့ အစ်ကိုဖြစ်သူနဲ့အတူ တွဲဖက်ရေးသားထားတာဖြစ်ပြီး ရိုးလင်းစတုန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်အရ အဆိုပါတေးသီချင်းဟာ ဘောလီအဲလစ်ရှ်ရဲ့ အစ်ကိုဖြစ်သူကို ရည်ရွယ်ရေးသားတာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



ပျော်ကြယ်ပွင့် ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုဟာ လတ်တလောမှာ သူ့ရဲ့ တေးသီချင်းသစ် Living Proof ကို စတင်ထုတ်လွှင့်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီတေးသီချင်းသစ်ဟာ ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်မှာ ပါဝင်သွားမယ့် တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်လည်းဖြစ်တယ်လို့ အီးတီအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်မှာ ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုက သူ့ရဲ့ အင်စတာဂရမ်စာမျက်နှာပေါ်မှာ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ် Romance အတွက် ကြိုတင်မှာယူနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့တဲ့အပြင် ဒီတေးအယ်လ်ဘမ်မှာ ပါဝင်မယ့် တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ဖြစ်တဲ့ Living Proof ကို

တေးသီချင်းသစ် ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ ကမ်မီလာကပ်ဘဲလို

လည်း တေးဗီဒီယိုမပါဘဲ ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ Living Proof ကို သူ့ကြိုက်နှစ်သက်သူကဲ့သို့ ပရိသတ်တွေလည်း နှစ်သက်ကြလိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်မိကြောင်းလည်း ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုက သူ့ရဲ့ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်မှာ ရေးသားဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ ဒီတေးသီချင်းဟာ အချစ်ဇာတ်လမ်းတစ်ခုအကြောင်း ရေးသားပုံဖော်ထားတာဖြစ်ပြီး ဒါဟာ ကမ်မီလာနဲ့ ဆွမ်းမန်းဒပ်တို့ရဲ့ အချစ်ဇာတ်လမ်းလည်း ဖြစ်တယ်လို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။

ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ် Romance ကို လာမယ့် ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်မှာ စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးသွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



Cats မှာ ပါဝင်တဲ့ တေလာဆွစ်ရဲ့ တေးသီချင်း ထုတ်လွှင့်

တေးဂီတအသားပေးရုပ်ရှင်ဖြစ်တဲ့ Cats အတွက် အစမ်းရုပ်ရှင်ကို ပြီးခဲ့တဲ့ ဇူလိုင်လအတွင်းက ထုတ်လွှင့်ခဲ့ပါတယ်။ လတ်တလောမှာတော့ အဆိုပါရုပ်ရှင်မှာ ပါဝင်တဲ့ တေလာဆွစ်သီဆိုထားတဲ့ တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်ကို ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ကြောင်း အီးတီအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

လတ်တလော ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့တဲ့ တေးသီချင်းဟာ Beautiful Ghosts လို့ အမည်ရပါတယ်။ ဒီတေးသီချင်းကို တေလာဆွစ်နဲ့ အန်ဒရူးလျိုက်ဝက်ဘာတို့ တွဲဖက်ရေးသားထားတာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ ဒီတေးသီချင်းကို တေလာဆွစ်က သီဆိုထားတာဖြစ်ပေမယ့် Cats ရုပ်ရှင်မှာတော့ ဇာတ်ဆောင်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဖရန်ချက်စကာဟောဝက်ဒ်က ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားတာဖြစ်ပါတယ်။

Cats ကို လာမယ့် ဒီဇင်ဘာ ၂၀ မှာ စတင်ရုံတင်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



အေးပြည့်-စုစည်းသည်



သီတင်းပတ်အကုန်က စင်ကာပူမှာ KAMP Global က ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ ပထမဆုံးသော multi-artist K-pop Music Festival ကို တက်ရောက်လာတဲ့ တောင်ကိုရီးယားအမျိုးသားတေးဂီတအဖွဲ့ Super Junior ။

ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားကျေးရွာ(ရန်ကုန်)၌ စနေ၊ တနင်္ဂနွေနေ့များတွင် ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များ ကြည့်ရှုနိုင်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅

ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားကျေးရွာ(ရန်ကုန်)၌ အောက်တိုဘာလမှစ၍ အပတ်စဉ် စနေ၊ တနင်္ဂနွေနေ့များတွင် ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များ အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာအဆို၊ အက၊ အလှူများအပြင် မျက်လှည့်ဖျော်ဖြေမှုများကိုပါ နံနက်ပိုင်းတွင် တစ်ကြိမ် ညနေပိုင်းတွင် တစ်ကြိမ် ကြည့်ရှုနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

သရက်ခရိုင် ကလေးစာပေပွဲတော်အကြို စကားသံများ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီတို့ပူးပေါင်း၍ ကလေးစာပေပွဲတော်ကို နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ သရက်မြို့ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၌ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ရာ ပွဲတော် ကျင်းပပေးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အကြိုစကားသံတို့ ရင်တွင်းစကားသံများကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရသူ များအား တွေ့ဆုံမေးမြန်းဖြစ်ခဲ့သည်။



ဦးမျိုးကျော်ကျော်



ဒေါ်ခင်လေးရီ



မသွန်းနေခြည်ထက်

ဦးမျိုးကျော်ကျော် (မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး)
မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ သရက်မြို့
ကလေးတွေ ငယ်စဉ်ကတည်းကစလို ပျော်ရွှင်မှုတွေ နဲ့အတူ စာပေဝါသနာထုံပြီး အသိပညာဗဟုသုတ တွေ ရရှိလာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲတော်ကလေး ကလေး များ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်တတ်တဲ့ အလေ့ အကျင့်လေးတွေ ရရှိပြီးတော့ နောင်အနာဂတ် အတွက် နိုင်ငံ့သားကောင်းတွေ ဖြစ်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကလေးတွေလည်း ဒီပွဲတော်မှာ ပျော်ရွှင်စွာလာရောက်ဆင်နွှဲမယ်လို့ မျှော်လင့် ပါတယ်။

ဒေါ်ခင်လေးရီ (တာဝန်ခံကျောင်းအုပ်)
အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၊ သရက်မြို့
ကျွန်မတို့ကျောင်းမှာ အခုလို ကလေးစာပေ ပွဲတော်ကျင်းပခွင့်ရလို့ ဝမ်းသာပါတယ်။ ပွဲတော်မှာ စာအုပ်စာပေတွေအပြင် ပျော်ရွှင်ဖွယ်ရာ ဂီတစား နည်းတွေ၊ အားကစားပွဲတွေ ထည့်သွင်းထားတဲ့ အတွက် မြို့နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ ကလေးတွေ ပျော်ရွှင်စွာ လာရောက်ပါဝင်ဆင်နွှဲဖို့ ဖိတ်ခေါ်အပ် ပါတယ်။
ကလေးတွေအချင်းချင်း ချစ်ခင်ရင်းနှီးပျော်ရွှင်စွာ ပါဝင်ဆင်နွှဲခွင့်ရမှာဖြစ်လို့ ပွဲတော်ကျင်းပပေးတဲ့

တာဝန်ရှိသူတွေကို ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြောကြား လိုပါတယ်။
မသွန်းနေခြည်ထက်
သတ္တမတန်း(က)၊ အထက(၁)၊ သရက်မြို့
ကလေးစာပေပွဲတော်မှာ ကဗျာပြိုင်ပွဲ၊ ကျပန်း စကားပြောပြိုင်ပွဲ၊ ပုံပြောပြိုင်ပွဲ၊ ပန်းချီပြိုင်ပွဲ၊ ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲနဲ့ အားကစားပြိုင်ပွဲ စတဲ့ပြိုင်ပွဲ တွေမှာ ပျော်ရွှင်စွာနဲ့ ပါဝင်ဆင်နွှဲခွင့်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် စာအုပ်စာပေများလည်း ဈေးနှုန်းချိုသာစွာ ဝယ်ယူ ဖတ်ရှုနိုင်မှာဖြစ်လို့ ဝမ်းသာမိပါတယ်။
သတင်းဓာတ်ပုံ- ဝေဖြိုးလေး(ပြန်/ဆက်)၊ ချင်းကလေး(မင်းတုန်း)

ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကားပိုင်းကျင်းပ

ဒီးမော့ဆို နိုဝင်ဘာ ၁၅
ကယားပြည်နယ် ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာ များနှင့် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြည်သူ့စကားပိုင်း(Public Talk) ဆွေးနွေးခြင်းကို နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ဒီးမော့ဆိုမြို့ လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစံရယ် သိန်းအောင်၊ ပြည်နယ် အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမား ဥပဒေစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်

ကြားရေးမှူးဒေါ်ဝင်းလဲ့လဲ့ရည်၊ မြို့နယ်အထွေထွေမှူး ဒေါ်နော်အယ်ဖော၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်သန္တာဆွေဆွေကျော် နှင့် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူးဦးမြာရယ် တို့က ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးနှင့်ပတ် သက်၍ သိရှိလိုက်နာရမည့်အချက်များ၊ ပြစ်မှု ပြစ်ဒဏ်များ၊ ကလေးသူငယ်ဥပဒေအကြောင်းအရာ သိမှတ်ဖွယ်ရာများ၊ ကလေးသူငယ်များအတွက် ပညာရေး အခန်းကဏ္ဍများ၊ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင် ရွက်မှုနှင့် ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ချက်များ စသည့် အကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသောကျောင်းသား ကျောင်းသူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းရာ တာဝန်ရှိသူများက မေးမြန်းချက်အပေါ် ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ကြောင်းသိရသည်။
ထို့ပြင်ပြည်နယ်အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေ စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနမှဆွေးနွေးပွဲသို့တက်ရောက် လာကြသော ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအားကလေး အလုပ်သမားပပျောက် ရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် အသိပညာပေးလက်ကမ်း စာစောင်များကိုဖြန့်ဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကြီးဒဲရယ်

သတင်းစုံကဏ္ဍ

မူခင်းလျှော့နည်းကျဆင်းရေး ပညာပေးဟောပြော

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့၊ မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူးအေးဇော်သည် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ကလေးကျောင်းကျေးရွာ ရွာလယ် ဓမ္မာရုံတွင် သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုဆိုင်ရာ ပြစ်မှုပြစ်ဒဏ်များ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာသိကောင်းစရာများကို ပညာပေးဆွေးနွေးဟော ပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

ရန်ကုန်
သန်လျင်မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး ထွန်းထွန်းဦးသည် နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် ၂၇ နာရီက သန်လျင်မြို့ ဗိုလ်ချုပ်ကျေးရွာနယ်မြေ (၁၅) ဓမ္မာရုံ တွင် ကျေးရွာပြည်သူများကို မူခင်းအသိပညာပေးဟောပြောပြီး အသိပညာ ပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သက်နိုင် (သန်လျင်)

ဆပ်ပြာပြုလုပ်ခြင်းသင်တန်းဖွင့်

ကျောက်တန်း
ကျောက်တန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု ဆပ်ပြာပြုလုပ်ခြင်းသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က အဆိုပါဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။
မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းဌေးနှင့် ကျေးလက်ဦးစီးမှူးတို့က သင်တန်းဖွင့်ရခြင်းရည်ရွယ်ချက်များကို ပြောကြားပြီး ဆရာမဒေါ်စန်းစန်းနွဲ့ နှင့်ဒေါ်ခင်စန်းရီတို့က ဆပ်ပြာပြုလုပ်ခြင်းကို လက်တွေ့ပြသသင်ကြားပေး ကြောင်းသိရသည်။
စိုးဝင်း (ကျောက်တန်း)



နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက် ၂၇ နာရီက ရန်ကင်းမြို့နယ် အမှတ် ၁၁ ရပ်ကွက် မိုးကောင်း ဒေသကျောင်းတိုက်အတွင်း၌ ရန်ကင်းမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး စိုးမြင့်ဦး မူခင်းများမဖြစ်ပွားစေရေးနှင့် သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုများ ပပျောက်ရေးဟောပြော စဉ်။
သန်းမောင်(ရန်ကင်း)

တိုးမြှင့်ကမ်းပါးပြိုကျမှုကြောင့် လူနေအိမ်များပြောင်းရွှေ့

ဒေးဒရဲ နိုဝင်ဘာ ၁၅
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဒေးဒရဲမြို့နယ် စက်ကုန်း ကျေးရွာတွင် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက တိုးမြှင့်ကမ်းပါးပြိုကျသွားခြင်းကြောင့် လူနေအိမ်များ ဘေးလွတ်ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရသည်။
တိုးမြှင့်ကမ်းပါး ပြိုကျသွားခြင်းကြောင့် အလျားပေ ၁၂၀၊ အနံပေ ၈၀ ခန့် မြေပြိုကျမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး သွပ်မိုး၊ ပျဉ်ကား၊ ပျဉ်ခင်း လူနေအိမ်နှစ်လုံးနှင့် သွပ်မိုး၊ ကျောက်ပြားကား၊ ပျဉ်ခင်း လူနေအိမ်တစ်လုံး စုစု ပေါင်း လူနေ အိမ်သုံးလုံးကို ဖြိုဖျက်ကာ မိသားစုဝင် များအား ဆွေမျိုးများ ထံသို့ ပြောင်းရွှေ့ နေရာချထား ခဲ့သည်။
အဆိုပါ မြေပြိုကျသည့်နေရာသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူးဦးထက်မြတ်အောင်၊ မီးသတ်ဦးစီးမှူးဦးတင်ဌေး နှင့် အဖွဲ့ များ သွားရောက်၍ လိုအပ်သည် များကို မှာကြားခဲ့ပြီး မိသားစုဝင်များ အတွက် လိုအပ်သော ထောက်ပံ့မှုများ ရရှိရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။
မြင့်မြင့်နိုင် (ပြန်/ဆက်)



ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန သူနာပြုသင်တန်းကျောင်းနေပြည်တော်၏ ဒုတိယအကြိမ် သူနာပြုသားဖွား ဒီပလိုမာအောင်လက်မှတ် အပ်နှင်းပွဲအခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် နံနက်က မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂တွင် ကျင်းပရာ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်စန်းစန်းလင်းက သူနာပြုသားဖွားဒီပလိုမာ သင်တန်းအောင်မြင်သူ ၅၈ ဦးအား အောင်လက်မှတ်များပေးအပ်စဉ်။
တင်ထွန်းတာ(တပ်ကုန်း)

ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

ချစ်ခင်လေးစားရပါသော ဆရာမဂုဏ်သိန်းသည် “သက်တံ့တို့ဖြင့်ရက်ဖွဲ့ချစ်သူရဲ့ခြံလွှာ” စာမူဖြင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေပထမဆင့်ဆု ချီးမြှင့်ခံရကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ဆရာမနှင့်ထပ်တူ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း ဖြစ်ရပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

မေတ္တာပွဲဖြိုးရေးဖောင်ဒေးရှင်းမိသားစု

ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

မေတ္တာပွဲဖြိုးရေးဖောင်ဒေးရှင်း၏အဖွဲ့ ပူးတွဲတည်ထောင်သူနှင့် အမှုဆောင်အဖွဲ့ (ဘုတ်အဖွဲ့) ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ ဆရာကြီး ဦးထွန်းအောင်ချိန်သည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေပထမဆင့်ဆု ချီးမြှင့်ခံရသဖြင့် ဆရာကြီးနှင့်ထပ်တူ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်းဖြစ်ရပါကြောင်း လှိုက်လှဲစွာ ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

မေတ္တာပွဲဖြိုးရေးဖောင်ဒေးရှင်းမိသားစု

မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန ပခုက္ကူမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ(Open Tender)ခေါ်ယူခြင်း

၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တစ်ဆောင်မှန်းလပြည့်ကျော် (၃)ရက် ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၁၄)ရက်

၁။ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ ပခုက္ကူမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့မှ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဆောင်ရွက်မည့်အောက်ဖော်ပြပါ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများအတွက် စိတ်ပါဝင်စားသူလုပ်ငန်းရှင်များ တင်ဒါတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

စဉ်	လုပ်ငန်းအမည်	အတိုင်းအတာ	Lot No
၁	မြို့မလမ်း(ရိပ်သာလမ်းမှ ရွှေချောင်းတံတားထိအုတ်ရေမြောင်းနှင့်တံတားများပြုလုပ်ခြင်း	၁၆၁၈'x၃'-၆" x၃'-၆" ၁၇၀'x၅'x၄'-၆" လမ်းဖြတ်ကူးတံတား (၆)စင်း	Lot 1
၂	တန့်ဆောင်တိုင်လမ်းအုတ်ရေမြောင်းနှင့်တံတားများပြုလုပ်ခြင်း	၁၂၈၀'x၄'x၄' လမ်းဖြတ်ကူးတံတား (၅)စင်း	Lot 2
၃	မြို့ပတ်လမ်းကတ္တရာလမ်းခင်းခြင်း၊ ရေမြောင်းနှင့် တံတားများပြုလုပ်ခြင်း	ကတ္တရာလမ်း-၁၄၆၇' x၁၂' ရေမြောင်း-၁၃၂၂'x၃' x၃' လမ်းဖြတ်ကူးတံတား (၅)စင်း	Lot 3
၄	မြို့မဈေးသားငါးရုံအသစ် တည်ဆောက်ခြင်း၊ မြို့မဈေးအတွင်းပျံကျရေစိုများ ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ လွတ်လပ်ရေးပန်းခြံအတွင်းမြို့မဈေးမီးဘေး လုံခြုံရေးအတွက် ရေစင်အသစ် တည်ဆောက်ခြင်း(ဂါလန် ၄၀၀၀ဆံ့)	၉၂'x၄၀'x၁၄'(သားငါး) ၅၄'x၅၄'x၁၃'(ပျံကျ) ၆၅'x၂၆'x၁၃'(ပျံကျ) tank 3m x 3m x 2m ရေစင်အမြင့်(၃၀')	Lot 4
၅	မြိုင်လမ်းအုတ်ရေမြောင်းနှင့် တံတားများပြုလုပ်ခြင်း	ရေမြောင်း-၄၉၀'x ၃'x၃'လမ်းဖြတ်ကူးတံတား(၂၇)စင်း	Lot 5

၂။ တင်ဒါလျှောက်လွှာဝယ်ယူတင်သွင်းရမည့်အစီအစဉ်မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-
 တင်ဒါလျှောက်လွှာစာတင် - ၁၈-၁၁-၂၀၁၉(တနင်္လာနေ့) ရောင်းချမည့်ရက်
 တင်ဒါနောက်ဆုံးတင်သွင်း - ၁၇-၁၂-၂၀၁၉(အင်္ဂါနေ့) ရမည့်ရက်
 တင်ဒါဖွင့်ပွဲကျင်းပမည့်နေရာ- ပခုက္ကူမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံး
 တင်ဒါဖွင့်ပွဲကျင်းပမည့်ရက် - သီးခြားထပ်မံ၍ ကြော်ငြာပေးပါမည်။
 ၃။ တင်ဒါလျှောက်လွှာနှင့်စည်းကမ်းချက်များကို ပခုက္ကူမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံးတွင် ၁၈-၁၁-၂၀၁၉ရက်မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်ဝယ်ယူတင်သွင်းနိုင်ပါသည်။ တင်ဒါဖွင့်ပွဲကျင်းပမည့်နေ့ရက်အား ထပ်မံကြော်ငြာပါသည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ဖုန်းနံပါတ် (၀၆၂-၂၅၀၂၁)၊ (၀၆၂-၂၄၉၉၂)၊ (၀၆၂-၂၀၀၆၂) သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်ရုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ (ထောက်ကြန့်)၊ နွယ်ရွှေကျေးရွာ၊ ဗိုလ်တေဇလမ်း၊ ကွင်းအမှတ် (၅၅၉/ဘီ)၊ ဂုံညင်းနိတောအရှေ့၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၂၆/၁)၊ အကျယ်အဝန်း (အလျား ၁၂၀' x အနံ ၉၀') ရှိ ဥယျာဉ်မြေအမျိုးအစားမြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို လက်ဝယ်ထားပိုင်ဆိုင်သူများဖြစ်သော ဦးတင်ထွန်းနီ [၁]/အစန(နိုင်)၀၅၄၅၉၂။ ဒေါ်ခင်ဌေးရီ [၁]/အစန(နိုင်)၀၅၄၅၉၂၀၅ တို့မှ အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်းရောင်းချရန် ကမ်းလှမ်းရာ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေအချို့ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ရေးဆိုင်ခွင့်ရှိသူမည်သူမဆို အရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား(မူရင်း)များနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်တို့သို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးစီးအောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ပိုင်ခွင့်ကြားချက်အရ
ဒေါ်ခင်ခင်အောင် (စဉ်-၉၉၀၇) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (LL.B, D.B., L.D., M.L., D.L., WIPO (Switzerland))
 တိုက် (၂၀)၊ အခန်းအမှတ် (၂၀၁)၊ ပုလဲမုန့်အိမ်ရာ၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
 ဖုန်း-၀၉-၄၄၈၀၂၅၈၃၊ ၀၉-၇၉၀၇၂၆၀၇

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် ကြော်ငြာစာအမှတ် (၂/၂၀၁၉)

၁။ တရားရေးဝန်ထမ်းအဆင့် (၄)ရာထူးနေရာများ ရွေးချယ်ခန့်ထားရေးအတွက် ရေးဖြေစာမေးပွဲကို ၂၁-၁၂-၂၀၁၉ ရက် (စနေနေ့)နှင့် ၂၂-၁၂-၂၀၁၉ ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)များတွင် ရန်ကုန်မြို့နှင့်မန္တလေးမြို့များ၌ တစ်ပြိုင်တည်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

၂။ စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့် ကတ်ပြားများကို မိမိတို့လျှောက်လွှာ တင်သွင်းခဲ့သော တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အလိုက် အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း **ရုံးချိန်အတွင်း ဖြေဆိုမည့်သူကိုယ်တိုင်** လာရောက်ထုတ်ယူရမည်-

စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြား ထုတ်ယူရမည့်နေ့ရက်	ထုတ်ယူရမည့်နေ့ရက်
တိုင်းဒေသကြီးတရားရေးဦးစီးမှူးရုံး	၁၉-၁၂-၂၀၁၉
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် မှ	၂၁-၁၂-၂၀၁၉
မန္တလေး၊ ရှမ်း တိုင်းဒေသကြီးတရားရေးဦးစီးမှူးရုံး	၁၉-၁၂-၂၀၁၉
ကချင်၊ ကယား၊ ချင်း တိုင်းဒေသကြီးတရားရေးဦးစီးမှူးရုံး	၁၉-၁၂-၂၀၁၉
စစ်ကိုင်း၊ မကွေး၊ မန္တလေး၊ ရှမ်း တိုင်းဒေသကြီးတရားရေးဦးစီးမှူးရုံး	၂၁-၁၂-၂၀၁၉
ကရင်၊ တနင်္သာရီ၊ ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီးတရားရေးဦးစီးမှူးရုံး	၁၉-၁၂-၂၀၁၉
မွန်၊ ရခိုင်၊ ရန်ကုန်၊ ဧရာဝတီ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် မှ	၂၁-၁၂-၂၀၁၉
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၂၁-၁၂-၂၀၁၉

(စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြားများ လာရောက်ထုတ်ယူရာတွင် နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်ပြားမူရင်း ပြသရမည်ဖြစ်ပါသည်။)

၃။ ရေးဖြေစာမေးပွဲတွင် မြန်မာစာ၊ ဥပဒေ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ အထွေထွေပညာပညာဘာသာရပ် (၄)ခု ဖြေဆိုရမည်ဖြစ်ပြီး တစ်ဘာသာလျှင် ၂၈ ရာခိုင်နှုန်းဖြေဆိုရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ ခုအမှတ်စာရင်း၊ စာမေးပွဲအချိန်ဇယားနှင့် ဖြေဆိုရမည့်နေရာများကို ၁၉-၁၂-၂၀၁၉ ရက်မှစ၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားရေးဦးစီးမှူးရုံးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တိုင်းဒေသကြီးတရားရေးဦးစီးမှူးရုံးတို့တွင် ကြော်ငြာထားပါမည်။

မှတ်ချက်။ (စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့်ကတ်ပြားများကို စာပိုဒ် ၂ ပါ သတ်မှတ်ရက်များအတွင်း လာရောက် ထုတ်ယူရန်ဖြစ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက ထုတ်ပေးမည်မဟုတ်ပါ။

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်

အသိပေးကြေညာချက်

ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံတို့မှ မော်တော်ယာဉ်များ တင်ဆောင်လာသည့် M.V COSMIC ACE V.EAL 17 သင်္ဘောသည် ၁၈-၁၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ ဆိုက်ကပ်၍ ကုန်ချလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။

မော်တော်ယာဉ်ပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် သင်္ဘောမှချပြီးချိန်တွင် မိမိတို့၏ မော်တော်ယာဉ် ပစ္စည်းများကို ORIGINAL BILL OF LADING များယူဆောင်လိုက် လာရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။

သင်္ဘောဆိပ်ကမ်းသို့ အချိန်နှင့် တိုင်းတရားနေရာတို့ကို အသေးစိတ် သိရှိလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါ တယ်လီဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ဖုန်း-၂၃၀၁၀၉၊ ၂၃၀၁၇၈

ကိုယ်စားလှယ်လုပ်ငန်းဌာန မြန်မာဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်

ကားပျောက်ဆုံးခြင်း

မော်တော်ယာဉ်အမှတ် (4F/4037) BAGO အမျိုးအစား DAIHATSU HIJET S331V DELIVERY VAN (4x2) (R) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ (၁)လအတွင်း အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ အမြန်ဆုံးဆက်သွယ်အကြောင်းကြား ပေးပါရန်။

ဦးစိန်ကြည် [၁]/လမန(နိုင်)၁၃၇၅၉၂၊ ဖုန်း-၀၉-၉၇၄၅၇၉၂၊ ၀၉-၇၉၀၇၂၆၀၇

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်မြို့၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ ဆိပ်ကမ်းသာလမ်း(အောက်ဘလောက်)၊ အမှတ်-၁၄၅/၁၄၇၊ ပထမထပ်(ယာ)ဟုခေါ်တွင်သော (အလျား ၂၇ပေ x အနံ ၆ပေ)အကျယ်ရှိ တိုက်ခန်းအပါအဝင် ယင်းတိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်ဆက်သွယ်သော အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား လွှဲအပ်အား ရောင်းချသူများ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ခေါ်မြှင့်ခြင်းသန့်မှ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသော အခန်းဖြစ်ပြီး၊ ခေါ်မြှင့်ခြင်းသန့်မှ အပြီးကြီးတပ်ဖြင့် ကွယ်လွန်သွားခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ အခြားအမှုစွဲအမှုများ မကျန်ရှိကြောင်း၊ ရောင်းချသူ မောင်နှမများမှသာ တရားဝင် အမှုဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိပြီး ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်းဝန်ခံ၍ ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ မောင်နှမများဖြစ်ကြသော (၁)ဒေါ်တင်တင်(၁)၊ (၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၄၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၄၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၄၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၄၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၄၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၄၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၄၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၄၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၄၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၄၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၅၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၅၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၅၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၅၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၅၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၅၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၅၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၅၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၅၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၅၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၆၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၆၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၆၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၆၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၆၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၆၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၆၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၆၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၆၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၆၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၇၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၇၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၇၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၇၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၇၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၇၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၇၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၇၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၇၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၇၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၈၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၈၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၈၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၈၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၈၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၈၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၈၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၈၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၈၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၈၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၉၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၉၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၉၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၉၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၉၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၉၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၉၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၉၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၉၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၉၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၀၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၀၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၀၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၀၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၀၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၀၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၀၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၀၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၀၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၀၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၁၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၁၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၁၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၁၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၁၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၁၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၁၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၁၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၁၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၁၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၂၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၂၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၂၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၂၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၂၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၂၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၂၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၂၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၂၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၂၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၃၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၃၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၃၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၃၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၃၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၃၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၃၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၃၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၃၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၃၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၄၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၄၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၄၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၄၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၄၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၄၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၄၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၄၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၄၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၄၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၅၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၅၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၅၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၅၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၅၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၅၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၅၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၅၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၅၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၅၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၆၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၆၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၆၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၆၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၆၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၆၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၆၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၆၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၆၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၆၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၇၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၇၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၇၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၇၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၇၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၇၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၇၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၇၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၇၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၇၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၈၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၈၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၈၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၈၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၈၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၈၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၈၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၈၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၈၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၈၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၉၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၉၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၉၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၉၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၉၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၉၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၉၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၉၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၉၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၁၉၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၀၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၀၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၀၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၀၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၀၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၀၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၀၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၀၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၀၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၀၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၁၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၁၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၁၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၁၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၁၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၁၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၁၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၁၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၁၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၁၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၂၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၂၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၂၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၂၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၂၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၂၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၂၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၂၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၂၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၂၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၃၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၃၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၃၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၃၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၃၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၃၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၃၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၃၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၃၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၃၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၄၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၄၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၄၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၄၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၄၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၄၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၄၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၄၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၄၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၄၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၅၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၅၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၅၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၅၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၅၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၅၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၅၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၅၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၅၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၅၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၆၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၆၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၆၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၆၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၆၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၆၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၆၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၆၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၆၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၆၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၇၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၇၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၇၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၇၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၇၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၇၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၇၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၇၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၇၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၇၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၈၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၈၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၈၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၈၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၈၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၈၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၈၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၈၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၈၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၈၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၉၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၉၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၉၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၉၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၉၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၉၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၉၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၉၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၉၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၂၉၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၀၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၀၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၀၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၀၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၀၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၀၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၀၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၀၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၀၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၀၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၁၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၁၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၁၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၁၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၁၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၁၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၁၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၁၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၁၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၁၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၂၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၂၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၂၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၂၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၂၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၂၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၂၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၂၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၂၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၂၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၃၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၃၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၃၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၃၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၃၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၃၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၃၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၃၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၃၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၃၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၄၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၄၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၄၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၄၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၄၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၄၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၄၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၄၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၄၈)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၄၉)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၅၀)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၅၁)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၅၂)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၅၃)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၅၄)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၅၅)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၅၆)ဒေါ်အိမ်(၁)၊ (၃၅၇)ဒေါ်အိမ်(၁)၊

အသိပေးကြေညာချက်

မွန်ပြည်နယ်၊ သထုံမြို့၊ သုဝဏ္ဏဘူမိ ပရိယတ္တိသာသနဟိတအသင်း နာယကဆရာတော်ကြီးများ ကြီးမှူးကျင်းပအပ်သော "သုဝဏ္ဏဘူမိ ပရိယတ္တိစာမေးပွဲကြီး"ကို ပိဋကတ်သုံးပုံ နိကာယ်ငါးရပ် ဓမ္မက္ခန္ဓာ ပေါင်း ရှစ်သောင်းလေးထောင် ကျမ်းအစောင်စောင်တို့အား (၄၉)ကျမ်းခွဲခြား သတ်မှတ်လျက် ခုနစ်ဆင့်ခုနစ် တန်း သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းကာ နှစ်စဉ်(ကောဇာသက္ကရာဇ်)ဖြင့် နယုန်လပြည့်ကျော် ရက်မှ စတင်ကာ (၇)ရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပ၍ စာအောင်ဆုနှင်းသဘင်ကို တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၁၀ရက်တွင် ပုံမှန်ကျင်းပဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ယခုအခါ (၉၃)ကြိမ်အထိ စာမေးပွဲများကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီး "ပိဋကတ္တယပါရဂူ" ဘွဲ့ရပုဂ္ဂိုလ်(၇၈) ပါး ပေါ်ထွန်းခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။ စာမေးပွဲ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုလိုသော ရဟန်းသာမဏေ သီလရှင်များအနေဖြင့် ပထမဆင့်၊ ဒုတိယဆင့်၊ တတိယဆင့်တို့အနက် မိမိဖြေဆိုနိုင်သည့်အဆင့်ကို စတင်ဖြေဆိုနိုင်ပြီး အောက်သုံး ဆင့်ကို အောင်မြင်ပြီးမှသာလျှင် စတုတ္ထဆင့်စသည်တို့ကို ဖြေဆိုခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။ သတ်မှတ်သည့် အဆင့်အတန်းကို အမှန်တကယ်ဖြေဆိုနိုင်သည့် အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံကြောင်း သက်ဆိုင်ရာကျောင်းထိုင်/ စာချပုဂ္ဂိုလ်၏ ထောက်ခံချက်လက်မှတ်ဖြင့် ကဆုန်လကွယ်နေ့ နောက်ဆုံးထားပြီး "အတွင်းရေးမှူး၊ သုဝဏ္ဏဘူမိ ပရိယတ္တိအသင်းရုံး၊ ရွှေစာရံဘုရားဝင်း၊ သထုံမြို့"သို့ လိပ်မူကာ စာမေးပွဲဝင်ခွင့် လျှောက်လွှာများ ကို ပေးပို့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာပုံစံ၊ ပြဋ္ဌာန်းကျမ်းများ၊ အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းများနှင့် မေးခွန်းဟောင်းများကို "ပိဋကတ္တယပါရဂူ သထုံ" Facebook စာမျက်နှာတွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာကာ Down load ရယူနိုင် ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ထားဝယ်မြို့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးကုသရေးဦးစီးဌာနအောက်ရှိ မြို့နယ်များတွင် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း(၈)ခု ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသားပိုင်ဆောက်လုပ်ရေးလိုင်စင် ရ ကုမ္ပဏီများထံမှ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများခေါ်ယူအပ်ပါသည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများအား အောက်ပါအတိုင်းရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး အိတ်ဖွင့် တင်ဒါစည်းမျဉ်းစည်းကမ်း အသေးစိတ်နှင့်ပတ်သက်၍ ရုံးချိန်အတွင်း တယ်လီဖုန်းအမှတ်(၀၅၉-၂၀၂၀၄၄)သို့သတင်းကောင်း ကိုယ်တိုင်လဲလာရောက် ၍ သော်လည်းကောင်း၊ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခွင့်မရရှိနိုင်ပါ။

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါရောင်းချမည့်ရက် - ၁၈-၁၁-၂၀၁၉ ရက်
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပိတ်မည့်ရက် - ၁၇-၁၂-၂၀၁၉ ရက်

ညနေ ၄:၀၀ နာရီအထိ
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ - တိုင်းဒေသကြီးကုသရေးဦးစီးဌာန
ရောင်းချ/လက်ခံမည့်နေရာ ထားဝယ်မြို့။

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှည်းကူးမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြေဧရိယာ (၅၅၅.၈၁) ဧက၏ မြေပိုင်ဆိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အသိပေး ကြော်ငြာခြင်း

၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊ ကွင်းအမှတ် (၉၇၈)၊ ဝန်ကြီးဌာနကွင်း၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသနှင့် ကွင်းအမှတ်(၉၇၉)၊ တောကန်လန်ကွင်း၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသ၊ မြေဧရိယာ (၅၅၅.၈၁) ဧကပေါ်တွင် ကိုရီးယား-မြန်မာ Industrial Complex စီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားရန်ရှိသဖြင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြို့ပြ နှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေလွှဲပြောင်း ရယူရေးကိစ္စများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဖွဲ့ရုံး၏ ၁၉-၂-၂၀၁၆ ရက်စွဲပါ စာအမှတ်၊ ၅၆/၂၇၇/အဖရ(၆/၂၀၁၆)ဖြင့် မြေဧရိယာအသုံးပြုခွင့်ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

၂။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အဆိုပါ ကိုရီးယား - မြန်မာ Industrial Complex စီမံကိန်း မြေဧရိယာပေါ် တွင် ဝင်းခြံခတ်ခြင်း၊ လူနေအိမ်ဆောက်လုပ်ခြင်းများ မပြုလုပ်ကြပါရန်နှင့် (ရောင်းဖွား/ ဝယ်ဖွား)ဝယ်ယူခြင်းများ မပြုစေပေးရန်နှင့် မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ထိန်းသိမ်းထားသည့် နိုင်ငံတော်အစိုးရပိုင်မြေပေါ်တွင် မည်သူမျှ ကျူးကျော်ခြင်း မပြု လုပ်ကြပါရန် အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအမှတ် (၂/၂၀၁၉-၂၀၂၀)

၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်မှ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု/တိုင်းဒေသကြီး ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် လမ်း/တံတား/အဆောက်အအုံလုပ်ငန်းများ အတွက် လိုအပ် သော လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ (လုပ်ငန်းခွင်အရောက် မြန်မာ့ထွက်ပစ္စည်း) ကို အိတ်ဖွင့် တင်ဒါစစ်တင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၂၁-၂၀၁၉ ရက်မှ ၁၆-၁၂-၂၀၁၉ ရက်အထိ

၂။ တင်ဒါစစ်တင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁၆-၁၂-၂၀၁၉ ရက်အထိ

၃။ တင်ဒါစစ်ရွေးချယ်မည့် ရက်နှင့်အချိန် - ၁၇-၁၂-၂၀၁၉ ရက် မွန်းတည့် ၁၂:၀၀ နာရီ

၄။ တင်ဒါစစ်ရွေးချယ်မည့်နေရာ - လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေး မှူးရုံး/ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၁-၃၆၄၀၅၁၆

၅။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များနှင့် တင်ဒါလျှောက်လွှာပုံစံများကို လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်တွင် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

မှတ်ပုံတင် ပိုးသတ်ဆေးထုတ်လုပ်သူ အမည်ပြောင်းလဲခြင်း

BASF Myanmar Ltd.မှ မှတ်ပုံတင် အမှတ်-F2016-520ဖြင့် မှတ်ပုံတင်ရရှိထားသော ပိုးသတ်ဆေး Palit 10% SC (Chlorf-enapyr 10% SC)ထုတ်လုပ်ခြင်းအား BASF SE, Ludwigshafen, DE, Carl-Str-38, 67058, Ludwigshafen, Germany to BASF Crop Protection (Jiangsu) Co.Ltd, No.1, The 2nd Tonghai Rd, Rudong Coastal Economical Development Zone, Jiangsu, China သို့ လွှဲပြောင်းသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ လွှဲပြောင်း သည့်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက တွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး၊ ပိုးသတ်ဆေးမှတ်ပုံတင်အဖွဲ့၊ သီးနှံကာကွယ်ရေး ဌာနခွဲ၊ ဘုရင့်နောင်လမ်း၊ အနောက်ကြို့၊ ကုန်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်သို့ (၁၄)ရက်အတွင်း သွားရောက်အကြောင်းကြား ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

BASF Myanmar Limited
ဖုန်း-၀၁-၅၄၄၄၄၁

American Collegiate Education Seminar

Learn more from . . .

Mr. Eric Fuerstein
Senior Director
American Collegiate (L.A., California)

Date **November 21 (Thurs)**
(National Day)

Time **2:00 pm ~ 4:00 pm**

Venue **INLE Room, NOVOTEL Hotel.**

STUDY AT A TOP RANKED AMERICAN UNIVERSITY

လော့ခ်အိန်ဂျယ်လိမ်မြို့နှင့် ဝါရှင်တန်ဒီစီမြို့များရှိ American Collegiate မှ တစ်ဆင့် တက်ရောက်နိုင်မည့် ထိပ်တန်းအမေရိကန်တက္ကသိုလ်များနှင့် ပညာသင်ဆုများအကြောင်း ဆွေးနွေးမည်။

- IGCSE နှင့် အထက်တန်းအောင်မြင်သူများအတွက် **ACLA** နှင့် **ACDC** ၏ ကျောင်းဝင်ခွင့်ဆိုင်ရာများအကြောင်း
- American Collegiate ၏ **Transfer Program** များမှ တက်ရောက်နိုင်မည့် ထိပ်တန်းတက္ကသိုလ်များအကြောင်း
- တက္ကသိုလ်တန်းတက္ကသိုလ်ကြီး **UCLA** ၏ **Extension Program** ဖြစ်သည့် **ACLA** အကြောင်း
- Shorelight Partner Universities** များ၏ **Scholarship** များအကြောင်း

AT&S International Education Services
အဆောင် (၅) အခန်း (၄)၊ အမ်းအိုင်စီစီတီပက်၊ လိုင်တက္ကသိုလ်နယ်မြေ၊ ရန်ကုန်။ ဖုန်း - ၀၁ ၆၅၂၂၂၀၊ ၀၉ ၅၀၆၂ ၁၆၁၊ ၀၉ ၇၉၉ ၅၉၅၉ ၄၉။

မြေပြန်ရောင်းမည်
ဧရိယာ ၂၀၀
ကျွန်းအေးဝါယာလက်(၂) လမ်းတွင် (၂၆x၈၁)ပေအကျယ်ရှိ မြေပိုင်မြေအမျိုးအစား အမည်ပေါက်၊ အုတ်တိုင်းတော်မြို့ အရှင်အရှင်ကင်းသော မြေကွက်ရောင်းခွင့်ရှိပါသည်။
Ph: 09-421086070, 09-50762045

ပိုင်ရှင်ကိမ်းတိုင်ကျောင်းမည်။
မှော်ဘီမြို့နယ်အ.ထ.က(၁)ကျောင်း အနောက်ကမ်း၊ လှပဒါးကျောင်း၊ လမ်းမကြီး (၆)ကော့ပုံစံ(၇)ကျဉ်းတစ်ကော့ သိန်း(၂၀၀)ညှိရှိပြီး ပြည်လမ်းမှကားဖြင့် (၇)မိနစ်ခန့်
09-421117007

မဟာရန်ကုန်
အိမ်ပြောင်း / အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း၊ အိမ်ခန်း၊ ရုံးခန်း၊ ဆိုင်ခန်းများကို ကားဆိုင်ရုံနှင့် အလုပ်သမားများအပါ မြို့ရွာ၊ နယ်၊ ပြေးပေး၊ ဝန်ဆောင်ပေးပါသည်။
Ph: 09-44481126, 09-44481127, 09-73032439

အုပ်မြို့သစ်
အရေပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊ အိမ်ကမ်း၊ မြေကွက်များအထူး ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။
09-5089354
09-5180139

မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်
မော်လိုက်မြို့၊ ယူးဂေးရှား အုပ်စု၊ ပရောက်ကျေးရွာနေ ဦးညွန့် ဆန်း၏သား မောင်စိုးနိုင်လင်း၏ မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ ၁၆-၂၀၀၁ ဖြစ်ပါကြောင်း။
ဖုန်း-၀၉-၄၀၁၆၆၄၄၄၉

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ဒီပဲယင်းမြို့နယ်၊ စိုင်းပြင်ကျေးရွာနေ မောင်တိုးတိုး(၅/၁၀/၆၆)၀၈၅၀၀၀၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်နံပါတ်(မမှတ်မီ)မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉-၄၀၁၆၆၄၄၄၉

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ချောင်းဦးမြို့နယ်၊ ဝေထာရွာနေ မကေသီဝင်း(၅/၁၅/၆၆)၀၈၅၀၀၀၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်နံပါတ်(မမှတ်မီ)မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉-၄၇၇၇၂၀၇၂၇

ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ကနီမြို့နယ်၊ ဝေထာရွာနေ မောင်ကျော် စင်ဝင်း(၅/၀၅/၆၆)၀၈၅၀၀၀၏ နိုင်ငံ ကူးလက်မှတ်နံပါတ်(မမှတ်မီ)မှာ ပျောက် ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်း ကြားပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉-၄၇၇၇၂၀၇၂၇

အကြင်လင်မယားအဖြစ်မှ ကွာရှင်းပြတ်စဲပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း
ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်ချို(မာ)၂/၀၃/၆၆(၆၆)၀၆၄၄၇၇)နှင့် ဦးထွန်း ထွန်းလင်း(၁၂/၁၀/၆၆) ၀၈၅၅၄၄၇၇)တို့သည် ၅-၁၀-၁၉၉၀ရက်မှစတင်၍ အကြင်လင်မယားအဖြစ် ပေါင်းသင်းနေထိုင်လာခဲ့ရာ သားတစ်ဦး၊ သမီးတစ်ဦး ထွန်းကားခဲ့ပါသည်။ နောက်ပိုင်းတွင် စိတ်သဘောထားချင်း တိုက်ဆိုင်မှု မရှိတော့ ပါသဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်၌ ၁၁-၄-၂၀၁၉ရက်တွင် နှစ်ဦး သဘောတူ ကွာရှင်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေနှင့် ဦးထွန်း ထွန်းလင်းတို့သည် တရားဝင် ကွာရှင်းပြီးဖြစ်ပါသောကြောင့် ဦးထွန်းထွန်းလင်းနှင့် ပတ်သက်သည့် မည်သည့်ကိစ္စကိုမျှ မြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးမည် မဟုတ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဒေါ်သင်းသင်းထက် (LL.B, Dip in Business Law) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၀၈၈၅) အမှတ်-၁၀/၁၂၊ အခန်း-၁၀၄/F၊ ပထမထပ်၊ ၃၅လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ကန်/နောက်ရပ်ကွက်၊ လမ်း(၉၀)၊ အမှတ်(၉)၊ (၃)လွှာ(အေ) တွင်တည်ရှိသော ပေ(၁၅x၆၀)အကျယ်ရှိ ရေ စီးစုံတိုက်ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အား တရားဝင်လက်ရောက် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီး ရောင်းချ ပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံပြောဆိုသူ ဒေါ်တင်လှိုင်(၁၀/မလမ (နိုင်)၀၂/၂၀၁၇)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေများက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် တန်ဖိုးငွေ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေပြီး ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါတိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ဤသတင်းစာကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၀၄) ရက်အတွင်း စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်အား ပြီးဆုံးသည်အထိ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများ သိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးပြည့်သာကျော်စိ (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ)(စဉ်-၁၅၈၄၇) အမှတ်(၅၉)၊ (၅)လွှာ၊ (၄)လမ်း၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ စိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၄၄၄၄၄

တော
တောင်
ပျက်ပြုန်း
မြေဆီ
သုဉ်း၏

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၃၊ လူနေရပ်ကွက် အမှတ်-၁၃၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၇၂/ခ၊ ဧရိယာ (၁၂၀၀)စတုရန်းပေရှိ နှစ်(၆၀)မြေငှားဂရန် မြေကွက်နှင့်တကွ ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ တောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ၁၃-ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာလမ်း၊ အမှတ်-၁၇၂/ခ၊ ခေါ်တွင်သော နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် အားလုံးတို့ကို တရားဝင်အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးစော်ညီညီအောင် (၁၀/မဒန(နိုင်) ၁၀၀၂၀၄)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးချေ ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ အရောင်းအဝယ်ပြုခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ နှစ်နှစ်မှတစ်နှစ်စီ စာချုပ် အကြောင်းရှိနိုင်သည့် မည်သည့်ဆိုင်ခွင့်လုံးဝအထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါပြီး (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်ချက်မရှိပါက တည်ဆဲဥပဒေများအား မဆန့်ကျင်စေဘဲ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးလိမ္မော် (LLB) ဦးဝေလှိုင် (LLB) ဦးမျိုးသူရအောင်(LLB) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၄၄၄) (စဉ်-၄၄၄၄) (စဉ်-၄၄၄၄) အမှတ် (၄၆/ပထဝီ) မဟာမန္တလေးမြို့နယ်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၆၉၂၉၅၅၄၅၄၊ ၀၉ ၄၂၀၆၂၀၇၁၄



“Win & San Diamonds and Fine Jewelry” မိတ္တူမှ
မိတ်ကြားတစ်ပါးသည်။



Win & San's Founder အဓိကအားပေးသူတို့၏ Dr. ဒေါ်ခနိုးခနိုး၏ * ဓမ္မဓနအထိမ်းအမှတ် * နှင့်အတူ
Win & San Diamonds and Fine Jewelry 36th Year's Anniversary အထိမ်းအမှတ်

“စိန်ထည် နှင့် လက်ဝတ်ရတနာ အထူးအရောင်းပြပွဲကြီး”

(၁၀) သိန်းမှ စ၍ စိန်ထည်များကို ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါကြောင်း

ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ မိတ်ဖောက်မိတ်သစ်များအားလုံးကို သတင်းကောင်းပေးပါသည်။

Promotion (၃)ရက်အတွင်း ဝယ်ယူထားသော မည်သည့်စိန်ထည်ပစ္စည်းကိုမဆိုပြန်လဲလှူငွေ - 0% ၊ ပြန်လဲလှူငွေ - 5% နှင့် အချိန်မရွေးလက်ခံပေးသွားပါမည်။

မန္တလေး : ၁၅/၁၆/၁၇-၁၁-၂၀၁၉ (သောကြာ၊ စနေ၊ တနင်္ဂနွေနေ့)

အချိန် : နံနက် (၉းဝ၀) နာရီ မှ ညနေ (၆းဝ၀) နာရီအထိ။



နေရာ : Win & San Diamonds and Fine Jewelry အမှတ် ၃၆(ပီ)၊ အောင်မင်းခေါင်ဘုရားလမ်း၊ ဝင်ဒီမီယာ၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်။



အထူးအထိအထပ်
စိန်ထည်ဝတ္တရားများကို 15% မှ 25% ထိ ဝေလျှော့ချပေးခြင်း။ GIA, HRD စိန်ခွက်များကို 15% မှ 30% ထိ ဝေလျှော့ချပေးခြင်း။
လက်ထပ်လက်ခွမ်း၊ စင်္ကာလက်ခွမ်း နှင့် စုံတွဲ လက်ခွမ်းများကို တစ်တွဲလုံးဝယ်ယူလျှင် ဝန်ပေးပေးပါမည်။

ဖျံ-၅-ကောင် အမှတ်တံဆိပ်
ဆီးချို-သွေးချိုကျဆေးနှင့် သွေးတိုးကျဆေးကို
ရန်ကုန်မြို့၊ မန္တလေးနှင့် တောင်ကြီးမြို့ရှိ ပြန်မာဆေးအရောင်းဆိုင်ကြီးများမှ
တစ်ဆင့်တစ်ပြည်လုံးသို့ ပြန့်ချိလိုက်ပါပြီ။
Ph.D (Alternative Medicines)
ဖျံ-၅-ကောင် တိုင်းရင်းဆေးခန်း အမှတ်-၁၃၉ (မြေညီထပ်)၊ ၄၂ လမ်း၊ ဝိုလ်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း- 01- 838 0175 / 392 594

Southern Ocean Southern Ocean Co., Ltd.
White Elephant
NEW (LIGHT) CEILING BOARD (ပစ္စည်းအသစ်)
GLASSWOOL Promotion
FRAMES & T-BAR
ကျောက်ပြားများ နှင့် တွဲဖက်၍ တပ်ဆင်အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
No.238, 1st Street (North), East Gyo Gone, Insein Township, Yangon, Myanmar.
Website: www.soocean.com Email: jk@soocean.com

OMUK ကုန်အမှတ်တံဆိပ် ဆင်တူထိုးပေးအသုံးပြုနေခြင်းအား အသိပေးထားခြင်း
ဤကုန်အမှတ်တံဆိပ်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် မှတ်ပုံတင်ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ဤကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို အသုံးပြုခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် မှတ်ပုံတင်ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။
Myanmar Reg. No. 48704/081 (34/08/11)
Myanmar Reg. No. 421243/2019 (24/10/2019)
Myanmar Reg. No. 48545/0819/31/0/002
Myanmar Reg. No. 41975/2019 (13/3/2019)
Myanmar Reg. No. 421183/2019 (19/2/2019)
Ms. Choi Jung Hee
Managing Director
OMUK Co., Ltd.
69-060889559, 09776301991

ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ (၁) ခုတ်ကွက်၊ အခန်း ၄၀ လာလမ်းမ၊
၅၀ လမ်းနှင့် ၅၂ လမ်းကြား၊ အမှတ် - (၉၄/၁၀၀) (၈) ထပ်ဆိုက်
အဆောက်အဦး၏ အခန်းအမှတ် (၄၀၀) ဆွေမထပ် (ခဲထက်ခန်း)
အကျယ် (၁၆ x ၈၅ မီတာ) နှင့် တိုက်ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍
ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း။
အထက်ဖော်ပြပါ တိုက်ခန်းအား လက်ရှိပိုင်ဆိုင်အကျိုးစီးပွားခွင့်ရှိသူ
ဖြစ်ကြောင်း နှင့် ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံတော်ပြုသူ - ဦးစိုးလှဦး
(၁၂/တတလ(နိုင်)၀၀၀၁၇၀) ထံမှ ကျွန်ုပ်၏ဖိတ်ခေါ်ချက် အဆိုပါတိုက်ခန်းကို
ဝယ်ယူရန်အတွက် ဓရငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက
ယခုကြေညာချက်သည် နေ့မှ (၇) ရက်အတွင်း ရှိင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်း
အထောက်အထားအပြည့်အစုံဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း သတ်မှတ်သည့်
နေ့ရက်ကျော်လွန်ပါက တိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီပြီးဆုံး
သည်တိုင်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်
ပါသည်။
ဤအပ်ကြေညာချက်အရ -
ဦးစိုးလှဦး (LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၉၀၄)
အမှတ် - ၅၅၊ ဒုတိယလမ်း၊ အခန်း (၁၇)၊ မဟာဓမ္မလမ်းမြို့လမ်း၊
ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ၀၉-၅၀၆၅၇၆၂

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၆(အေ)၊
လူနေရပ်ကွက်အမှတ်-ကုန်းဘောင်ရပ်ကွက်၊ မြေကွက်အမှတ်(၇၆)ဟုခေါ်တွင်
သော ပေ ၁၃ x ၆၀ အကျယ်ရှိ နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်အား
ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာချက်
အထက်ဖော်ပြပါ နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အား အမည်
ပေါက် ဒေါ်ဝတ်မူထွန်း (၁၂/ကမန(နိုင်)၀၉၆၄၀၇)မှ လက်ရှိတရားဝင်အမည်ပေါက်ပိုင်
ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ကမ်းလှမ်းချက်အရ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေမှ
အဆိုပါမြေကွက်နှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အရပ်ကို အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက်
ရောင်းဖိုးငွေ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါအရောင်း
အဝယ်စီစဉ်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်ရန် အခွင့်အရေးရှိသူများမှ ကျွန်ုပ်ထံသို့ ပိုင်ဆိုင်
မှုအထောက်အထား (စာရွက်စာတမ်းများ)နှင့် တကွ ခိုင်လုံစွာဖြင့် (၁၄)ရက်အတွင်း
ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ယင်းသတ်မှတ်ရက်ကုန်ဆုံးသည့်တိုင် ကန့်ကွက်မှုတစ်ခု
တစ်ရာမရှိပါက အရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်
ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ကြေညာချက်အရ-
ဒေါ်ခနိုးခနိုး (LLB, D.B.L)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၁၇၇၀)
ဖုန်းနံပါတ်-၀၉-၄၂၀၁၆၃၈၅
အမှတ်-၈၉၇၊ ဝိုလ်လင်းယုန်လမ်း၊ ၁၂-ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်အရှေ့ပိုင်းမြို့နယ်၊
ရန်ကုန်မြို့

K & H Travels

ဝိခင်တာလခရီးစဉ်များ

- ၅ ထွက်၊ အိမ်ထောင် ခရီးစဉ်
- ၂၁ ထွက်၊ ဗဟိုရင်းခရီးစဉ် (လှပြည်)
- ၂၅ ထွက်၊ ပီယက်နပ်ရှောက်အယ်လ်ဒါး ခရီးစဉ် (18 Confirmed)
- ၂၅ ထွက်၊ ဟာလီ-ဟော့ကွာဒေါ ခရီးစဉ် (7 Confirmed)

ခန့်ခွဲဝါဒီလခရီးစဉ်များ

- ၁ ထွက်၊ ပုသိမ်ခရီးစဉ်
- ၅ ထွက်၊ ပုသိမ်ခရီးစဉ်
- ၂၅ ထွက်၊ တရုတ်ပြည် ဟာဘင်ခရီးစဉ်
- Feb-5 အထွက်၊ ချင်းနိုင်ငံခရီးစဉ်

မန္တလေး၊ မြို့၊ မန္တလေးသို့ခရီးအားကစားကွင်း၊ ဝိခင်တာ(၁၄-၀၅)ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖြည့်သို့
လာခရောက်ဖို့၊ မိမိတို့ပါသည်။

09-447016883, 09-766946609

MERRIMENT TRAVELS & TOURS

တောင်ကြီး-အင်းဝ-ပင်စား-ကမော့ Hotel Package 150,000
 စင်-ရွယ်တော်လေးဆူ-ပုဗ္ဗိ၊ Hotel Package 85,000
 တာဝယ်ရွှင်ကုံး-မောင်မောင်-ပျော်ရစ် Hotel Package 145,000

ဖွဲ့စည်းရက်: 24.12.2019, 27.12.2019, 30.12.2019

Ph: 09 - 890555506, 09 - 890555507
 အမှတ်(၁၂/၆)၊ ကျွန်းကျွန်း(၁)လမ်း၊ ဝိသုဗ္ဗိလမ်း၊ သုတေသန ဝန်ထောက်

Asia Dragon (အာရှဒရဂွန်)

ပြည်ထောင်စု-အိန္ဒိယ-ပင်စား-ကမော့
 ပြင်ပသို့အောက်ဖက်ခရီးစဉ်များ၊ ချင်း(ရွယ်တော်လေးဆူ)၊ ပုဗ္ဗိ၊
 တောင်ကြီး-အင်းဝ-ပင်စား-ကမော့-မန္တလေး-မြင်းဦးလှိုင်
 တာဝယ်(ရှင်တီချင်)၊ မောင်မောင်၊ မန္တလေးခရီးစဉ်၊ မင်္ဂလာဒုံ-အင်းဝ
 09 500 500 50, 09 500 500 80, 09 799 100 100, 09 797 100 100

မြန်မာမြတ်ရယ်ခရီးစဉ် Travel & Tours
 01-551 240, 09-5003647

► ဥရောပ (၄)နိုင်ငံခရီးစဉ် Jan 15 - 22 (၈)ရက် \$2550
 ► ဥရောပ ခရီးစဉ် Dec 12 - 17 (၆)ရက် \$1650
 ► တိုရိုယားခရီးစဉ် Dec 24 - 29 (NE Airline) \$1100
 ► ဝန်ရီး-အမေရိက-ဧကန်တီး ခရီးစဉ် Dec 26 - 29 \$530
 ► ဟန်ဂေရီ-ဟေလင်း-အေး ခရီးစဉ် (၄)ရက် \$335

အမှတ်(၁၂/၁၂)၊ ကျွန်းကျွန်း(၁)လမ်း၊ သုတေသန ဝန်ထောက် Myanmar Myat Cherry Travel & Tours

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ဆိုခြင်း

၁။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့်
 ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှ အောက်ဖော်ပြပါပစ္စည်းများအား တင်ဒါခေါ်ဆိုဝယ်ယူ
 လိုပါသည်။

စဉ်	တင်ဒါအမှတ်	အကြောင်းအရာ
က	24(T)/DPTSC (PTP)/19-20	မြင်ကေဦး သိန္နီ-ကွမ်းလုံဓာတ်အားလှိုင်းနှင့် ဓာတ်အားခွဲရုံ စီမံကိန်းအတွက် လိုအပ်သော ပစ္စည်းများဝယ်ယူရန်။ DDP (At Site)Kyat
ခ	25(T)/DPTSC (PTP)/19-20	မြင်ကေဦး မိုးမိတ်-မာမိတ်ဓာတ်အားလှိုင်းနှင့် ဓာတ်အားခွဲရုံ စီမံကိန်းအတွက် လိုအပ်သော ပစ္စည်းများဝယ်ယူရန်။ DDP (At Site)Kyat
ဂ	26(T)/DPTSC (PTP)/19-20	မြင်ကေဦး ကာမိုင်း-တနိုင်း ဓာတ်အားလှိုင်းအတွက် လိုအပ်သော ပစ္စည်းများဝယ်ယူရန်။ DDP (At Site)Kyat

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများအား လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှ
 ပစ္စည်းစီမံရေးဌာနမှ ရုံးအမှတ်(၂၇)၊ နေပြည်တော်သို့ တင်ဒါဖိတ်ခေါ် ၁၆-၁၂-၂၀၁၉
 ရက် (၁၄:၀၀) နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ (လူကိုယ်တိုင်) လာရောက် တင်သွင်းရမည်။
 ၃။ သတင်းစာတွင် ကြေညာပြီးသည့်ရက်မှစတင်၍ တင်ဒါပုံစံများအား ရုံးချိန်
 အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပြီး တင်ဒါကြေညာအား ဝန်ကြီးဌာန၏
 Web-Portal (www.moe.gov.mm) တွင်လည်း ကြေညာမည်ဖြစ်ပါသည်။
 တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စီစစ်ရေးကော်မတီ
 ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၀၂၀၉၊ ၀၆၇-၃၄၁၀၂၀၂

အမည်မှန်
 နေပြည်တော်၊ အထက(၇)၊
 နဝမတန်း(A)မှ (ဘ)ဦးထွန်း
 ထွန်းဝင်း၏သား မောင်စည်သူမိုး
 ၏အမည်မှန်မှာ မောင်စည်သူထွန်း
 ဖြစ်ပါကြောင်း။

မင်္ဂလာပါ
အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့ လုပ်ငန်း
ဖြိုဖျက်/နယ်ရေးများအတွက်
ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်
Box ကားမျိုးစုံဖြင့်
အလုပ်သမားစိစဉ်ထားသည်။
09-450042704
09-250095116
09-420096296

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန
လွှတ်တော်နှင့် အိမ်တော်အဆောက်အအုံများ
ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ (Open Tender) ခေါ်ယူခြင်း

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ
 လွှတ်တော်နှင့် အိမ်တော်အဆောက်အအုံများထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့ (မြို့ပြဌာန)မှ
 ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ ဧပြီလ-ဧပြီလအတွင်း ဖြိုဖျက်ပျက်စီးနေသည့် အဆောက်အအုံ
 အဆောက်အအုံအဖွဲ့အစည်း ပင်မဆောင်ရွက် လမ်းများအား ကတ္တရာထပ်ပိုးလွှာခင်း
 ခြင်းလုပ်ငန်း (A.C) (၂၈၆၇၀ စတုရန်းမီတာ)အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပေးသွင်းရန်
 ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။

၂။ တင်ဒါစည်းကမ်းချက်များနှင့် လျှောက်လွှာပုံစံများအား ၂၉-၁၁-၂၀၁၉
 ရက်မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန လွှတ်တော်နှင့် အိမ်တော်
 အဆောက်အအုံအဖွဲ့အစည်းထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့ (မြို့ပြဌာန)တွင် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပါ
 သည်။

၃။ တင်ဒါပုံစံမည့်ရက်/အချိန် - ၁၇-၁၂-၂၀၁၉ ရက်၊ ၁၅:၀၀ နာရီ
 ၄။ တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက်/အချိန်/နေရာ - ဆက်သွယ်အကြောင်းကြားပါမည်။
 ၅။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား သိရှိလိုပါက ဖုန်းနံပါတ် ၀၆၇-၆၉၅၂၅
 ၀၆၇-၆၉၅၅၅ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ပုလောမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)

၁။ ပုလောမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)၏ ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ နှစ်ပတ်လည်
 အစည်းအဝေး၊ သက်ကြီးပူဇော်ပွဲနှင့် ပညာရည်ချွန်ချွန်မြှင့်ပွဲ
 အခမ်းအနားကို ၂၅-၁-၂၀၂၀ရက်(စနေနေ့)၊ နံနက် ၈:၃၀နာရီတွင် ရန်ကုန်
 မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ အလံပြတုရားလမ်း၊ ယုဇနဂါးခင်းဟိုတယ်၌ ကျင်းပမည်
 ဖြစ်ပါသည်။

၂။ အသက်(၇၅)နှစ်နှင့်အထက် အသင်းဝင်များ၊ Ph.Dဘွဲ့ရရှိသူ အသင်းဝင်
 သားသမီးများ၊ ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း (ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်း
 ကျောင်း/International School အပါအဝင်)ကို ဂုဏ်ထူးဖြင့်အောင်မြင်
 သည့် အသင်းဝင်သားသမီးများကို ၇-၁၂-၂၀၁၉ရက် နောက်ဆုံးထား၍
 လည်းကောင်း၊ အသင်းဝင်သားသမီးများ ၂၀၂၀ခုနှစ် ပညာသင်နှစ်အတွက်
 ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးလျှောက်လွှာများကို သတ်မှတ်ပုံစံဖြင့် ၃၁-၁-
 ၂၀၂၀ရက် နောက်ဆုံးထားလျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

အမှုဆောင်အဖွဲ့

အများသိစေရန်နှင့် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်သတိပေးကြေညာချက်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ စက်မှုဇုန်(၂)၊ ပြင်စည်မင်းသားကြီးလမ်းနှင့် ဦးထွန်းညိုလမ်းထောင့်၊ အမှတ်-၁၂၃/၁၂၄၅ မြန်မာအိုအေစစ်ထုတ်လုပ်မှု ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဖော်ပြပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကုန်အမှတ်တံဆိပ်

မှတ်ပုံတင်အမှတ် - ၄/၂၆၄၁၅

ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဦးအေးမြင့်သည် လွန်ခဲ့သောနှစ်(၂၀)ကျော်ကပင် "သီးစုံဓာတ်ဆားရေ"ကို ROYAL-D ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ဖြင့် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချလျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံဈေးကွက်အတွင်းနှင့် စားသုံးသူများကြား၌ နာမည်ကောင်းသတင်းဖြင့် ကျော်ကြားလျက်ရှိပါသည်။ ထို့နောက်တွင် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေသည် မိမိတို့ ၁၉၉၇ ခုနှစ်ကပင် မှတ်ပုံတင်အမှတ်-၄/၂၆၄၅ဖြင့် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချလျက်ရှိသော "ROYAL-D" ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို ၂၀၁၉ခုနှစ်တွင် "မြန်မာအိုအေစစ်ထုတ်လုပ်မှုကုမ္ပဏီလီမိတက်" အမည်ဖြင့် ထပ်မံမှတ်ပုံတင်၍ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချလျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံဈေးကွက်အတွင်းနှင့် စားသုံးသူများအကြား၌ နာမည်ကောင်း၊ သတင်းကောင်းဖြင့် ကျော်ကြားလျက်ရှိပါသည်။

ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေကုမ္ပဏီ၏ ထုတ်လုပ်မှုဖြစ်သော ကုန်ပစ္စည်းအမျိုးအစားကို ထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်နိုင်ဖွယ် စာတမ်းအမှတ်အသားပုံသဏ္ဍာန်တို့ဖြင့် ဈေးကွက်အတွင်းဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း ကြားသိနေရသည့်အတွက် အတုအပြုလုပ်ခြင်းမှ ကာကွယ်နိုင်ရန် အထက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို ထပ်မံမှတ်ပုံတင်သွင်းခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေကုမ္ပဏီမှ ထုတ်လုပ်သော "သီးစုံဓာတ်ဆားရေ"ကို အထက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ဖြင့် ကပ်နှိပ်ရောင်းချ ဖြန့်ဖြူးရာတွင် အားကစားလှုပ်ရှားမှု ပုံစံအမျိုးမျိုး၏ ညာဘက်တွင် ROYAL-D ဟူသော အစိမ်းရောင်စာတမ်းအောက်တွင် ELECTROLYTE BEVERAGEဟု စာတမ်းရိုက်နှိပ်ထားခြင်း၊ သစ်သီးစုံပုံများ ဖော်ပြထားခြင်း၊ အလယ်အဖြူရောင်ကွက်တွင် ROYAL-D ဟူသောစာတမ်းနှင့်ပုံတို့မှတစ်ပါး အခြားသောအင်္ဂလိပ်စာလုံးများနှင့် ပုံသဏ္ဍာန်များဖော်ပြကပ်နှိပ် ရောင်းချဖြန့်ဖြူးခြင်းမရှိကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

အထက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားများကို ကျွန်ုပ်တို့မိတ်ဆွေနှင့် ကုမ္ပဏီက မိမိတစ်ဦးတည်းပိုင်အဖြစ် မှတ်ပုံတင်သွင်းပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် အခြားလူပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦးတစ်ယောက်ကဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီတစ်ခုခုကဖြစ်စေ၊ ပုံစံတူပုံများရိုက်၍လည်းကောင်း၊ သွယ်ဝိုက်၍လည်းကောင်း၊ အတုအပြုလုပ်ခြင်း၊ ထင်ယောင်ထင်မှားပြုလုပ်ခြင်း၊ ဆင်တူယိုးမှားပြုလုပ်ထားသော တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားများကို ပယ်ဖျက်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ကုစားမှုတောင်းဆိုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးလိမွေ (LL.B)
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၄၃၁၄)
 အမှတ် (၄၆/ပထမ်)၊ မဟာဗန္ဓုလပန်းခြံလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ Ph-09 428630704, 09 692299563

ဦးဝေယံဦး (LL.B)
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၄၃၆)

ဦးမျိုးသူရအောင်
 (စဉ်-၄၂၂၁၀)

ဗိုလ်မှူးဇော်ဝင်း(ငြိမ်း)

ကြည်း-12534
OTS-45

ဇော်ဝင်းကုန်း-သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်
အသက်(၇၀) (မြတ်)

ရေစကြိုမြို့နေ (ဦးတင်မောင်)-ဒေါ်ခင်မေတို့၏ သားကြီး၊ မြတ်မြို့နေ ဒေါ်ခင်လေးရီ၏ ခင်ပွန်း၊ Engr ဦးအောင်တင်ဝင်း (ATW Construction Engineering Group Co.,Ltd.)-ဒေါ်သင်ဇော်ဝင်း၊ ဒုဗိုလ်မှူးကြီးမြတ်မင်း-ဒေါ်သပြေဇော်ဝင်း၊ ဦးစည်သူကျော် (Project-Manager)-ဒေါ်အင်ကြင်းဇော်ဝင်းတို့၏ဖခင်၊ မြေးခြောက်ယောက်တို့၏ အဘိုး ဗိုလ်မှူးဇော်ဝင်း(ငြိမ်း) OTS-45 သည် ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၄-၁၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၁၈-၁၁-၂၀၁၉ ရက်တွင် နန်းသင်ဇော်ဝင်းရုပ်သာသို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ကိုဖြိုးဇော်စိမ်း (Ocean Tankers)

(TTC ကျောင်းသားဟောင်း) 1997 Batch
အသက် (၄၀)

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ တိုက်(၇၃ ဘီ-၁)နေ ဦးကျင်တိတ်-ဒေါ်သိန်းကွန်း(ခ)ဒေါ်လုံး] တို့၏ မြေး၊ (ဦးကျင်စိမ်း)-ဒေါ်သန်းသန်းဦးတို့၏ သားကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ အဖျောက်မြို့နေ ဦးထွန်းသန်း-(ဒေါ်ခင်ဝင်းကြည်) (ရတနာစိန်ရွှေဆိုင်နှင့် အထည်ဆိုင်) တို့၏ သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့နေ ကိုသန်းတိုက်အောင်-မအိသူဇော်စိမ်း၊ ကိုသူရဲကျော်-မချောရူပစိမ်းတို့၏ အစ်ကို၊ အဖျောက်မြို့နေ မခင်ချိုဦး၊ ကိုသန်းနိုင်အောင် - မအေးအေးနွယ်၊ သန်လျင်မြို့နေ ကိုတင်အောင်ဝင်း-မစမ်းသီတာလှိုင်တို့၏ ညီ/မောင်၊ မအိမ့်မိုးရူပါကျော်၊ မဇူဇော်ဟောသာကျော်၊ မအိန္ဒြေမြင့်စိုရ်မောင်၊ မဝန်ပန်ပွင့်ခြယ်၊ မပြည့်မိုးသက်ခြယ်၊ မယွန်းရွှေရည်မြို့၊ မောင်ထက်မြတ်ထူးတို့၏ ဦးလေး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ အဖျောက်မြို့၊ လိန်ပင်လမ်းနေ မအေးမြတ်မွန်၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်းသည် ၂၈-၁၀-၂၀၁၉(တနင်္လာနေ့) နံနက်တွင် သင်္ဘောပေါ်၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရင်း ခုတိုင်းမြို့၌ ရုတ်တရက် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၁၁-၂၀၁၉(တနင်္လာနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ မိတ်သဟာများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး

ဒေါ်သန်းသန်းအေး
အသက်(၉၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရှမ်းရိပ်သာလမ်း၊ အမှတ်(၂၆-A)နေ (ဦးဖေ-ဒေါ်သိန်းမေ) တို့၏ သမီးကြီး၊ ဗိုလ်မှူးကြီးကုညွန့် (ငြိမ်း)၏ ချစ်လှစွာသော ဇနီး၊ ဦးသက်စံဝင်း (Aung Gyi Group of Companies) -ဒေါ်အိန္ဒြေမြင့်တို့၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်၊ မောင်ကောင်းထက်စံ၊ မောင်စံသူထက်တို့၏ ဘွားဘွားကြီး၊ (ဦးထွန်းဝင်း-ဒေါ်ညွန့်ညွန့်အေး)၊ (ဦးဖေသိန်း)-ဒေါ်မာရီအုန်း၊ ဒေါ်တင်တင်အေး၊ ဦးထွန်းလင်း-ဒေါ်ခင်ခင်အေး၊ ဒေါ်စန်းစန်းအေးတို့၏ အစ်မကြီးသည် ၁၄-၁၁-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၆:၅၅နာရီတွင် SAKURA ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၆-၁၁-၂၀၁၉ (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၂၀-၁၁-၂၀၁၉(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး

စီကစံရောင်(ခ)ဦးဖေမြင့်
အသက်(၈၉)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ပါရမီရိပ်သာ၊ မဇူလမ်းသွယ်(၂)၊ အမှတ်(၂၀/၅)နေ (ဦးရမ်းမ-ဒေါ်ကျွန်း)တို့၏ သားကြီး၊ (ဦးစောလစ်ကွန်း-ဒေါ်ဟန်နီ) တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်စောရဲရောင်(ခ)ဒေါ်ဦး၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးမြင့်နိုင်-ဒေါ်ကျင်ကျင်စိန်၊ ဦးမြင့်လှိုင် (ဥက္ကဋ္ဌ၊ တီပီမီ ကုမ္ပဏီလီမိတက်)-ဒေါ်တင်မာဌေး၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်၊ ဒေါ်ကျင်ဌေး-ဦးကျော်လှိုင်၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်ကြည်-ဦးသန်းလှိုင်၊ ဦးထွန်းအောင်ကျော်-ဒေါ်ပေါင်ပေါင်၊ ဦးအောင်မြတ်-ဒေါ်ခင်လပြည့်ဝန်း၊ ဒေါ်ဌေးဌေးအောင်-ဦးရဲလင်း၊ ဦးကျော်ကျော်ထွန်း-ဒေါ်ခင်အေးမြင့်တို့၏ ကျေးဇူးရှင်ဖခင်ကြီး၊ မြေး ၁၅ ယောက်တို့၏ ချစ်လှစွာသော အဘိုးသည် ၁၅-၁၁-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက် ၈:၅၀ နာရီတွင် ပါရမီရိပ်သာနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၉-၁၁-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့)တွင် ရေဝေးဒုက္ခနိ၊ တရုတ်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး ဆွေမျိုးမိတ်သဟာများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်နန်းညွန့်သိန်း (၅၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ သုဝဏ္ဏ (၂၉) ရပ်ကွက်၊ မီးခိုးလမ်း၊ တိုက်အမှတ် (၁၁၃/၈)နေ (ဦးသိန်းတင်)-ဒေါ်သန်းစိန်တို့၏ သမီးကြီး၊ ဒေါ်မြတ်သူဇာသိန်း (လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ငြိမ်း၊ စီမံကိန်းဦးစီးဌာန)၊ ဒေါ်ခင်မာလာသိန်း (ရုံးအုပ်၊ မြေတိုင်းဦးစီးဌာန)၊ (ဒေါ်ခင်စံယသိန်း)၊ ဦးတင်ထွန်း (ACES Co., Ltd, Singapore)-ဒေါ်မျိုးမျိုးဝင်း၊ ဦးတင်ရီနီ (ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ငြိမ်း၊ စီမံကိန်းဦးစီးဌာန)-ဒေါ်ကျော်ယုတ်မင်းသိန်း (AITAA Headquarters, Bangkok, Thailand)၊ ဦးကြည်ထွန်း ((Con-9) ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန)-ဒေါ်နီလာထွန်း(Sanyu Consultants Inc.) တို့၏ အစ်မကြီး၊ တူ/တူမ လေးယောက်တို့၏ အဒေါ်သည် ၁၅-၁၁-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၇-၁၁-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးခင်မောင်ဖြူ
အသက်(၉၄)နှစ်
အငြိမ်းစားသံအမတ်ကြီး/အခြေခံပညာဦးစီးဌာန
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်(ငြိမ်း)
သံကုန်း၊ အထက (ကျောင်းသား/ကျောင်းသူဟောင်းများ၏
အသက်အကြီးဆုံးကန်တော့ဆရာကြီး)
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်ခရိုင်၊ သံကုန်းမြို့နေ (ဦးရွှေဝင်း-ဒေါ်သန်း)တို့၏ သားကြီး၊ ဆရာမကြီး (ဒေါ်ခင်သန်း)၏ ခင်ပွန်း၊ သံကုန်းအထက ကျောင်းသား/ကျောင်းသူဟောင်းများ အာစရိယပူဇော်ပွဲတွင် အမှတ်စဉ်(၁) အသက်အကြီးဆုံး ကန်တော့ဆရာကြီး ဦးခင်မောင်ဖြူ (ခ)ဦးကျော်သိန်းသည် ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၉:၁၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ အရှေ့ရန်ကင်းရပ်၊ တိုက်အမှတ် (၃၁၀) အခန်း(၁)နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရသည့်အတွက် ကန်တော့ဆရာကြီး/ ဆရာမကြီးများနှင့် ကျောင်းသား/ကျောင်းသူဟောင်းတစ်ရပ်လုံးမှ မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
သံကုန်း၊ အထက ကျောင်းသား/ကျောင်းသူဟောင်းများ အာစရိယပူဇော်ပွဲကျင်းပရေးကော်မတီ

OTS-45
သူငယ်ချင်းများနှင့် မိသားစုများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဗိုလ်မှူးဇော်ဝင်း (ငြိမ်း) OTS-45
အသက်(၇၀)
ကြည်း-၁၂၅၃၄၊ သူရဲကောင်းမှတ်တမ်းဝင်
ကမ အမှတ်-၅၃ သူငယ်ချင်း ဗိုလ်မှူးဇော်ဝင်း (ငြိမ်း) သည် ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ ရက်တွင် မြတ်မြို့၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။
OTS-45
သူငယ်ချင်းများနှင့် မိသားစုများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးကျော်အေး (၅၃)နှစ်
ကမရွတ်မြို့နယ်၊ Highway Complex အိမ်ရာ၊ တိုက်(A)၊ အခန်း(၃၁၀) နေ အိမ်ရာသာယာရေးကော်မတီ၏ ဘဏ္ဍာရေးမှူးဖြစ်သူ ဦးကျော်အေး အသက် (၅၃)နှစ်သည် ၁၅-၁၁-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၆:၀၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
အိမ်ရာသာယာရေးကော်မတီ
Highway Complex အိမ်ရာ
အမှတ်(၆)ရတနာ၊ ကမရွတ်

ဘဝနတ်ထံဖျံလွန်တော်မူခြင်း

ဘဒ္ဒန္တသုမန မထေရ်မြတ်
(အဂ္ဂမဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ)
သိက္ခာတော်(၇၄) ပါ၊ သက်တော် (၉၄)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (ဈာ)ရပ်ကွက်၊ ဇေယျအေးကျောင်း တိုက်၊ သဒ္ဓမ္မဝိသယာဇာတိသာသနာရိပ်သာ ဦးစီးပဓာနနာယက ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသုမန မဟာထေရ်မြတ်သည် (၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း၂ရက်)၊ ၂၉-၁၀-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ဘဝနတ်ထံဖျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် (၁၃၈၁ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်နေ့)(အမျိုးသားနေ့) ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် အန္တိမအဂ္ဂိရာပန ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ တပည့်ဒါယကာ၊ ဒါယကာမများအား အသိပေးနှိုးဆော်ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
အန္တိမရာပနကျင်းပပူဇော်ရေးအဖွဲ့

ဦးသိန်းကြွယ်စိုး

ဒု-ညွှန်မှူး(ငြိမ်း)
မြန်မာ့ရေနံပြန်ပို့ရေးဝယ်ရေး (MPPE)
အသက်(၆၈)နှစ်
ရမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့နယ်၊ အေးသာယာမြို့၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ နောင်အင်လမ်း၊ အမှတ်(၃၄/၁၁)နေ (ဦးသိန်းဖေ-ဒေါ်မြသန်း)တို့၏ သား၊ ဒေါ်ခင်အေးဝင်း၏ ခင်ပွန်း၊ အောင်ပန်းမြို့နေ ဦးသိန်းနွယ်-ဒေါ်ခင်သန်းမြင့်တို့၏ ညီ၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးသိန်းဌေး(ငြိမ်း)-ဒေါ်မြင့်မြင့်ခိုင်၊ ဦးသိန်းစိုး-ဒေါ်မိမိချိုတို့၏ အစ်ကို၊ ဦးစိုးစည်သူ-ဒေါ်တင်တင်လှ၊ ဦးသောင်းထိုက်-ဒေါ်သီသီအေးတို့၏ ဖခင်၊ မောင်အောင်မြင်ခန့်၏ အဘိုးသည် ၁၄-၁၁-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၆-၁၁-၂၀၁၉(စနေနေ့)မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ကျီးဖြူကန်သူသာနံ့သို့ ပို့ဆောင် ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး ဆွေမျိုးမိတ်သဟာများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး

ဦးစိန်လွင်ဦး(ခ)ဦးမြမောင်(ခ)ဦးစန်းမြင့်
အသက်(၆၃)နှစ်
ဘုမ္မာ(၁၉၇၆-၁၉၈၀)
ဘိုကလေးမြို့၊ အမှတ်(၈)၊ ဒုတိယလမ်း၊ (၃)ရပ်ကွက်နေ (ဦးတင်လွမ်း-ဒေါ်အင်ဝီ(မြသီရိ-သစ်စက်))တို့၏ သား၊ ဦးဟန်မြင့်(ခ)ဦးဝိတာ၊ ဦးသိန်းထိုက်-ဒေါ်စန်း၊ ဦးကျားကြီး-ဒေါ်မြမြဝင်း၊ ဦးစိန်မြင့်-ဒေါ်အေးအေးသန်း၊ ဦးဘိုနီ-ဒေါ်တင်တင်စိန် တို့၏ ညီ/မောင်၊ ဦးဇော်-ဒေါ်ဝါဝါတို့၏ အစ်ကို၊ အမှတ်(၂၉)၊ ကျော်သိရီခိပ်၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ ဘိုကလေးမြို့နေ ဒေါ်ခင်သန်းဝင်း၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ မောင်အောင်တိုး၊ မဖြူမေသင်းတို့၏ ကျေးဇူးရှင်မွေးသဖေခင် ဦးစိန်လွင်ဦး(ခ)ဦးမြမောင် သည် ၁၅-၁၁-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၇-၁၁-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၃၀ နာရီတွင် နေအိမ်မှ သုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဘုရား၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ရေကန် ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်ထွေးရင် (ပုသိမ်)
အသက်(၈၄)နှစ်
ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ်(၁၉၇၅-၁၉၈၁)၊ မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာ ဦးမြင့်ဆန်း (Director, NEPS Co.,Ltd)-ဒေါ်သန်းသန်းမြင့်တို့၏ မိခင် ဒေါ်ထွေးရင်(ပုသိမ်)သည် ၈-၁၁-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့)မွန်းလွဲ ၁:၁၈ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် အတူ ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
75-81 RIT Welfare Group မှ အင်ဂျင်နီယာနှင့် ဗိသကာသုဿချင်းများ

ဦးကျော်အေး

အသက်(၅၃)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ ကမရွတ်မြို့နယ်၊ Highway Complex အိမ်ရာ၊ တိုက် (A)၊ အခန်း(၃၁၀)နေ (ဦးကျင်)-ဒေါ်ခင် (ကားစက်ဘောဆိုင်)တို့၏ သား၊ ဒေါ်နီနီဝင်း၏ ခင်ပွန်း၊ Lu Ngook Lun (U.S.A)၏မောင်၊ ဒေါ်ခင်စန်းအေး၏ အစ်ကို၊ မမေသူကျော်၊ မအိဟန်နီဦး၊ မနေခြည်လင်းတို့၏ ဖခင် ဦးကျော်အေးသည် ၁၅-၁၁-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၆:၀၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကွယ်လွန်သူ၏ဆန္ဒအရ ယင်းနေ့တွင် ပင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်ဆွေသင်္ဂြိုဟ်ရေးအဖွဲ့ကြားအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) တွင် အထက်ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော် နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်မြင့်မြင့်စိ

အသက်(၇၂)နှစ်
အလပြင်(ငြိမ်း)၊ အထက-၆၊ အလုံမော်လမြိုင်မြို့၊ ဈေးကြိုရပ်ကွက်၊ မြတ်စုရပ်၊ မြဟသာလမ်း၊ အမှတ်(၈)နေ (ဦးကျင်-ဒေါ်ရန်)တို့၏ သမီး၊ (ဦးစံမြင့်-ဒေါ်မြမြဝင်း)၊ (ဒေါ်ခင်ကြည်)၊ (ဒေါ်တင်)တို့၏ ညီမ၊ တူ/တူမ ခုနစ်ယောက်တို့၏ အဒေါ်၊ မြေးနှစ်ယောက်တို့၏ ဘွားလေး ဒေါ်မြင့်မြင့်စိသည် ၁၅-၁၁-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက် ၀၈:၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၇-၁၁-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁၂:၃၀ နာရီတွင် အထက်ပါ နေအိမ်မှ ပိန္နဲကုန်းသူသာနံ့သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး ဆွေမျိုးမိတ်သဟာများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဆရာမကြီး ဒေါ်တင်ညွန့် (သထုံ)
အသက် (၉၃)နှစ်
ချစ်ခင်ရိုသေရပါသော ဆရာမကြီး ဒေါ်တင်ညွန့် အသက် (၉၃)နှစ်သည် ၁၃-၁၁-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
ချစ်တပည့်များ
ဒေါ်သန်းညွန့်၊ ဒေါ်ချိုချို၊ ဒေါ်ဌေးဌေးရီ
ဒေါ်ခင်သန်းအေး၊ ဒေါ်ခင်အုံးနွဲ့၊
ဒေါ်အေးအေးကြူ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်တင်တင်ဝေ (ဇနီးဖြူ)
အသက်(၈၄)နှစ်
သူငယ်ချင်း ကိုဆန်းထွန်းသိန်း-ဇနီး မစန်းစန်းဦး (P.G.T.I, 1983-CIVIL)၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်ကြီး ဒေါ်တင်တင်ဝေ အသက် (၈၄)နှစ် သည် ၂၂-၇-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် သူငယ်ချင်းမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
P.G.T.I, 83(Civil) မိသားစု
သူငယ်ချင်းများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်တင်တင်အုံး
အသက်(၆၆)နှစ်
ဦးထွန်းထွန်းလင်း (ထက်မြက်သောမြန်မာ ကုမ္ပဏီလီမိတက်) ၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်ကြီး ဒေါ်တင်တင်အုံးသည် ၁၃-၁၁-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။
ထက်မြက်သောမြန်မာကုမ္ပဏီလီမိတက်မိသားစု

အနိစ္စ

ဦးဇော်မင်းဝင်း
အသက်(၇၃)နှစ်
MD.AG Resources Myanmar Co.,Ltd. သင်္ဘောကပ္ပတိန်
တံတားမြို့နေ (ဦးအောင်ဘ (မော်ကွန်းဝင်း တတိယဆင့်-တပ်မတော်-ရေး) - ဒေါ်ခင်အေး) (ဗဟန်းမြို့နယ် အမျိုးသမီးစောင့်ရှောက်ရေး လ/ထ ကျောင်းအုပ်-ငြိမ်း)၊ လှိုင်ကော်မြို့နေ တိုင်းမင်းကြီး (ဦးဝင်းဖေ - ဒေါ်တင်ကြည်ကြည် (အလယ်တန်းပြ-ငြိမ်း))တို့၏ သား၊ ဒလမြို့နေ (ဦးပါကြီး-ဒေါ်ညွန့်ညွန့် အောင်)တို့၏သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ သုဝဏ္ဏ (၂၉) ရပ်ကွက်၊ ပေါ်ဆန်းမီးလမ်း၊ အမှတ် (၁၀၀/၁၁)နေ ဒေါ်ခင်နီလာအောင် (Director, AG Resources Myanmar Co.,Ltd.) ၏ ခင်ပွန်း ဦးဇော်မင်းဝင်း သည် ၁၃-၁၁-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၁၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီးအထူး ကြပ်မတ်ဆောင်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၇-၁၁-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (သုဝဏ္ဏနေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအား ရည်စူး၍ ၁၉-၁၁-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) နံနက်တွင် သုဝဏ္ဏနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

သင့်
သွေးဖြင့်
အသက်
ကယ်ပါ

သစ် တော နဲ့ သစ် ပင် ချစ် ခင် တဲ့ လူ မျိုး သစ် ပင် ကို နှစ် စဉ် စိုက် ရွှေ တိုက် ကို စိုး

စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ကို ပူးပေါင်း၍ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနအဖြစ် ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ဖွဲ့စည်းရေး ဆွေးနွေး



ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၄)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပစ္စမနေ့ကျင်းပစဉ်။

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၄)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပစ္စမနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ကို ပူးပေါင်း၍ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနအဖြစ် ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ဖွဲ့စည်းရေးကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတက တာဝန်ပေးအပ်သည့် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆက်အောင်က လွှတ်တော်သို့ ရှင်းလင်းတင်ပြရာတွင် လက်ရှိစက်မှုဝန်ကြီးဌာန၏ ဖွဲ့စည်းပုံသည် နိုင်ငံပိုင်စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများကို စီမံကြီးကြပ်လည်ပတ်နိုင်ရေးကို အဓိက ဦးစားပေးထားသော ဖွဲ့စည်းပုံဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဗဟိုအုပ်ချုပ်သည့် စီးပွားရေးစနစ်အတွက် လိုအပ်သည့် အုပ်ချုပ်ရေး ယန္တရားများနှင့်ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကိုအကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အရေးပါသောလုပ်ငန်းစဉ်များကို ယခုဖွဲ့စည်းပုံတွင် ရောထွေးစွာ ဖွဲ့စည်းထားသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ လက်ရှိနိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးစနစ်သည် Command Economy စနစ်မှ Market Economy ဖြစ်သည့်ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကို ဦးတည်နေသည့်အတွက် ယင်းဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်နိုင်မည့် စက်မှုကဏ္ဍဆိုင်ရာ မူဝါဒများနှင့် ကြီးကြပ်ထိန်းကွပ်မှုများကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ဖွဲ့စည်းပုံအသစ်တစ်ခုသို့ အသွင်ကူးပြောင်းရေးသည် များစွာအရေးကြီးပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ၁၆

ကြေးမုံ ယနေ့ဖတ်စရာ
နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ အတွက် ကျင့်ဝတ်(CoC) ပြင်ဆင်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း လုပ်ငန်းကော်မတီအစည်းအဝေးကျင်းပ
စာမျက်နှာ » ၈

တိုင်းရင်းသားရေးရာအချုပ်ပို လေးမျက်နှာပါရှိ
ယနေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် တိုင်းရင်းသားရေးရာ အထူးကဏ္ဍ အချုပ်ပို လေးမျက်နှာပါရှိပါသည်။

၂၀၁၉ ဆီးဂိမ်းအမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် စတင်မည်

မြန်မာနှင့်မလေးရှား ပွဲဦးထွက်ကစားရမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၅
၂၀၁၉ ခုနှစ် အကြိမ်(၃၀)မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ၏ အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များ ထွက်ပေါ်လာပြီဖြစ်ပြီး နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စုတွင်း အင်အားကြီး မလေးရှားအသင်းနှင့် ပွဲဦးထွက်စတင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာအသင်းသည် နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် မလေးရှားအသင်း၊ နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် ဖိလစ်ပိုင်အသင်း၊ နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် တီမောအသင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ကမ္ဘောဒီးယားအသင်းတို့နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

အုပ်စုပွဲစဉ်များကို နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များကို ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်၊ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် တတိယလုပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်တွင်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အုပ်စုပွဲများကို ရိုဗယ်အမှတ်တရကွင်းနှင့် ဘီနန်ကွင်းတို့၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဆီမီးဖိုင်နယ်၊ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် တတိယလုပွဲကို ရိုဗယ်အမှတ်တရကွင်း၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၆ သို့ ၇

၂၀၁၇ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာနှင့် မလေးရှားအသင်းတို့ တွေ့ဆုံခဲ့စဉ်။



The All New **ACCENT**
All you ever wanted

Special Price
299 Lakhs

ရန်ကုန်လိုင်စင်ဖြင့်ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ။
(YGN License Available !)

1.4 MPI gasoline engine | 6-Speed A/T transmission | Multi infotainment
Engine Start/ Stop Button | Rear View Camera | Leather Seat

Yangon (Grand Sirius ; Ahlone) ☎ (01) 522 723, 09 42 100 2051, 09 2500 100 10
Yangon (Cherry MYKO ; S/Oakalapa) ☎ 09-776699955, 09-776633377
Yangon (Green Gate ; N/Oakalapa) ☎ 09-441444491-93
Yangon (Silver Ocean; Thingangyun) ☎ 09-780807799, 09-443669999
A/S Center ☎ 01 522 724
Yangon (MMM ; Tarmwe) ☎ 09-958581111
Yangon (Myint Myat Maung ; Hlaing) ☎ 09-785145313, 09-42220552
Yangon (Myanmar Jade Crown; E/Dagon) ☎ 09-967788900, 09-444123181
Mandalay ☎ 09 2531 51970, 09 4539 55560
Mawlamying ☎ 057 24480, 09 970 164 721
Naypyidaw ☎ 067 26416, 09 797939 277
Monywa ☎ 09 7921 30 200, 09 2131 200
Magway ☎ 09 77777 1616, 09 77777 6161
Taunggyi ☎ 09 521 2514
www.facebook.com/hyundaicmm

All information and illustrations are based on data available at the time of publication and subject to change without notice.

အမြတ်ဝေစုထုတ်ယူရန် ကြေညာခြင်း

၁။ သစ်တောထွက်ပစ္စည်းဖက်စပ်ကော်ပိုရေးရှင်းအများနှင့်သက်ဆိုင်သောကုမ္ပဏီလီမိတက်၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် အတွက် အစုပေါင်းအမြတ်(ထည့်ဝင်ပြီး အစုအရင်းငွေအပေါ် တစ်နှစ်လျှင် ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း)ကို သစ်တောဖက်စပ် (ရုံးချုပ်) အမှတ် (၅၂-၆၆)၊ ဗိုလ်တထောင်ဘုရားလမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တွင် အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်ယူရန် ဖြစ်ပါသည်။

စဉ်	အစုရှယ်ယာလက်မှတ်အမှတ်စဉ်	ရက်အပိုင်းအခြား	မှတ်ချက်
(က)	၀၀၀၀၀၁ မှ ၀၀၉၀၀၀ ထိ	၂၅-၁၁-၂၀၁၉ ရက်မှ ၉-၁၂-၂၀၁၉ ရက်	ရုံးဖွင့်သည့်နေ့
(ခ)	၀၀၉၀၀၁ မှ ၀၁၈၀၀၀ ထိ	၁၀-၁၂-၂၀၁၉ ရက်မှ ၂၇-၁၂-၂၀၁၉ ရက်	(နံနက် ၁၀ နာရီ
(ဂ)	၀၁၈၀၀၁ မှ ၀၂၇၀၀၀ ထိ	၃၀-၁၂-၂၀၁၉ ရက်မှ ၁၃-၁-၂၀၂၀ ရက်	မှ
(ဃ)	၀၂၇၀၀၁ မှ ၀၃၆၀၀၀ ထိ	၁၄-၁-၂၀၂၀ ရက်မှ ၂၈-၁-၂၀၂၀ ရက်	ညနေ ၄ နာရီ
(င)	၀၃၆၀၀၁ မှ ၀၄၅၀၀၀ ထိ	၂၉-၁-၂၀၂၀ ရက်မှ ၁၃-၂-၂၀၂၀ ရက်	အတွင်း)

၂။ ၂၅-၁၁-၂၀၁၉ ရက်မှစတင်၍ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် အမြတ်ဝေစုများ ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ပါ၍ အစုပေါင်း အမြတ်ဝေစုထုတ်ယူမည့် အစုရှယ်ယာရှင်များသည် အစုရှယ်ယာလက်မှတ် (မူရင်း)၊ မိမိတို့၏ အမျိုးသားမှတ်ပုံတင် (သို့မဟုတ်) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားကို တစ်ပါတည်းယူဆောင်လာကြရန်နှင့် ကိုယ်တိုင်ထုတ်ယူနိုင်ပါက ကိုယ်စားလှယ် လွှဲစာရေးသား၍ ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

၃။ ကုမ္ပဏီ/အဖွဲ့အစည်းအမည်ဖြင့် ဝယ်ယူထားသည့် အစုရှယ်ယာရှင်များသည် ကုမ္ပဏီ/အဖွဲ့အစည်း၏ ခေါင်းစီးဖြင့် တရားဝင်လွှဲအပ်စာ ယူဆောင်လာသူကိုသာ အစုပေါင်းအမြတ်ဝေစုထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ အထက်ပါကာလအတွင်း အစုပေါင်းအမြတ်ဝေစု မထုတ်ယူဖြစ်သော အစုရှယ်ယာရှင်များသည် သစ်တောဖက်စပ်(ရုံးချုပ်) ဖုန်း ၀၁-၉၀၁၀၇၃၄၊ ၀၁-၉၀၁၀၇၃၇ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်၍ အမြတ်ဝေစုထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ

ရောင်းမည်

ရွှေပြည်သာ (၉)ရပ်ကွက်၊ ဆင်နှစ်ကောင်မှတ်တိုင်၊ ယုဇန လမ်းမှစတင်၍ အနီး၊ ပန်းခြံ ၆ ပတ်လမ်း၊ ပေ(၄၀x၆၀) တိုက်ခံအိမ် (၁)လုံးပါ၊ ရေ၊ မီးပါ၊ အရုပ်အရင်းကင်း ညှိနှိုင်းဈေး။
Ph:09-420703938,09-698660347

ပထမဦးဆုံး ဦးထွန်းဦး+ခေါ်ဝင်းမာ

TV (ရန်ကုန်)

ကားမောင်း၊ စက်ပြင်သင်တန်း
ဘဗဟိ(A) ကားကတ်ဆက်တန်း၊ သိမ်ဖြူတန်းနှစ်တွင်းဘေး၊
(မဆာကတ်တိုင်) Ph: 09-73044311
ဘဗဟိ B (A)၊ သံသရာလမ်း၊ တောင်ဥက္ကလာ၊ (ဘေလီမှတ်တိုင်)
သိမ်ဖြူ- 09421150033, 09-5041550, 09-440051114
ပြောင်းဖွင့်- 09-260111942, 09-420066955
09-440051112, 01-8011402, 01-8011403
တောင်ဥက္ကလာ- 09-440051113, 01-2332340
သာကောတ(၁၀၈တောင်ဘုရား) - 09-779144479
ပရမ်းကုန်း(သမိုင်းလမ်းဆုံအနီး) - 09-260111947
ဗိုလ်တထောင်(ဗဟိုလမ်းဆုံအနီး) 09-779144498
တောင်ဖေ(တံတားထိပ်မှတ်တိုင်) - 09-260111946

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့်ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန

အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ဆိုခြင်း

၁။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၏ ဓာတ်အားစနစ်ဌာနရှိ ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံးများတွင် အသုံးပြုရန် ဓာတ်အားခွဲရုံးသုံးစွဲစည်းများအား ပစ္စည်းစိစစ်ရေးဌာနခွဲ(ရန်ကုန်) မှ ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံးအသီးသီးသို့ သယ်ယူပို့ဆောင်ရန် မြန်မာကျပ်ငြေဖြင့် တင်ခေါ်ဆိုလိုပါသည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ခါအား လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန၊ ပစ္စည်းစိစစ်ရေးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၂၇)သို့ တင်ခါပိတ်ရက် ၂၉-၁၁-၂၀၁၉ ရက်၊ ၁၄:၀၀နာရီတွင် နောက်ဆုံးထား၍ (လူကိုယ်တိုင်) လာရောက်တင်သွင်း ရမည်။

၃။ သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစတင်၍ တင်ခါပုံစံအား ရုံးချိန် အတွင်း လာရောက်စုံစမ်း ဝယ်ယူနိုင်ပြီး တင်ခါကြော်ငြာအား ဝန်ကြီးဌာန၏ Web Portal (www.moe.gov.mm) တွင်လည်း ကြော်ငြာမည်ဖြစ်ပါသည်။
တင်ခါလက်ခံရေးနှင့်စိစစ်ရေးကော်မတီ
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၀၂၅၊ ၀၆၇-၃၄၁၀၂၅

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ (၈၂)ရပ်ကွက်၊ မေတ္တာ(၅)လမ်း၊ အမှတ် (၇၀၈)၊ ဦးသိန်းညောင်(၁၂/ သဟက(နိုင်)၀၅၄၅၅၁)ကိုိုင်ဆောင်သူထံမှ စာချုပ် အဆက်ဆက်ဖြင့် ဝယ်ယူထားကြသော အကျယ်ပေ(၂၀x၆၀)အား ခေါ်ခင်မာတင် (၁၂/တမန(နိုင်)၀၆၆၂၅၅)ကိုိုင်ဆောင်သူက အကျယ်ပေ (၁၀x၆၀)(ခေါင်းရင်းခြမ်း) ကိုလည်းကောင်း၊ ခေါ်ခင်မာမာ(၁၂/သဟက(နိုင်)၀၇၅၉၅၄) ကိုိုင်ဆောင်သူက အကျယ်ပေ (၁၀x၆၀) (ခြေရင်းခြမ်း)ကိုလည်းကောင်း ဝယ်ယူထားကြရာ ၎င်းဝယ်ယူထားကြသူများထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏စိတ်ဆွေက မြေအကျယ်ပေ(၂၀x၆၀) တစ်ကွက်လုံးအား ပြန်လည်ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါ၍ အဆိုပါမြေကွက်နှင့် ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်သူ မည်သူမဆို အထောက်အထားခိုင်လုံစွာဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့သို့ ကြေညာ သည့်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ဝယ်ယူသူ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ခေါ်အောင်ကျော်စဉ်-၁၂၅၈၈
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
အမှတ်(၈၃)၊ အနီး(၁၃/၃)၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ (၄)ရပ်ကွက်၊
ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၇၉၉၅၇၅၇၅၇

အများသိစေရန်ကြေညာစာ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မင်းအောင်လှိုင်မြို့နယ်၊ လှပစေရန်ကွက်အမှတ် (ပိတ်ကုန်း ဝန်းကျင်)၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၇၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၇)၊ စရိယာ ၀.၀၅၉၉၉ ဧကရှိ ဘိုးဘာ ဝိုင်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ မင်းအောင်လှိုင်မြို့နယ်၊ မင်္ဂလာ တံတားရပ်ကွက်၊ နေလမ်းနှင့် ၂၇လမ်းကြား၊ ၇၃လမ်း၊ အမှတ်(၉)ဟုခေါ်တွင်သော အဆောက်အအုံ အပါအဝင် အကျိုးစီးပွားနှင့် အားလုံးတို့ကို ဦးအောင်နိုင်မြို့နယ်၊ ဦးမင်းဟန်ဦး ဦးအောင်နိုင်တို့က အမည်ပေါ်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်ကြပါသည်။ မြေအမည်ပေါက် တင်ပြီးဖြစ်သူ ဦးအောင်နိုင်မြို့နယ်၊ ၂၀၁၉ခုနှစ်တွင် ကွယ်လွန်သဖြင့် မြန်မာ့ဓလေ့ ထုံးတမ်းစဉ်ပေအရ ဦးအောင်နိုင်မြို့နယ်အရ ခန့်အပ်ခြင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော က ဝိုင်ဆိုင် ပါသည်။ အထက်ပါမြေကွက်နှင့် အဆောက်အအုံကို ဝေခွဲအားဖြင့် (၉/မဟာ(နိုင်) ၀၀၀၉၅၄) ဦးမင်းဟန်ဦး (၉/မဟာ(နိုင်)၀၀၀၉၅၄) နှင့် ဦးအောင်နိုင် (၉/မဟာ(နိုင်) ၀၀၀၉၅၄) တို့က တရားဝင်လက်ဝယ်ပိုင်ဆိုင်လက်ရှိပါသည်။ အထက်ပါမြေကွက်နှင့် အဆောက်အအုံကို ဝိုင်ဆိုင်ပိုင်ဆိုင်မှုစာရင်းများမှာ ပျောက်ဆုံးစေမည်ဖြစ်၍ အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် တရားဝင်လက်ဝယ်ထားရှိပါက ဝိုင်ဆိုင်မှုစာရင်း အပြန်အလှယ် ပေးပေးရန် အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ အကယ်၍ ကြေညာချက်ကို လိုက်နာမှုမရှိဘဲ များမဖြောင့်သော သဘောဖြင့် တစ်ဦးတစ်ယောက်က အထက်ပါ စာရင်းစာတမ်းများကို လက်ဝယ်ထားရှိကြောင်းသိရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ တရားရုံးထံ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းအများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -
ဦးအောင်ကျော်စဉ် L.L.B., LL.M.
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၁၁၆၄)
အမှတ်(၁၁၁/၁၁၃)၊ ဗဟိုယထမ်း၊ ဝန်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့
ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၉၅၃၅

မိတ္တူမောင်

အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
အိမ်သုံး၊ ရုံးသုံးများကို 15', 16'
Box တားနှင့် လုပ်သားများအပါ။
ပျိုတွင်း/နယ်ထူး ဝန်ဆောင်ပေးပါမည်။
09 5024774
09 73179228
09 49155515

မမ
အုပ်ချုပ်သစ်အရွှေ့ပိုင်း
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း
ဆိပ်ကမ်းရိုမြေကွက်များ
ဝယ်လိုသည်။
09-444880970

ရောင်ခြည်သစ်

အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
10', 14', 15' တားများဖြင့်
လုပ်သားအပြုံးအိမ်မြို့တွင်း/နယ်ထူး
ဝန်ဆောင်ပေးပါမည်။
Ph:09-450454771
09-450454772
09-450454773

သာသာ
အထက်ပိုင်းအိမ်ခြံမြေဖြင့် အသက်ရှူရသော
ဝေဒနာများအတွက် နှာခေါင်းဘေးကြောများကို
ပွတ်လိမ်ခြင်းဖြင့် မိနစ်ပိုင်းအတွင်း ချက်ချင်း
သက်သာပျောက်ကင်းစေပါသည်။

ဝေဒနာပေးသော အသက်ကြောကြောများအား
နှာခေါင်းအောက်ပိုင်းတွင် ပွတ်လိမ်ပါသည်။

ဖုန်း - ၀၁-၅၇၂၀၉၇၊ ၀၉-၅၇၀၀၁၃၇၊ ၀၉-၅၄၁၇၀၆၅
အမှတ်(၂၀၃)၊ ၂၀၃၊ ယုဇနလမ်း၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၁-၅၇၂၀၉၇၊ ၀၉-၅၇၀၀၁၃၇၊ ၀၉-၅၄၁၇၀၆၅

ရောင်း(သို့)Condo နဲ့လဲမည်

သလံန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ နှင်းဆီကုန်း၊ VIP
ရပ်ကွက်အနီး (ဂုတ်ခြံ)၊ မျက်နှာစာ ပေ(70x53)
လေးပင်ပျဉ်ထောင်အိမ် ရေ+မီးစုံ၊ ချပ်တံ
တိုင်းခတ်ပြီး။
ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း-09-5036166, 09-5169505

ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ ချေးကြီး (အဓနကန်)
ရပ်ကွက်ကြား၊ ရွှေတန်းလမ်း (အဓနကန်) အမှတ် ၂၀ ဟုခေါ်
သော (၂) ခန်းတန်း (၆ထပ်) ကန်ထရိုက်တိုက်ခါ၊ စတုတ္ထထပ် /
၅-၄၃၁ / ခေါင်းရင်း အခန်းအမှတ် (5-A) တိုက်ခန်း
အခရောင်းအဝယ်ကုန်ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းကြေညာခြင်း

အထက်ဖော်ပြပါတိုက်ခန်းကို အရောင်းအဝယ်သဘောတူတစ်စာချုပ် (အဆက်ဆက်)ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဦးနိုင်လင်း(၁၂/တမတ(နိုင်) ၀၅၅၆၅၁)က တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်အဖြစ် လက်နဲ့ထားပိုင်ဆိုင်ပါကြောင်း ဝန်ခံကတိပြု သည့်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့အိမ်စံဆေးစောလင်း(၁၂/လသယ(နိုင်)၀၅၂၆၂)က အပြုံးအပိုင်ဝယ်ယူရန် (စရန်ငွေ)ပေးဆောင်ခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါတိုက်ခန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ကြိုကြေညာပါသည့် နေ့မှ(၁၄)ရက်အတွင်း တိုက်ခင်းလိုသော စာရွက်စာတမ်းများနှင့် တရားလွှတ်တော် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်နေ့ရက်ကျော်လွန်ပါက တိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ အပိုင်ဆိုင်ထားသူအားပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိကြောင်းကြေညာပါသည်။
(လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်များအရ)

ဦးသန့်ခင် (LL-B) **ခေါ်ဟန်ခွေနိုင် (LL-B)**
အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၂၅၀၆၈) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၂၇၅၅၅)
Ph-09 253995848 , 09-798420119 Ph-09-4200 73685
အမှတ်(၅၀) -ပထမ အခန်း(D-2)၊ ဘက်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ကြော်ငြာစာ

မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ (က)ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်(ယ-၃)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၂၅)၊ ၇၁x၇၂ လမ်းကြား၊ မြတ်ဗိုလ်မင်းကြီးဆင်ဖြူရှင်လမ်းကြားရှိ ဂရန်မြေကွက်အမည်ပေါက်သူ ဦးအေးကို၊ (SLI-၀၃၇၇၅)၏ အထွေထွေကိုယ် စားလှယ်လွှဲစာအမှတ်(၁၂၀/၂၀၁၄)ဖြင့် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသူ ဦးတင်မျိုး အောင်(၉/ မဟာ(နိုင်)၀၆၀၅၀၅)က ဂရန်မြေနှင့် ငွေသွင်းပြေစာများ မြေဖွဲ့ထားမိန့်မှူးများ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် ပျောက်ဆုံးကြောင်း ရှိစေရန်နှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေး မှူးရုံးထောက်ခံချက်၊ တရားရုံးကျမ်းကျိန်ချက်များတင်ပြ၍ ဂရန်မိတ္တူ လျှောက်ထားရန်အတွက် မြေပုံ၊ မြေရေခေ ဝေရုံးကူးရွတ်ပြုပါရန်နှင့် အမှုတွဲ ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများ၊ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးဒီကရီများဖြင့် (၁၄)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရပ်ကွက်ကြီး ၁၅-မောင်းတောအနီးစခန်း၊ ကွင်းအမှတ်-၆၆၅၊ ဦးပိုင်အမှတ်-၁၇၆၊ အလျား ပေ၇၀ နှင့် အနံ ပေ၅၀ မြေကွက်အား ဦးစောနည် (၁၂/ဥကတ(နိုင်)၁၄၅၀၀၅)မှ စာရွက်စာတမ်း စုံလင်စွာဖြင့် တရားဝင် လက်ရှိပိုင်ဆိုင်လွှဲပြောင်း ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြု၍ ကျွန်ုပ်တို့သို့ ရောင်းချလိုကြောင်း စကားကမ်းလှမ်းရာ ကျွန်ုပ်တို့မှ ဝယ်ယူရန်သဘောတူ၍ စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသအား ပေးချေ ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေအရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုသူ များရှိပါက ကြိုကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသောစာရွက် စာတမ်း (မှရင်း)များဖြင့် ကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်၍ ယင်းမြေနှင့်ပတ်သက်သမျှ အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်တို့ကို လွှဲပြောင်းရယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

ဦးကျော်စွာဝင်း
အမှတ် (၂)၊ နှင်းဆီလမ်း၊ ရကက(၁၀)၊ ပဒေသာမြို့သစ်၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့၊
ဖုန်း-၀၉-၆၇၅၆၈၅၇၇

အများသိစေရန်ကြော်ငြာ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ထောက်ကြွန်းတိုင်းရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၁၃/၁၀၀)နေ ဦးခင်သိန်း (၁) ဦးရန်မျိုးအောင် (ကွယ်လွန်) နှင့် ဒေါ်လေးလီလာနီ (၁၂/မဟာ(နိုင်)၀၀၀၉၅၄)၏ သား ဦးကိုကိုအောင် (၁၂/မဟာ(နိုင်) ၀၃၂၀၉၀)သည် ကျွန်တော်အမှုသည် မိခင်မြစ်သူ ဒေါ်လေးလီလာနီ၏ ဆိုဆိုမမှုကို မနာခံတစ်ခင်နှင့် မိသားစုဝင်များ၏ အကျိုးစီးပွားထိခိုက်စေရာအရ နှင့် နေထိုင်ရာ ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ဂုဏ်သရေ ကျဆင်းအောင်ပြုမှုဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး (၂၂.၁၀.၂၀၁၉)နေ့တွင် ၎င်း၏ ဝန်ကြမ်းသူ ဒေါ်လေးလီလာနီနှင့်အတူနေအိမ်ပေါ်မှ ဆင်းသွားပါသဖြင့် ၎င်းတို့အား အမေ့စား အမွေခံများအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်ပြီးဖြစ်ကြောင်း ၎င်းတို့ဆောင်ရွက်ခဲ့သော လူမှုရေး၊ ဗိပျာဓရေး၊ ကိစ္စအရပ်ရပ်တို့သည် ၎င်းတို့နှင့် သာ သက်ဆိုင်သဖြင့် ကျွန်တော်အမှုသည်မှ တာဝန်ယူခြင်းပေးမည်ဟု ကြေညာ အများသိစေရန် ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -

ဦးအောင်မြိုလတ် (LL.B)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၂၀၅၅)
အမှတ်-၈၆၊ ၄၉-လမ်း (အလယ်ဘေးလက်)၊ ဗဟိုယထမ်း၊
ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဖုန်း ၀၉-၇၄၀၀၅၂၀၅

အကြိမ်(၃၀)မြောက်၊ အာစရီယူပူဇော်ပွဲ(ပုလဲရတု) (အ.ထ.က ဘုရားကြီးမြို့၊ ပဲခူးမြို့နယ်)

ဘုရားကြီးမြို့၊ ယခင် အ.လ.က၊ ယခု အ.ထ.ကတွင် ပညာသင်ကြားပေးခဲ့သော ဆရာကြီး/ဆရာမကြီး တို့အား တပည့်ဟောင်းများမှ အာစရီယူပူဇော်ပွဲကျင်းပပူဇော်မည်ဖြစ်ပါ၍ ဖိတ်စာရောက်သည်ဖြစ်စေ၊ မရောက်သည့်ဖြစ်စေ မပျက်မကွက်ကြရောက်ပူဇော်ကြပါရန် သူငယ်ချင်းအပေါင်းတို့အား လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

လှည်းတန်း၊ ဦးထွန်းလင်းမြို့လမ်းရှိ တိုက်ခန်းကျယ် |ရောင်း/ငှား|မည်။ လူနေ၊ နူးခန်း၊ သင်တန်းဖွင့်ရန် သင့်တော် 09-799849445, 09-769824547

မြေကွက်ရောင်းမည် ၆၀ (100) ပတ်လည်၊ ၆၀ (50 x100) ခွဲရောင်းမည် အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ဂျပန်လမ်း၊ ဗန္ဓုလကား ဝင်းမျက်နှာချင်းဆိုင် စော်ဘွား ကြီးကုန်းပွဲရုံအကျော် ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း- 09-5153053, 09-260260700

Table with 2 columns: Item Name and Price/Quantity. Items include 'နေ့ရက်', 'အချိန်', 'နေရာ', and various food/drink items with their respective prices.

ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ် RIT (1985 Intake-1994 Batch)

ဘာသာရပ်ပေါင်းစုံ သူငယ်ချင်းများ၏

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ထူးချွန်သား/သမီးများအား ဆုပေးပွဲနှင့် သူငယ်ချင်းများ Gathering ညစာစားပွဲဖိတ်ကြားလွှာ

ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ် RIT သို့ ၁၉၈၅ ခုနှစ်တွင် စတင်ဝင်ရောက်ပြီး မည်သည့်ခုနှစ်တွင်မဆို ကျောင်းပြီးသူများ၊ ကျောင်းမပြီးသူများ (85 Intake/94 Graduate Batch) နှင့် အတန်းတစ်ခုခုတွင် အတူတူတက်ရောက်ခဲ့ကြဖူးသည့် သူငယ်ချင်းများ၊ မည်သည့်ခုနှစ်တွင်မဆို RIT သို့ဝင်ရောက်ပြီး ၁၉၉၄ ခုနှစ်တွင် ကျောင်းပြီးခဲ့ကြသော ဘာသာရပ်ပေါင်းစုံ မှ သူငယ်ချင်းများအားလုံး၏ ၂၀၁၉ခုနှစ် ထူးချွန်သား/သမီးများအား ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားနှင့် တွေ့ဆုံညစာစားပွဲများအား အောက်ပါအစီအစဉ်များအတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ ပါဝင်တက်ရောက်ဆင်နွှဲနိုင်ကြပါရန် ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

- ဆုပေးပွဲအခမ်းအနား: နေ့ရက် ၂၅-၂၆-၂၀၁၉ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့/ခရစ္စမတ်နေ့), အချိန် ၉ နာရီမှ ၁၂:၀၀ နာရီတိုင်, နေရာ စုဝေးခန်းမ၊ ပင်မစာသင်ဆောင်(၁)၊ ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ ညစာစားပွဲအခမ်းအနား: နေ့ရက် ၂၅-၂၆-၂၀၁၉ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့/ခရစ္စမတ်နေ့), အချိန် ၆ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ, နေရာ Golden Butterfly Restaurant အမှတ်(၁၂)၊ ကိုယ့်မင်းကိုယ့်ချင်းလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်။

ရန်ကုန်မြို့၊ အဘိဓမ္မာပြန်ပွားရေးအသင်းကြီး (၅၂) အကြိမ်မြောက် အဘိဓမ္မာ(၇)ကျမ်း စာအောင်ဆုနှင့်သဘင်အခမ်းအနား ဖိတ်ကြားလွှာ။

၁။ (၅၂) အကြိမ်မြောက် အဘိဓမ္မာ(၇)ကျမ်း စာအောင်ဆုနှင့်သဘင်အခမ်းအနား ကို အောက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ သံဃာတော်အဆင့်၊ သီလရှင်အဆင့်၊ လူပုဂ္ဂိုလ်အဆင့် ဘွဲ့နှင့် ကျမ်းအောင်ကြသူများ တက်ရောက်ရယူကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ တက်ရောက်မည့်စာရင်းကိုလည်း၊ (၁၈၊ ၁၁၊ ၂၀၁၉) ရက်နေ့မှစ၍ (၁၁၊ ၁၂၊ ၂၀၁၉) ရက်နေ့ ညနေ(၃း၃၀)နာရီအတွင်း၊ ဆူးလေစေတီတော်ရင်ပြင် အနောက်ဘက်၊ အသင်းကြီး၏ရုံးသို့ လာရောက်စာရင်း ပေးသွင်းကြရန် ဖြစ်ပါသည်။

- ကျင်းပမည့်ရက် - ၁၃၈၁-ခု၊ နတ်တော်လဆုတ် (၁၄)ရက်၊ ၂၀၁၉-ခု၊ ဒီဇင်ဘာလ (၂၅)ရက်၊ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် (၁၂း၃၀) နာရီချိန်မှ (၁၅း၃၀) နာရီ၊ ကျင်းပမည့်နေရာ - အဘိဓမ္မာ ရတနာသရ အဘိဓမ္မာ ဓမ္မဓိမာန်တော်ကြီး၊ ပဉ္စမထပ်၊ အမှတ် ၄၉/၅၁၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းမကြီး၊ ဗဟန်းမြို့နယ်။

၂။ အောက်ဖော်ပြပါ ဘွဲ့အသီးသီး/ကျမ်းအသီးသီး ဆွတ်ခူးကြသော သံဃာတော်၊ သီလရှင်၊ လူပုဂ္ဂိုလ်တို့ကို ယှဉ်တွဲပါအတိုင်း ဆုများချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် စေတနာရှင် လူကြီးမင်းများကိုယ်တိုင် ကုသိုလ်ယူ လှူဒါန်းချီးမြှင့်နိုင်ပါကြောင်း ဖိတ်ကြားနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

Table with 2 columns: Title/Category and Amount/Details. Lists various award categories like 'သံဃာတော်အဆင့်' and 'လူပုဂ္ဂိုလ်အဆင့်' with corresponding amounts.

၃။ လှူဒါန်းချီးမြှင့်လိုသည့်ဘွဲ့ / ကျမ်းများအလိုက် ကိုယ်တိုင်ချီးမြှင့်လိုပါက ချီးမြှင့်လိုကြောင်းကိုပါ တစ်ပါတည်း စာရင်းပေးသွင်း လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ ဆက်သွယ်ရန် - ရုံးအဖွဲ့မှူး၊ ဖုန်း ၀၉-၂၅၀ ၃၁ ၆၃၇၆၊ ၀၁-၃၇၈၄၅၇၊ အမှဆောင်အဖွဲ့၊ အဘိဓမ္မာပြန်ပွားရေးအသင်းကြီး။

ပထမဆုံးမြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ အရည်အသွေးပြည့်မီကြောင်းထောက်ခံချက်ရရှိထားသည့်

Advertisement for Rain Flower fire extinguishers. Includes 'Since 2001', 'နေရာတိုင်းဆောင်ထား' (Carry everywhere), '5 Year Warranty', and contact information for various branches.

Advertisement for GW (Golden Wheel) tires. Includes contact numbers (0973226006, etc.), address (အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ), and details about their products and services.



ဓနအမျိုးသားနေ့ ဟူသည်...

ရှိန်းခန့်ဇော်(ပင်းတယ်)

လူသားတိုင်းတွင် အမှတ်တရကိုယ်စီရှိကြသည်။ အမှတ်တရဖြစ်ခဲ့သောနေ့ရက်ကို အမှတ်တရအဖြစ် မမေ့နိုင်ဘဲ ဖြစ်ကြရသကဲ့သို့ အမှတ်တရဖြစ်အောင် ကြိုးစားခဲ့သောနေ့ရက်နှင့် ကြိုးစားခဲ့ချိန်တွင် အားပေးခဲ့သော မိတ်ဆွေများကို အမှတ်တရအတိုင်းကြည့်ပါ။ လူမျိုးတိုင်း လူမျိုးတိုင်းတွင်လည်း ထိုသို့ အမှတ်တရများ ရှိနိုင်သလို တိုင်းရင်းသားတိုင်းလို အမျိုးသားနေ့ရှိကြသည်။ ထိုသို့သော တိုင်းရင်းသားများထဲတွင် ဓနတိုင်းရင်းသားလည်း အပါအဝင်ဖြစ်သည်။

ဒီဇင်ဘာလ၏မနက်ခင်း ဆောင်းနှင့်စက်များ ကြွဆင်းသည့် အချိန်အခါသမယ မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ခညောင်းပြည့်စုံနေမည့် ၁၃၈ ခုနှစ် နတ်တော်လဆန်း ၈ ရက် (၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့)တွင် ဓနတိုင်းရင်းသားများနေ့ထိုင်ရာ နောင်ချိုဒေသတွင် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ဓနအမျိုးသားနေ့ကို ကျင်းပကြတော့မည်။

ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်သည် တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုကြီးများဖြစ်သော ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ဗမာ၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်းတို့၏ ပေါင်းစည်းသောအားဖြင့် တည်ထောင်ထားသော ပြည်ထောင်စုတစ်ခုဖြစ်သည်ကို မြန်မာလူမျိုးများသာမက ကမ္ဘာကပါ သိကြသည်။ ထိုသို့ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုကြီးများကို လေ့လာကြည့်မည်ဆိုလျှင် တိုင်းရင်းသားပေါင်း ၁၃၅ မျိုးရှိသည့် အနက် မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဦးရေအများဆုံး န်ပါတ် (၁၀) စာရင်းဝင်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်တွင် လူဦးရေအများဆုံးစာရင်းတွင် န်ပါတ်(၄)နေရာရှိသည့် "ဓန" တိုင်းရင်းသားများကို သိကြပါလိမ့်မည်။

"ဓနတိုင်းရင်းသား" ဟူသည် "လေးအတတ်ကို

တစ်ဖက်ကမ်းခပ် တတ်မြောက်သောလူမျိုး" ဟု သမိုင်းတွင်လေသည်။

ဓနတိုင်းရင်းသားတို့သည် တိဗက်မြန်မာအုပ်စုမှ ဝင်ရောက်လာသည့် လူမျိုးများဖြစ်သည်။ ဓနလူမျိုးများသည် မြန်မာပြည်အရှေ့ခြမ်းနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အနောက်ခြမ်းအကြားတွင်ရှိသော တောင်မြောက်သွယ်တန်းနေသည့် ရှမ်းမြေလတ်တစ်ကြောတွင် ရှေးယခင်ကတည်းက နေထိုင်ခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်သည်။ ဓနလူမျိုးသည် စိုက်ပျိုးရေးဖြင့် အသက်မွေးသော လူမျိုးများဖြစ်သည်။

ဓနလူမျိုးတို့၏ သမိုင်းစာမျက်နှာများကို ပြန်လှန်ကြည့်မည်ဆိုလျှင် များစွာသော အကြောင်းကိစ္စများကို

ရိုးသားဖော်ရွေပြီး ချစ်စရာဓလေ့များနှင့် နှစ်တစ်နှစ်၏ ဆောင်းငွေ့ကို စတင်ရှူရှိုက်၊ ဆောင်းရိပ်ကို ခိုလှုံတော့မည့် အချိန်ရာသီအခါသမယ မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံသော ဓနတိုင်းရင်းသားတို့၏ နေ့ထူးနေ့မြတ်ဖြစ်သည့် ဓနအမျိုးသားနေ့ကို ဖူးတံ့စ ချယ်ရီရနံ့များနှင့် အရပ်ရှစ်မျက်နှာတစ်ခွင်သို့ လွင့်ပျံ

ခိုင်မာသောအထောက်အထားများဖြင့် တွေ့မြင်နိုင်သော်လည်း ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ဩဂုတ်လ ၂၀ ရက်နေ့ (မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၇၂ ခုနှစ် ဝါခေါင်လဆန်း ၁၀ ရက်နေ့)တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီ၏ စာအမှတ် (၃၃/၂၀၁၀) ဖြင့် ဓနကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုပြီးသည့်နောက်ပိုင်းသို့ရောက်သော် ဓနလူမျိုးတို့သည် မိမိတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် တိုင်းရင်းသားအရေး

များစွာသောလိုအပ်ချက်များရှိနေသည်ကို တွေ့ရသဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်သော လူမျိုးစုဖြစ်လာနိုင်ရေးအတွက် ၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၂၆ နှင့် ၂၇ ရက် (မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၇၉ ခုနှစ် နတ်တော်လဆန်း ၈၊ ၉ ရက်)တို့တွင် ပင်းတယ်မြို့ရှိ ဓနကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသခန်းမ၌ ဓနအမျိုးသားညီလာခံကို ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်။

ဓနတိုင်းရင်းသားတို့သည် ညီလာခံကို ကျင်းပရာတွင် (၁) ဓနတစ်မျိုးသားလုံးလွှမ်းခြုံနိုင်သော ဦးဆောင်အဖွဲ့၊ (၂) ဓနအမျိုးသားနေ့၊ (၃) ဓနအမျိုးသားအလံ၊ (၄) ဓနအမျိုးသားသီချင်းနှင့် (၅) ဓနအမျိုးသား အမျိုးသမီးတို့၏ ပွဲတက်ဝတ်စုံများ ပေါ်ပေါက်လာနိုင်စေရန်ဟူသော

မူငါးချက်ဖြင့် ကျင်းပနိုင်ရန် အများသဘောတူဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြသည်။ ထိုညီလာခံကို ကျင်းပရာတွင်လည်း ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ရှမ်းပြည်နယ် မြေလတ်ဒေသတစ်ဆက်တည်းဖြစ်သော ပင်းတယ်မြို့နယ်၊ ရွာငံမြို့နယ်၊ ကလေးမြို့နယ်၊ နောင်ချိုမြို့နယ်၊ ရပ်စောက်မြို့နယ်များနှင့် ရန်ကုန်၊ မန္တလေးအစရှိသော မြို့ကြီးများ အပါအဝင် တောင်ကြီးမြို့နယ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ မိုးကုတ်မြို့နယ်၊ သာစည်မြို့နယ်၊ ပင်လောင်းမြို့နယ်အတွင်း

ပျံ့နှံ့နေထိုင်လျက်ရှိသော ဓနတိုင်းရင်းသားများအတွက် သမိုင်းစာမျက်နှာသစ် ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်သည့် ပထမအကြိမ် ဓနအမျိုးသားညီလာခံကျင်းပသည့် အခမ်းအနားသို့ ဖိတ်ကြားခဲ့သည်။

ထိုသို့ ညီလာခံကျင်းပရာတွင် ပင်းတယ်၊ ရွာငံ၊ ကလေး၊ ရပ်စောက်၊ နောင်ချို စသည့်မြို့နယ်များမှ တစ်မြို့နယ်တွင် ၁၂၅ ဦးစီ၊ ရန်ကုန်၊ ကျောက်မဲ၊ နောင်ချိုမြို့ စသည့် သုံးမြို့နယ်ပေါင်း ကိုယ်စားလှယ် ၁၂၅ ဦးနှင့် ဆက်စပ်ဒေသများမှ ကိုယ်စားလှယ် ၅၀ စသည့်ဖြင့် မဲပေးပိုင်ခွင့် ၈၀၀ ပါဝင်မဲပေးဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြသည်။

မူငါးချက်အနက် ပထမဆုံးသော ဓနတစ်မျိုးသားလုံးလွှမ်းခြုံနိုင်သော ဦးဆောင်အဖွဲ့ကို "ဓနတိုင်းရင်းသားရေးရာအဖွဲ့ချုပ်" အဖြစ် သတ်မှတ်နိုင်ခဲ့ပြီး (၂) ဓနအမျိုးသားနေ့ကို ဆန္ဒမဲ ၃၁၆ မဲဖြင့် မဲအများဆုံးရရှိခဲ့သည်။ ဓနအမျိုးသားနေ့ကို ပင်းတယ်နှင့် ရွာငံမြို့နယ်မှ တင်သွင်းသည့် ပထမအကြိမ် ဓနအမျိုးသားညီလာခံကျင်းပသောနေ့ဖြစ်သည့် နတ်တော်လဆန်း ၈ ရက်နေ့ကို အတည်ပြုသတ်မှတ်ခဲ့ကြသည်။ (၃) ဓနအမျိုးသားအလံတော်ကို "တည်ကြည်ခြင်း၊ ငြိမ်းချမ်းခြင်း အဓိပ္ပာယ်ကို ရည်ညွှန်းပြီး ကောင်းကင်ကို ကိုယ်စားပြုကာ မြင့်မားစွာ ရပ်တည်နေသောသဘောကို ရည်ညွှန်းသည့် အပြာရောင်၊ သာသနာရောင်ဝါ လွှမ်းခြုံ၍ ထွန်းလင်းပြန့်ပွားခြင်းကို ရည်ညွှန်းသည့် အဝါရောင်၊ တိုင်းပြည်၏ အသက်သွေးကြောဖြစ်သည့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ရိုးသားကြိုးစားစွာ လုပ်ကိုင်စားသောက်ပြီး အစဉ်စိမ်းလန်းစိုပြည်လျက်ရှိသောဒေသအဖြစ် ရည်ညွှန်းသော အစိမ်းရောင်၊ အထက်ကောင်းကင်ယံတွင် မြင့်မားစွာဖြင့် ရပ်တည်ပြီး ရဲရင့်ပြတ်သားသောသဘောကို ရည်ညွှန်းသည့် ကြယ်နီ၊ ဖြူစင်သန့်ရှင်းသော ပင်ကိုစိတ်ထားများကို

နိုဝင်ဘာ ၁၆၊ ၂၀၁၉ (စနေနေ့)

အထူးကဏ္ဍ စာမျက်နှာ ၈ မှ ၁၁

ရည်ညွှန်းသည့် အဖြူရောင်၊ အရပ်ရပ်မျက်နှာသို့ မိမိတို့ လူမျိုးများ၏ကောင်းသောကြီးမြတ်သော ဂုဏ်သတင်းများကို ညွှန်ပြနေသည်ဟူသော ရှစ်မြောင့်ကြယ်တို့ဖြင့် ဖော်ကျူးထားသည့် ရုပ်စောက်မြို့မှ တင်သွင်းသောအလံသည် ဆန္ဒမဲ ၃၀၇ မဲ" ဖြင့် အရွေးချယ်ခံခဲ့ရပြီး (၄) ခန့် အမျိုးသားအလံတင်သံချင်းကို "တေးရေး ကမ္ဘောဇ ခွန်နေ့ကော်(နောင်ချို)ရေးသားပြီး တေးဆို ကုဋေဇော်(ခ) ချစ်သွေး သီဆိုထားသည့် သီချင်းဖြင့် ဆန္ဒမဲ ၂၄၆ မဲရရှိကာ နောင်ချို(မြို့နယ်) ရွေးချယ်ခံခဲ့ရသည်။ (၅) ခန့်အမျိုးသား ပွဲတက်ဝတ်စုံကို "ပင်းတယမှ တင်သွင်းသော အမျိုးသား ဝတ်စုံသည် ၁၇၇ မဲနှင့် အမျိုးသမီးဝတ်စုံကို ရုပ်စောက်နှင့် ကလေးမြို့များမှ တင်သွင်းသော အမျိုးသမီးဝတ်စုံမှာ ၂၄၇ မဲ" ဖြင့် ရွေးချယ်ခံခဲ့ရသည်။ ထိုသို့ဖြင့် ဒီမိုကရေစီ နည်းလမ်းကျသည့် ဆန္ဒမဲပေးစနစ်ဖြင့် ကိုယ်စားလှယ် ၈၀၀ တို့မှ မဲခွဲဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြသည်။ ထိုညီလာခံသည် နေရာဒေသအသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ စည်းညီတော် များနှင့် လေ့လာသူများအားလုံး လှည့်ပတ်ပေးခဲ့ပြီး ၁၅၀၀

ကျော်တက်ရောက်ခဲ့သည့် ခန့်အမျိုးသားတို့၏ သမိုင်းသစ် ရေးထိုးသောနေ့ဖြစ်ခဲ့သည်။ ထိုနေ့ကို ခန့်တိုင်းရင်းသား တို့၏ အမျိုးသားနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်အတည်ပြုခဲ့သည်မှာ မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးက အသိဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် လာမည့် ၁၃၈၁ ခုနှစ် နတ်တော်လဆန်း ၈ ရက်နေ့သည် ခန့်အမျိုးသားနေ့ဖြစ်ပြီး နှစ်နှစ်ပြည့် သည့်နေ့ဖြစ်ရာ "နှစ်ပတ်လည်သောနေ့" ဖြစ်သကဲ့သို့ "ဒုတိယအကြိမ်ကျရောက်သော ခန့်အမျိုးသားနေ့" ဖြစ်သည်။ ခန့်လူမျိုးများ၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာအရ ပွဲများကျင်းပသည့်အခါတွင်ဖြစ်စေ၊ လုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင် စားသောက်ရာတွင်ဖြစ်စေ "လက်စားလျှီ လက်စားဆပ်" ဟူသော ဓလေ့ရှိရာ ခန့်အမျိုးသားနေ့ကို ကျင်းပရာတွင် လည်း တစ်မြို့နယ်တည်း တစ်စုံတစ်ဖက်ဖြင့် ကျင်းပခြင်း မဟုတ်ဘဲ မြို့နယ်အလိုက် အလှည့်ကျစနစ်ဖြင့် ကျင်းပ ကြသည်။ ပထမဦးဆုံးအကြိမ်ကျရောက်သော ခန့် အမျိုးသားနေ့ကို ခန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ရွာငံ မြို့နယ် ရွှေပွင့်လင်းဘုရားဝင်းအတွင်းတွင် တက်ရောက်သူ ပေါင်း နှစ်သောင်းကျော်ဖြင့် ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၁၃၈၁

ခုနှစ် နတ်တော်လဆန်း ၈ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် ဒုတိယ အကြိမ်မြောက် ခန့်အမျိုးသားနေ့ကို ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) နောင်ချိုမြို့တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ ပွဲတော်ကျင်းပရာတွင် ယခင်နှစ်များတွင် ထည့်သွင်းကျင်းပ ခဲ့သော ခန့်ရိုးရာအကအလှပြိုင်ပွဲများ၊ ခန့်ရိုးရာ သံချပ်ထိုး ပြိုင်ပွဲများ၊ ခန့်ရိုးရာဟင်းချက်ပြိုင်ပွဲများကို အဓိကထား ထည့်သွင်းကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ကျင်းပရာတွင် မိမိတို့ အမျိုးသားရေးကို ခန့်တိုင်းရင်းသားများအားလုံး လေးလေးနက်နက်တန်ဖိုးထားတတ်လာစေရန်၊ ဝတ်စား ဆင်ယင်မှုများ ပိုမိုတွင်ကျယ်လာစေရန်၊ မိမိတို့၏ ရိုးရာ အကအလှနှင့် ယဉ်ကျေးမှုများကို လက်ဆင့်ကမ်းထိန်းသိမ်း တတ်လာစေရန်၊ မိမိတို့တိုင်းရင်းသားများ၏ သမိုင်းကြောင်း နှင့် မိမိတို့လူမျိုးများအတွက် ကြိုးစားခဲ့ကြသော ခေါင်းဆောင်များကို အောက်မေ့သတိရစေရန်နှင့် ခေါင်းဆောင်များ၏ စိတ်ဓာတ်ကဲ့သို့ မိမိအမျိုးကိုချစ်တတ် သော ခန့်တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ပေါ်ပေါက်လာစေရန် အတွက် ခန့်အမျိုးသားနေ့အခမ်းအနားကို ကျင်းပခြင်း ဖြစ်သည်။ ရိုးသားဖော်ရွေပြီး ချစ်စရာဓလေ့များနှင့် နှစ်တစ်နှစ်

၏ ဆောင်းငွေကို စတင်ရှုရှိုက်၊ ဆောင်းရိပ်ကို ခိုလှုံတော့ မည့်အချိန် ရာသီအခါသမယ မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့်ပြည့်စုံ သော ခန့်တိုင်းရင်းသားတို့၏ နေ့ထူးနေ့မြတ်ဖြစ်သည့် ခန့်အမျိုးသားနေ့ကို ဖူးတံင့်စ ချယ်ရီရနံ့များနှင့် အရပ် ရှစ်မျက်နှာတစ်ခွင်သို့ လွင့်ပျံနေမည့် ခန့်တို့၏ အိုးစည်၊ ဗုံ၊ မောင်း၊ လင်းကွင်း၊ ပါးလက်ခတ်သံများကို သာယာနာ ပျော်ဖွယ် တီးကာဖြင့် ကမ္ဘာတည်သရွေ့ မြန်မာပြည်ရှိရမည်။ မြန်မာပြည်ရှိသရွေ့ ခန့်တိုင်းရင်းသားများစည်းလုံးညီညွတ် သော အင်အားဖြင့် ခိုင်မာသောတိုင်းရင်းသားအုတ်မြစ်ကို ထူထောင်နိုင်ပါစေလို ဆွဲနုကောင်းတောင်းရင်း မြန်မာ နိုင်ငံအတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသော ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေအပေါင်းကို ချစ်စဖွယ်အလှများနှင့် သာယာလွန်း သည့် ရှမ်းမြေလတ်သို့ အလည်လှမ်းခဲ့ရန် ဖိတ်ခေါ်ရင်း ခန့်တိုင်းရင်းသားများအားလုံး စည်းလုံးညီညွတ်သော အင်အားဖြင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်များ ဆက်လက် ရှင်သန်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၁ ခုနှစ် နတ်တော်လဆန်း ၈ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်မည့် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် "ခန့်အမျိုးသားနေ့" ကို ကြိုဆိုလိုက် ကြပါစို့.....။ ။

»» အထူးကဏ္ဍ စာမျက်နှာ ၁၁ မှ

ရေတံခွန်ပတ်ဝန်းကျင် ကျောက်ကမ်းပါးပေါ်တွင် ပျားအုံများရှိသည်။ ဤသို့ပျားအုံများမှာ ဆန်ကောလောက် ပင် ကြီးမားသည်။ တောဆိတ်၊ တောင်ဆိတ်များလည်း နေထိုင်ကျက်စားသော စားကျက်ဖြစ်သည်။ ယခင်က တော ထူထပ်သဖြင့် သားရဲတိရစ္ဆာန်ပေါသည်။ တစ်ချိန်က တောဝက်၊ ဝက်၊ ကျား၊ ဆတ်နှင့်တကွ ပြောင်နိုင်များပါ ကျက်စားလေ့ ရှိသဖြင့် ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီခေတ်တွင် ဝဏ္ဏကျော်ထင် ဦးဇာဟူးသည် ရေတံခွန်ပတ်ဝန်းကျင် သုံးမိုင်ပတ်လည် အတွင်း အမဲလိုက်ခြင်း၊ ကျော့ကွင်းထောင်ထားခြင်းမပြုရန်၊ တောမီးမရှို့ရန်နှင့် တောင်ယာဥယျာဉ်ခြံများ လုံးဝမလုပ် ကိုင်ရန် တားမြစ်ပိတ်ပင်ပေးခဲ့သည်။



တည်ဆောက်ပေးခြင်း၊ ကားလမ်းအဖြစ် ချဲ့ထွင်ဖောက်လုပ် ပေးခြင်း၊ ကြိုးပိုင်းဘေးမှတောအဖြစ် သတ်မှတ်ပေးပါက ဘုံတလာ၏အလှသည် ပို၍ကျော်ကြားလှသိများမည် ဖြစ်ပါသည်။

ရေတံခွန်ပတ်ဝန်းကျင်သည် ကျောက်တောင်ကမ်းပါး ကြီးဖြင့် တည်ရှိနေသည်။ ရေတံခွန်အနီးအနားတွင် စွယ်တော်၊ ကသစ်၊ သရဖီ၊ မျောက်ပိုင်ပင်များ၊ လှပသော သစ်ခွမျိုးစုံနှင့်မျိုးစိတ်များသာမက တောင်ထိပ်တွင်လည်း တော်ဝင်တောင်ဇလပ်ပန်းများ၊ ကြိမ်နွယ်ပင်များပါ ပေါက်ရောက်လျက်ရှိနေသဖြင့် တောင်ထိပ်မှလှမ်းမျှော် ကြည့်နေပါက မျက်စိတဆုံး မြစ်မီးရောင်လှမ်းခြံထား သကဲ့သို့ ရှည်လျားမြင့်မားသော တောင်တန်းကြီးမှာ ရှုချင်စဖွယ် တွေ့မြင်နေရပေသည်။

တောင်တက်အသင်းများမှလည်း လေ့လာရေးအဖြစ် လာရောက်ကြသည်။ မြဝတီရပ်မြင်သံကြားအဖွဲ့၊ စာနယ်ဇင်းသမားများ၊ သတင်းမီဒီယာသမား၊ ခရစ်ယာန် ဘာသာရေးလူငယ်မိတ်သဟာယအဖွဲ့၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ နိုင်ငံခြားခရီးသည်စသည်များပါ နှစ်တိုင်း ဆောင်းတွင်းပေါက်သည်နှင့် လေ့လာရေးအဖြစ် တဖွဲ့ပွဲ ရောက်ရှိလာနေကြဆဲပင်ဖြစ်သည်။ ဘုံတလာပတ်ဝန်းကျင်တွင် ထိစောင်း၊ ဖနိုင်နှင့်လိုင် စသည့်ကျေးရွာငယ်များ တည်ထားကာ ရွှေပြောင်း တောင်ယာခတ်လုပ်မှုဖြင့် အသက်မွေးကြသည်။ တောင်ယာတွင် စပါး၊ ပြောင်းသာမက လူး၊ ဆပ်၊ မျောက်ဥ၊ ကန်စွန်းဥ၊ ချည်းပေါင်၊ ပဲခဲ၊ ဗူး၊ ဖရုံ၊ သခွါး၊ ခရမ်း၊ ငရတ် စသည်များ ရောနှောစိုက်ပျိုးကြသည်။ နောက်ပိုင်းတွင် ဤချောင်းကမ်းပါး၌ လယ်ယာများထွန်းထက်လုပ်ကိုင်

တည်ဆောက်ပေးခြင်း၊ ကားလမ်းအဖြစ် ချဲ့ထွင်ဖောက်လုပ် ပေးခြင်း၊ ကြိုးပိုင်းဘေးမှတောအဖြစ် သတ်မှတ်ပေးပါက ဘုံတလာ၏အလှသည် ပို၍ကျော်ကြားလှသိများမည် ဖြစ်ပါသည်။ ဘုံတလာကဲ့သို့ ရေတံခွန်မျိုးမှာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရှားပါးပြီး ရေအဆက်မပြတ်စီးဆင်းနေသဖြင့် တန်ဖိုးထား ဂုဏ်ယူရမည့် သဘာဝရတနာတစ်ပါးဖြစ်သည်။ မတူပီ မြို့သူမြို့သားများအတွက် ဂုဏ်ယူရသော သဘာဝ လက်ဆောင်ဖြစ်သည်။ နွေရာသီ၊ ဆောင်းရာသီကဲ့သို့ ရာသီဥတုသာယာခြောက်သွေ့သည့်အခါမျိုးတွင် သွားလာ ရေး ပို၍ကောင်းမွန်သဖြင့် လေ့လာသူများဖြင့် စည်ကား လျက်ရှိသည်။ မိုးရာသီတွင် ရေများပေါများစွာ စီးဆင်း သဖြင့် လာရောက်သူနည်းပါးသည်။ ဘုံတလာရေတံခွန်အား သဘာဝရေများအဖြစ် စီးဆင်းနိုင်ရန်အတွက် ရေဝေရေလဲ အမြစ်မီးတောများဖြစ်သော သစ်ပင်အုပ်များကို ထိန်းသိမ်း ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်မှလည်း မိုးကြိုး ပိုင်းတောများနှင့် ရေထိန်းဧရိယာများအတွင်းရှိ သစ်ပင်များ စည်းကမ်းမဲ့ခတ်လှဲခြင်းမရှိစေရန်အတွက် အဆိုတင်သွင်း တိုက်တွန်းအတည်ပြုထားပြီး ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ လည်း စီမံချက်ရေးဆွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ရေတို၊ ရေရှည်ဆောင်ရွက်မည့် နည်းလမ်းများကိုလည်း ထည့်သွင်း ရေးဆွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ချင်းပြည်နယ်အတွင်း ရေထွက်နေရာပေါင်း ၁၂၃၃ ခု ရှိပြီး ပျမ်းမျှရေထွက်ပမာဏမှာ မိုးရာသီတွင် ၁၂၇၇၃၅၅ ဒသမ ၅ ကျူးဆက်နှင့် နွေရာသီတွင် ၁၃၄၂၀၃ ဒသမ ၅ ကျူးဆက်ထွက်ရှိသည်ဟု စိစစ်တွေ့ရှိရသည်။ ဘုံတလာ ရေတံခွန်သည် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် သောက်ရေ၊ သုံးရေ၊ လယ်မြေများအား ရေပေးဝေအကျိုးပြုလျက်ရှိ သောကြောင့် ရေများအဆက်မပြတ် စီးဆင်းနိုင်ရေးအတွက် သစ်ပင်ခတ်လှဲခြင်း၊ တောမီးရှို့ခြင်း၊ တောင်ယာခတ်ထွင် ရှင်းလင်းခြင်းမပြုလုပ်ရန် လိုအပ်သည်။ ၎င်းအပြင် သစ်ပင်များအား တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးသွားရန် လိုအပ်ပေသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ဟားခါးမြို့နယ်တွင် ရှင်းသော၊ ဖလမ်း မြို့နယ်တွင် ရိဒ်ရေကန်၊ တီးတိန်မြို့နယ်တွင် ရွှမ်စောင်း တိုင်းရင်းသားကျေးရွာ၊ လိင်နပါးတောင်၊ ကနေဒီတောင်၊ ဖိုဝိုက်ခံတပ်ဟောင်း၊ ရှာလ်လှမ်းခံတပ်၊ ကန်ပက်လက် မြို့နယ်တွင် ခေါ်နုစုံတောင်ခေါ် (ဝိတိုရီယတောင်)၊ မင်းတပ်မြို့နယ်တွင် မိုးမိတောင်တန်း၊ အိမ်ပြတိုက်၊ ပလက်ဝမြို့နယ်တွင် ကီမိတောင်၊ တွန်းဇံမြို့နယ်တွင် စော်ဘွားနေအိမ်၊ ထန်တလန်မြို့နယ်တွင် မြို့အဝင်ရွာငှား နှင့် မတူပီမြို့နယ်တွင် ဘုံတလာရေတံခွန်တို့သည် ထင်ရှား သဖြင့် လည်ပတ်စရာအကောင်းဆုံး နေရာများဖြစ်ကြ သည်။ လေ့လာစရာနေရာအများအပြားကျန်ရှိနေပါသေး သည်။ သို့ဖြစ်၍ သဘာဝရေများ၊ စိမ့်စမ်းရေများ စီးဆင်းနေ သည့်အပြင် သဘာဝအတိုင်း လှပနေသော တောင်တန်း ပြာပေါ်က မတူပီမြို့နယ်ရှိ ဘုံတလာရေတံခွန်သို့ တစ်ခါ တစ်ခါ သွားရောက်အပန်းဖြေလေ့လာသင့်ကြောင်း စေတနာရှေ့ထား၍ အကြံပြုရေးသားလိုက်ရပါသည်။ ။

ဖိတ်ခေါ်ပါသည် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားတို့၏ အထင်ကရနေရာများ၊ စာပေယဉ်ကျေးမှုများ၊ ဘာသာစကား၊ ပုံပြင်၊ ရိုးရာဓလေ့၊ အသုံးအဆောင်၊ ရိုးရာအစားအစာ စသည်ဖြင့် တိုင်းရင်းသားတို့နှင့် စပ်ဆိုင်သောအကြောင်းအရာများကို ကြေးမုံသတင်းစာတွင် တိုင်းရင်းသားရေးရာကဏ္ဍအနေဖြင့် အပတ်စဉ်ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်ရာ ဆောင်းပါး၊ သတင်းဓာတ်ပုံများ၊ စာမူများကို mirromyosathit@gmail.com သို့ ပေးပို့နိုင်ပါရန် **[စာတည်း]**

တောင်ကြီးတန်ဆောင်တိုင် ဆုရဓာတ်ပုံမြင်ကွင်းအလှ

တောင်ကြီးတန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်ကို နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့ရာ ပွဲတော်ကာလအတွင်း မီးပုံးပျံဖြိုင်ပွဲ၊ မီးပဒေသာပင် လှည့်လည်ပွဲ၊ ဘုံကထိန်ပဒေသာပင် လှည့်လည်ပွဲများ၏ ဓာတ်ပုံဖြိုင်ပွဲတွင် ဆုရဓာတ်ပုံအချို့ကို ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

အားပျေ့

ဆန်းထွန်း(ရသ) ဒုတိယဆု မီးပဒေသာပင်လှည့်လည်ပွဲ



မဟာဘုံကထိန် လှည့်လည်ပွဲမြင်ကွင်း



ခင်မောင်အေး(ခ) ဆုံစည်းရာ တတိယဆုနေ့လွှတ် မီးပုံးပျံဖြိုင်ပွဲ



ကောင်းခန့်(ဘဝ) (နှစ်သိမ့်ဆု-၃) ဘုံကထိန်လှည့်လည်ပွဲ



ဒေါက်တာ သီဟကျော်(ပထမ) နေ့လွှတ်မီးပုံးပျံဖြိုင်ပွဲ



မင်းလပြည့်(ဟားခါး)

အလှမျိုးစုံစွာ တောင်တန်းပြာက ရေတံခွန်ဘုံတလာ . . .

ချင်း ပြည်နယ်သည် သဘာဝအလှတရားများဖြစ်သော တောတောင်များ၊ သစ်ပင်တောအုပ်များ၊ စမ်းချောင်းငယ်များ၊ ရေတံခွန်များ၊ လှပသောပန်းပွင့်များ၊ သဘာဝမြစ်ချောင်းများ ပေါများသော ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်သည်။ အံ့ဖွယ်ကောင်းသော ဘုံတလာရေတံခွန်သည် ချင်းပြည်နယ် မတူပီမြို့နယ်တွင်ရှိပြီး တောင်အဆင့်ဆင့်မှ လှပစွာ ရေစီးဆင်းနေသဖြင့် အလှပဆုံးနှင့် နာမည်ကြီးရေတံခွန်အဖြစ်ထင်ရှားပြီး မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြားမှ လာရောက်ကြသော ပြည်သူများ၏ လေ့လာရေးခရီးသွားအပန်းဖြေစခန်းသာတစ်ခုလည်း ဖြစ်သည်။

ဘုံတလာဆိုသည်မှာ ဘုံ=လဲကျသည်။ တလာ=ကျသည်။ ထိုစီးဆင်းသည်ဟူ၍ အဓိပ္ပာယ်ရကြောင်း သိရှိရသည်။ ဘုံတလာရေတံခွန်သည် ချင်းပြည်နယ် မတူပီမြို့နယ် ထီးစောင်းရွာနားတွင် ဝင့်ထည်ခန့်ညားစွာတည်ရှိပြီး ပေပေါင်း ၄၂၀၀ ကျော်ရှိသည်။ ထင်းရှူးတောမြိုင်ဖြစ်သည်။ အော်သရောတောင်စွန်းအောက်တွင် စတင်ချောင်းဖျားခံပြီး တောင်ဘက်သို့ နိမ့်ဆင်းစီးကျလာရာ မတ်စောက်နက်ရှိုင်းသည့် ကျောက်ကမ်းပါးကြီးကို ဖြတ်သန်းစီးဆင်းလာသဖြင့် အလွန်လှပသည့် ရေတံခွန်တစ်ခုဖြစ်လာခဲ့ပေသည်။

အဆင့်ကြီး ခုနစ်ဆင့်ရှိ

ရေတံခွန်တွင် ရေစီးဆင်းကျသည့် အဆင့်ကြီး ခုနစ်ဆင့်ရှိပြီး အဆင့်သေးနှစ်ခုရှိကြောင်း သိရသည်။ ရေအများဆုံးအချိန်တွင် ရေစီးလုံးပတ်ပေ ၃၀ မှ ပေ ၄၀ အထိရှိသည်။ တစ်ဖန်ရေတံခွန်အဆင့်သုံးဆင့်အထိကို မတူပီမြို့ပေါ်မှ အဖြူရောင်ဆေးခြယ်ထားသကဲ့သို့ ရေကျသည်ကို ဖြောင့်တန်းစွာ လှမ်းမြင်တွေ့ရှိရသည်။ ဘုံတလာရေတံခွန်နှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံခြားနိုင်ငံများက ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ရေး၊ ရေစုကန်၊ ရေလွှဲဆည်၊ ရေထိန်းကန်နှင့် စက်ရုံလုပ်သားများ နေအိမ်များတည်ဆောက်ရေးကြိုးပမ်းအားထုတ်ခဲ့ကြပေသည်။

၁၉၇၆ ခုနှစ် ဧပြီ ၄ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်ကောင်စီအတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး စန်းယု မင်းတပ်မြို့သို့ ရောက်ရှိလာခဲ့စဉ် ဘုံတလာရေတံခွန်မှ ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ပေးပါရန် မတူပီမြို့နယ်ကိုယ်စားလှယ်ဦးယုံဒေါ၊ ဦးတိုက်ချွန်းတို့က ဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ကြသည်။ ယင်းသို့တင်ပြချက်အရ နိုင်ငံတော်ကောင်စီအတွင်းရေးမှူး၏လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ပခုက္ကူတပ်ရင်းမှ ဗိုလ်မှူးစိန်ဝင်းဦးဆောင် ကွပ်ကဲလျက် ၁၉၇၆ ခုနှစ် မေ ၂၂ ရက်တွင် ဘုံတလာရေတံခွန်ကို အသေးစိတ်လေ့လာမှုပြုခဲ့ကြသည်။ လေ့လာမှု

ပြုလုပ်ရာတွင် ရေတံခွန်၏အမြင့်ဆုံးနှင့် ၎င်းအောက်ငါးဆင့်ကြား ခေါင်မတ်များဖြင့် ၆၀၆ ဒသမ ၂ ပေရှိသည်။ အလျားအရှည် ပေ ၃၀၀၀ ခန့်ရှိသည်။ ရေအနည်းဆုံးအချိန်တွင် ရေကျနှုန်းမှာ တစ်စက္ကန့်လျှင် ဂါလန် ၁၀၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။ ၎င်းအပြင် ရေတံခွန် အမြင့်ဆုံးနေရာမှ တောင်ဘက်ပေ ၅၀၀ ခန့်အကွာတွင် ရေစုကန်တည်ဆောက်နိုင်မည့် မြေပြင်ညီတစ်ခုရှိသည်။ စက်ရုံနှင့်လုပ်သားများ နေအိမ်တည်ဆောက်နိုင်သည့် မြေပြင်ညီအဆင့်နှစ်ဆင့်အကျယ်ငါးစကခန့်ရှိသည်။ ရေစစ်ကန်နှင့်စက်ရုံ တည်ဆောက်နိုင်မည့်နေရာအကွာအဝေးမှာ ပေ ၁၆၀၀ ခန့်ရှိပြီး ဆင်ခြေလျှောဒီဂရီမှာ အောက်ခြေကျောက်မာများ အခြေခံထားသဖြင့် မြေပြိုနိုင်ဖွယ်ရာမရှိပေ။

စက်ရုံနှင့်ရေစုကန်တည်ဆောက်ရာတွင် လိုအပ်မည့် ကျောက်များကို ပတ်ဝန်းကျင်တွင် လွယ်ကူစွာ ရရှိနိုင်ပြီး သဲကို ခြောက်ပိုင်ကွာဝေးသော လည်မျိုချောင်းမှ ရရှိနိုင်သည်။ ရေအနည်းဆုံးအချိန်တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ကီလိုဝပ် ၂၆၄၆၀၀ ရရှိနိုင်ပြီး အထက်ပိုင်းတစ်နေရာတွင် ရေစုကန်တည်ဆောက်ပေးပါက အဆပေါင်းများစွာသော ဓာတ်အား ကီလိုဝပ်ရနိုင်သည်။ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးသူရရွှေမန်း (ငြိမ်း)၏ အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေအတွင်း ၂၀၀၃ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ ခရီးစဉ်တွင် ချင်းပြည်နယ် မတူပီမြို့အနီး၌ ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ရန်လမ်းညွှန်ခဲ့သည်။ ရေအားလျှပ်စစ်ဦးဌာန၊ ဒီဇိုင်းပုံထုတ်နှင့် ပညာရပ်ဖွံ့ဖြိုးမှုလေ့ကျင့်ရေးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးခင်မောင်ဌေးလိုက်ပါ၍ ရှုခင်းတိုင်းတာရေးအဖွဲ့သည် ၂၀၀၃ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၉ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ လည်မျို(လှေမြို့ဟုလည်း ခေါ်သည်)ချောင်း၊ ဘုံဖားချောင်းတို့တွင် လိုအပ်သော ကွင်းဆင်းတိုင်းတာရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ လည်မျိုချောင်းရေအားလျှပ်စစ် အမြင့် ၁၀၆ ပေ၊

ဘုံတလာရေတံခွန်မှ ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါက အနီးအနားရှိ ထီးစောင်း၊ ဝေတူး၊ မတူပီ၊ ဖနိုင်၊ ငလိုင်း၊ လုံတုမ်း၊ စောင်ထီးထား စသည့် ကျေးရွာများတွင် အသိပညာဗဟုသုတများ တိုးပွားမြင့်မားလာမည်သာမက ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ပိုမိုတိုးတက်လာနိုင်မည်

တိုင်းတာရရှိသော ရေစီးနှုန်း ၄၀၀ ကုဗပေ၊ စက္ကန့် ၁၀၈၊ ၂၀၀၃၊ ၃၈ ကုဗပေ၊ စက္ကန့် ၁၉-၂၀၀၄ ပုံစံထုတ်ရေစီးနှုန်း ၂၈-၉၆ကုဗပေ၊ စက္ကန့်(စက်တပ်သုံး)၊ တပ်ဆင်စက်အင်အား ၂၅၀*၃=၇၅၀ ကီလိုဝပ်။ ရေလွှဲဆည်-အလျား ၁၀၀ ပေ၊ အမြင့် ၈ ပေ ၆ လက်မ၊ ရေသွယ်ချောင်းအရှည် ၁၁၀၀ ပေ၊ အကျယ် ၅ လက်မ၊ အနက် ၇ လက်မ၊ လျှောစောင် ၁/၄၀၀ ပီအားမြင့်သံမဏိပိုက်လိုင်းအရှည် ၄၈၂ ပေ၊ အချင်း ၃ ပေ ၄ လက်မ၊ ရေထိန်းကန်ထုထည် ၁၅၆၀၀ ကုဗပေ၊ အလျား ၇၀ ပေ၊ အကျယ် ၂၅ ပေ၊ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ အလျား ၃၆ ပေ၊ အနံ ၂၂ ပေ၊ အမြင့် ၁၂ ပေစသည်ဖြင့် အထောက်အကူပြုအချက်အလက်များ တိုင်းတာရရှိခဲ့သည်။
ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားပြုလုပ်ခဲ့
ဤသို့ဖြင့် ဒေသခံချင်းတိုင်းရင်းသားပြည်သူနှင့် တပ်မတော်တို့ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုဖြင့် လည်မျိုချောင်းတစ်နေရာတွင် ရေစုကန်၊ ရေလွှဲဆည်၊ ရေထိန်းကန်

စသည်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် အဆင့်ဆင့်လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်။ ၂၀၀၇ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် အဆိုပါ စက်ရုံရှိသည့် မင်္ဂလာမဏ္ဍပ်၌ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဘုံတလာရေတံခွန်မှ ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အား အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါက အနီးအနားရှိ ထီးစောင်း၊ ဝေတူး၊ မတူပီ၊ ဖနိုင်၊ ငလိုင်း၊ လုံတုမ်း၊ စောင်ထီးထားစသည့် ကျေးရွာများတွင် ဆန်စက်၊ ဆီကြိတ်စက်၊ ရက်ကန်းစင်များ တည်ထောင်နိုင်မည်။ အသေးစား အိမ်တွင်းစက်မှုလုပ်ငန်းများ ထွန်းကားလာမည်၊ လောင်စာဆီဈေးနှုန်းများလည်း သက်သာလာမည်၊ ပြည်သူတို့၏လူမှုစီးပွားဘက်မြင်မားလာပြီး အသိပညာဗဟုသုတများ တိုးပွားမြင့်မားလာမည်သာမက ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ပိုမိုတိုးတက်လာနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ကောင်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းလည်း ဖြစ်သည်။